
شکراللهی: بخشی از منویات 
مقام معظم رهبری در جهت 

 محرومیت زدایی تحقق یافته است
2

ان
کرم

ی 
ردا

س: ف
عک

هشدار زاهدی به وزیر نیرو 
پیرامون تامین آب شرب کرمان

 مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک:

مافیا  اجازه کاهش قیمت  
 گوشت قرمز را  نمی دهند

ورود کمیسیون اقتصادی به مسأله 
 مدت زمان بدهکاری

پور ابراهیمی: فقط به ذکر نام 
ابربدهکاران بانکی بسنده نمی کنیم

کمیسیون عمران  سازمان محیط 
 زیست را مقصر آلودگی هوا دانست

2

دریافت وام  مسکن 
 چقدر از کار در می آید؟

هشدار دامپزشکی 
کرمان در خصوص 

بیماری تب 
 کریمه کنگو

هزینه  سرنوشت 
وام مسکن در سال 

جدید دستخوش دو تغییر مهم بود. نخست 
آنکه تخفیفی که برای آن اعمال شــده بود 
متوقف شــده و دوم آنکه قیمت هر برگ از 
این اوراق پس از مدت ها بــه زیر ۱۰۰ هزار 
تومان رسید. به گزارش ایسنا، بررسی آخرین 
وضعیت قیمت اوراق مسکن نشان می دهد که 
این اوراق در ماه مهر سال ۱۴۰۰، ۷۷ هزار و 
۲۰۰، در آبان ماه ۱۴۰۰، ۷۷ هزار و ۸۰۰ و در 
آذرماه سال ۱۴۰۰ نیز ۷۶ هزار و ۹۰۰تومان 
قیمت دارند. اوراق تسهیلات مسکن در دی  و 
بهمن  سال گذشته نیز با قیمت های ۷۸ هزار 
و ۲۰۰، ۸۰ هزار و ۷۰۰ تومان معامله می شود. 
این گزارش نیز بر اســاس قیمت بهمن ماه 

نوشته شده است.

ســخنگوی کمیســیون عمران مجلس شورای 
اســلامی تاکید کرد: توضیحات مســئولان در 

خصوص اقدامات انجام شده برای کنترل آلودگی هوا و مقابله با پدیده 
ریزگردهــا برای اعضای کمیســیون عمران قانع کننــده نبود و مقرر 
گردید جلسه ای با حضور وزرای دستگاههای مربوطه و رئیس سازمان 

هواشناسی به عنوان متولی اجرای قانون هوای پاک برگزار شود.

صفحه 3 را 
بخوانید

صفحه 3 را 
بخوانید
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م  دا مرکزی  دیه  تحا ا مل  مدیرعا
د  ا ز ینکه با ما سبک کشور با بیان ا

و انباشتگی دام زنده مواجهیم ولی واردات گوشت انجام 
می شود، گفت: »مافیای گوشت اجازه نمی دهند قیمت  
گوشت قرمز در بازار کاهش یابد که واردات ادامه داشته 

باشد«.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت:  در ماجرای 
معرفی بدهکاران بانکی فقط به ذکر نام بسنده نخواهیم 

کرد. نخستین مساله ای که حائز اهمیت است مدت زمان بدهکاری این 
بدهکاران به سیستم بانکی است. مسأله دوم عدد و رقم بدهکاری این افراد 
به سیستم بانکی است و مسئله دیگر نحوه مصارف آن هاست که کمیسیون 
 اقتصادی درخصوص تک تک آن ها به جزئیات این مباحث ورود خواهد کرد.

صفحه3 را 
بخوانید صفحه3 را 

بخوانید

اصلاح موادی از قانون اجرای 
محکومیت های مالی درباره 
مهریه در کمیسیون حقوقی

 توضیحاتی درباره میزان آرای طرح صیانت 

 بازار مسکن درحال خروج از رکود است؟

 سویه XE کرونا به ایران رسید؟

یک عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس 
نون  ز قا دی ا ز اصلاح موا شورای اسلامی ا
ره مهریه  با لی در جرای محکومیت های ما ا

خبر داد.
محمدتقی  لمسلمین  ا و  الاسلام  حجت 
ه به  ر شا یسنا با ا نقدعلی در گفت وگو با ا
کمیسیون  جلسه  گذشته  روز  مصوبات 
یی مجلس شورای اسلامی  حقوقی و قضا
گفت: این جلسه در ادامه رسیدگی به اصلاح 
موادی از قانون اجرای محکومیت های مالی، 

با موضوع قانون مهریه برگزار شد. 
در این جلسه اصلاحات خیلی خوبی درباره 
قانون محکومیت های مالی انجام شده است 
ز آن به موضوع مهریه  ی ا که بخش عمده ا

بازمی گردد.
ز جمله مصوبات روز گذشته  : ا فزود وی ا
ر  عسا کمیسیون حقوقی موضوع پذیرش ا
ز  ن بود؛ پیش ا ندا م به ز عزا ز ا زوج پیش ا
دستورالعمل اخیر رییس قوه در این زمینه، 
زوج پس از بازداشت و در زندان باید اعسار 
ما بر اساس مصوبه  بت می کرد ا ا ثا خود ر
گر زوج  علام کردیم که ا روز گذشته ما ا
د، مادامی که ملاعتش  درخواست اعسار دا
ین یک  ا ؛  ن نمی رود ندا به ز بت نشود،  ثا

تحولی در قانون است.
ین عضو کمیسیون حقوقی و قضایی خاطر  ا
نشان کرد: در جلسه روز گذشته کمیسیون 
ند  همچنین مصوب کردیم که زوجه می توا
یی در  جرا ن سند ا ا به عنوا سند مهریه ر
دارات ثبت به اجرا بگذارد؛ این مصوبه در  ا
راستای قضا زدایی انجام شد و بر اساس آن 
دیگر نیازی نیست که برای اجرای مهریه، 
ه  دگا دا تا حکم  بدهد  دخواست  دا زوجه 
بگیرد، بلکه صرف ارائه سند ازدواج به ادارات 
ثبت، مهریه به اجرا گذاشته می شود؛ در این 
مرحله اگر زوج مدعی است که پیشتر مهریه 
دله پرداخت را  ید ا پرداخت کرده است، با

ارائه دهد.
گذشته  روز  مصوبه  دیگر  گفت:  نقدعلی 
مون بحث  یی پیرا کمیسیون حقوقی و قضا
لثبت برای مهریه بود؛ ما  دن حق ا ر دا ا قر
کثر  حدا یا  لسنه  ا مهر ا  ر مهریه  قل  حدا
کردیم  مصوب  و  دیم  دا ر  ا قر سکه  صد 
رقم  مهریه  ن  میزا ین  ا لتحریر  حق ا که 
ین  ۰ درصد است؛ بر ا مختصری معادل ۲.
ج مهریه  زدوا گر فردی حین ثبت ا اساس ا
و به مراتب  ز ا بالایی را تعیین کرده است، ا
هد شد. به  یافت خوا لثبت بیشتری در حق ا
لیات بر  لثبت چیزی شبیه ما نوعی این حق ا
رنده برای  مهریه خواهد بود تا عاملی بازدا
جلوگیری از تعیین مهریه های سنگین باشد.

رئیس کمیته اقتصاد دیجیتال مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به جلسه غیرعلنی روز گذشته 
درباره طرح صیانت، جزییاتی از این جلسه و 

نتیجه آن را تشریح کرد.
مجتبی توانگر در گفت و گو با ایسنا با اشاره 
به جلسه غیرعلنی امروز مجلس درباره طرح 
صیانت و حواشی پیرامون آن درباره میزان رای 
استمزاجی برای بازگشت این طرح از کمیسیون 
مشترک به صحن علنی گفت: آنچه در جلسه 
غیرعلنی به رای استمزاجی نمایندگان گذاشته 
شد، گزارش کمیسیون مشترک بود. باید این 
گزارش برای ادامه بررسی در کمیسیون مشترک 
رای اکثریت را کسب می کرد اما فقط ۱۰۹ رای 
آورد و لذا نتوانست نمایندگان را برای ادامه کار 

قانع کند.
وی اضافه کرد: نکته مهم اینکه این رای گیری 
استمزاجی بود و در رای گیری استمزاجی 
ملاک رای بیشتر است و  درحالی که موافقان 
۱۲۰ رای و مخالفان ۱۰۹ رای داشتند پس 
تکلیف مشخص شده و کار کمسیون ویژه پایان 

یافته است.
توانگر در پایان تاکید کرد: همانطور که از اظهارات 
آقای سلیمی عضو هیأت رئیسه مجلس مشخص 

است، با توجه به ماده ۱۶۵ آیین نامه داخلی 
مجلس، هیئت رییسه مجلس موضوع ادامه 
فعالیت کمیسیون مشترک را به موافقت اکثریت 
نمایندگان با رای استمزاجی مجلس منوط کرد 
و با توجه به اینکه گزارش کمیسیون رای نیاورد، 

بررسی طرح به صورت اصل ۸۵ منتفی شد.
به گزارش ایسنا، امروز جلسه غیرعلنی در مجلس 
برای تعیین تکلیف طرح نظام تنظیم مقررات 
خدمات فضای مجازی موسوم به طرح صیانت 
تشکیل شد. طبق توضیحات سلیمی عضو هیات 
رییسه مجلس در گفت و گو با ایسنا، بررسی این 
طرح به صورت اصل ۸۵ در کمیسیون مشترک 
منتفی شده و طرح صیانت دیگر در کمیسیون 

مشترک بررسی نمی شود.
سلیمی همچنین گفت که احتمالا کمیسیون 
مشترک جدیدی برای بررسی طرح صیانت 
تشکیل شده تا همچون سایر طرح ها و لوایح 
مصوبات آن در صحن علنی مورد بررسی قرار 
گیرد و حتما هم محتوای این طرح تغییر می کند.
برخی از نمایندگان، موضوع تعداد آرای بدست 
آمده در رای گیری استمزاجی را زیر سوال می 
برند و معتقدند که در رای گیری استمزاجی آرای 

اکثریت بدست نیامده است.

گذشته  سال  در  مسکن  متقاضیان 
منتظر علامت های کاهشی در این بازار 
ماندند اما اکنون آمار بانک مرکزی که 
فزایشی  ا قیمت مسکن  نشان می دهد 
برای  نی هایی  نگرا ۶ درصدی داشته. 
ر اکنون  آنها فراهم کرده است. آیا بازا
در وضعیت خروج از رکود قرار دارد و 
 زمان خوبی برای اقدام متقاضیان است؟

در  مسکن  متقاضیان  ز  ا بسیاری   
و  نکردند  خریدی  گذشته  سال 
این  در  کاهشی  علامت های  منتظر 
ئه آمار از  را بازار ماندند اما هم اکنون ا
با  بطه  را در  با  مرکزی  بانک  سوی 
مسکن  قیمت  درصدی  شش  فزایش  ا
 نگرانی هایی برای آنها فراهم کرده است.

در  این  خبرنگاران جوان،  ز  ا نقل  به 
مسئولان  ز  ا بسیاری  که  است  حالی 
ه و شهرسازی  دولتی از جمله وزیر را
وساختمان  مسکن  معاون  همچنین  و 
بطه  را در  وعده هایی  رتخانه  وزا این 

بودند. داده  مسکن  قیمت   تثبیت 
طبق اعلام آخرین آمار بانک مرکزی 
۱۴۰۰ می شود،  که مربوط به اسفند 
متوسط قیمت خرید و فروش یک متر 
مربع زیربنای واحد مسکونی معامله شده 
از طریق بنگاه های معاملات ملکی شهر 
تهران به حدود ۳۵ میلیون و ۱۰۰ هزار 
تومان رسیده. این رقم حاکی از افزایش 
 ۶.۲ درصدی نسبت به ماه قبل است.
این رقم نسبت به ماه مشابه سال قبل 
معادل ۱۶ درصد افزایش داشته. اما در 
مقایسه با رشد نقطه به نقطه اسفند ۱۳۹۹ 
)معادل ۹۳.۷ درصد( به مراتب کمتر بوده 
است. این موضوع نشان دهنده کند شدن 
رشد قیمت مسکن در سال ۱۴۰۰ است و 
 می تواند سیگنال مثبتی برای بازار باشد.

یه مسکن اجاری در شهر  شاخص کرا
معادل   ،۱۴۰۰ اسفند  در  نیز  تهران 
مشابه  ماه  به  نسبت  درصد   ۴۵.۸
است. کرده  پیدا  فزایش  ا  پارسال 

 چه خبر از خرید و فروش در بازار مسکن؟
ر مالی  عبدالله مشکانی، کارشناس بازا
فزایش  در گفتگو با تجارت نیوز گفت: ا
معاملات حجم بیشتری داشته است. 
فزایش قیمت مسکن باعث شده عده  ا
زیادی دیگر توان خرید آن را نداشته 
ناشی  قیمت ها  رفتن  بالا  ما  ا باشند، 
است. نقدینگی  رشد  رفتن  بالا  ز   ا
او ادامه داد: آینده بازار مسکن وابستگی 
زیادی به برجام دارد. برجام می تواند به 
تورم در ایران جهت دهد و باید بینیم این 
 توافق در نهایت به نتیجه می رسد یا نه.
تحادیه  ا مصطفی قلی خسروی، رئیس 
ر گفت:  بازا مسکن درخصوص وضعی 
بازار درحال حاضر در رکود است. اگر 
بانک مرکزی، مجمع تشخیص مصلحت 
دهند  اجازه  مسئولان  برخی  و  نظام 
 شاید بازار به شرایط متعادل تری برسد.

قلی خسروی ادامه داد: اسفند با وجود 
اینکه قیمت ها رو به کاهش بود و خرید و 

فروش انجام می شد، بانک مرکزی افزایش 
قیمتی ۶٫۲ درصدی را اعلام کرد.

فعالان بازار چه می گوید؟
اما نظرات در بازار متفاوت است. یکی از 
مشاوران املاک درخصوص خرید ملک 
ر مسکن  بازا کنونی  در وضعیت  ملک 
می گوید:  درحال حاضر خرید خیلی بهتر 
از چند هفته دیگر است. می گویند قرار 
است قیمت ها بیشتر شود و مالکان ممکن 
 است دیگر نخواهند فروش داشته باشند.

یکی دیگر از فعالان بازار بیان می کند: 
رد، ولی  ر وضعیت خیلی جالبی ندا بازا
بهترین زمان برای خرید است از آنجایی 
ر کم است  که خرید و فروش در بازا
 ملک بهتری را می توان خریداری کرد.
یک مشاور املاک در گفتگو با خبرنگار 
ر در حد  بازا تجارت نیوز معتقد است 
معمول خرید و فروش دارد  و کسی که 
بودجه ای دارد می تواند برای خرید اقدام 

کند.
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ــاره  ــا اش ــا ب ــی کرون ــه علم عضــو کمیت
ــا  ــرون و ب ــویه امیک ــش XE س ــه جه ب
ــن  ــاد ای ــال زی ــه احتم ــه ب ــان اینک بی
ــور  ــه کش ــوز ب ــی هن ــویه های ترکیب س
مــا نیامــده اســت، گفــت: اکنــون از 
ــویه های  ــری س ــرایت پذی ــدگاه س دی
ترکیبــی از جملــه ســویه XE بیــن ۱۰ 
ــا ۴۰ درصــد ســرایت بیشــتری دارند،  ت
امــا از نظــر کشــندگی و افزایش شــدت 
ــی  ــوز گزارش ــبختانه هن ــای خوش بیم
ــن  ــدت در ای ــد ش ــه بگوی ــتیم ک نداش

ــت. ــتر اس ــه بیش زمین
ــه  ــه اینک ــا اشــاره ب ــاری، ب ــد مخت مجی
ــدود دو  ــا ح ــا را ت ــی کرون ــد کاهش رون
ــم،  ــاهد بودی ــور ش ــل در کش ــه قب هفت
گفــت: امــا آرام آرام رونــد صعــودی 
مــوارد ابتــلا کــه پیش بینــی می کردیــم 
ــر  ــرگ و می ــر م ــی از نظ ــاهدیم ول را ش
ــت؛  ــی اس ــرایط کاهش ــبختانه ش خوش
ــم  ــرگ ه ــک م ــی ی ــه حت ــد ک هرچن
ــه  ــا نســبت ب ــاد اســت، ام ــا زی ــرای م ب
ــداد  ــون تع ــل، اکن ــاه قب ــدود دو م ح
مــرگ و میــر خیلــی کمتــر اســت و 

ــاب  ــز بازت ــر نی ــرگ و می ــوارد م ــن م ای
بیمــارانِ دو الــی ســه هفتــه قبــل 
ــد  ــر رون ــال حاض ــر در ح ــتند. اگ هس
ابتــلا صعــودی باشــد، احتمــال دارد 
طــی هفته هــای آتــی مــرگ و میــر 
ــه  ــم ب ــا امیدواری ــد ام ــش یاب ــم افزای ه

ــیم. ــی نرس ــالای قبل ــداد ب اع
فــزود: بــا وجــود تعطیــلات  وی ا
ســال نــو، مســافرت ها و بازگشــایی 

مــدارس کــه همگــی عوامــل خطــر 
انتشــار ویــروس هســتند، طبیعتــا 
انتظــار ازدیــاد تعــداد ابتــلا وجــود 
داشــت. بنابرایــن بــرای روزهــای 
خواهــد  مــه  دا ا نوســانات  آتــی 
داشــت و بــه نظــر نمی رســد رفتــار 
ســویه های  وجــود  بــا  ویــروس 
تغییــر کــرده  جدیــد و ترکیبــی 
ــوع  ــن موض ــال ای ــه دنب ــه ب ــد ک باش

هــم در ســطح جهانــی پیش بینــی 
جهــش  دچــار  کــه  نمی شــود 
 وحشــتناک جدیــدی شــده باشــیم.

وی همچنیــن تاکیــد کــرد: نبایــد 
بــا اســم امــواج بیمــاری، جامعــه را 
تهییــج کنیــم؛ اگــر پروتکل هــای 
ــا و  ــود، مهمانی ه ــت ش ــتی رعای بهداش
ــات  ــد، احتیاط ــش یاب ــا کاه دورهمی ه
ــی  ــل عموم ــل و نق ــایل حم لازم در وس
صــورت گیــرد، زدن ماســک در اماکــن 
ــالا  ــد و... احتم ــاری باش ــته اجب سربس
نوســانات را خواهیــم داشــت، ولــی 
ــد  ــروز خواه ــم ب ــوج هفت ــا م ــه آی اینک
کــرد یــا خیــر، نیــاز اســت تــا 
 زمــان بگــذرد کــه بتــوان نظــر داد.
عضــو کمیتــه علمــی کرونــا دربــاره 
بــه  بیمــاری  شــیوع  گســترش 
دنبــال تغییــر رفتارهــا در نــوروز از 
فــزود: احتمــالا  ، ا جملــه ســفرها
افزایــش مــوارد، ناحیــه ای خواهــد 
بــود و اگــر همیــن رونــد رشــد 
ــان  ــرایط آنچن ــود، ش ــی ش ــاری ط بیم
بــود. نخواهــد  دهنــده  ر   هشــدا
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ فروردین مــاه    ۲۳ سه شــنبه        ۱۲۰۷ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

وفات حضرت خدیجه کبری تســلیت باد 

تلاش کرمان برای قرار گرفتنتلاش کرمان برای قرار گرفتن
  در لیست مقاصد گردشگری  در لیست مقاصد گردشگری

وزارت نیرو پیش از اعتراض مردم  به موضوع انتقال آب خلیج فارسکرمان در سودای میزبانیکرمان در سودای میزبانی
 برای تامین آب شرب کرمان ورود کند
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شکراللهی: بخشی از منویات مقام معظم 
رهبری در جهت محرومیت زدایی تحقق 

یافته است
نماینده مردم کهنوج خواستار اجرای تکالیف اجرایی دستگاه های 
دولتی در حوزه انتخابیه اش شد و گفت: اگرچه بخشی از منویات 
مقام معظــم رهبری در جهت محرومیت زدایی شهرســتان های 
حوزه انتخابیه تحقق یافته، اما کارهای انجام نشــده زیادی باقی 

مانده است.
منصور شکراللهی در نطق میان دستور خود در جلسه علنی مجلس 
شورای اسلامی بیان کرد:ضمن تشکر و قدردانی از مقام عظمای 
ولایت که با دستور معظم له بنیاد مســتضعفان به عنوان معین 
اقتصادی شهرستان قلعه گنج تعیین شــده است. اگرچه بخشی 
از منویات ایشان در جهت محرومیت زدایی شهرستان قلعه گنج 
تحقق یافته است، لکن کارهای انجام نشده زیادی باقی مانده است.

او در ادامه در خصوص مشکلات حوزه انتخابیه تصریح کرد: علیرغم 
کارهای باقی مانده اتمام ماموریت بنیاد مســتضعفان در منطقه 
مذکور در دســتور کار بنیاد قرار گرفته اســت. حال آنکه با توجه 
به مطالبات مردمی حضور مســتمر و مداوم بنیاد مستضعفان در 
شهرستان قلعه گنج در جهت خدمات رسانی در چارچوب تکالیف 
تعیین شده ضرورتی مهم اســت که باید باقی بماند تا شاهد رفع 

محرومیت کامل از منطقه ای مظلوم باشیم.
نماینده مردم کهنوج در تکالیف اجرایی دستگاه های دولتی تذکری 
به وزیر جهاد کشــاورزی نسبت به تســریع در پرداخت و جبران 
خسارات ناشــی از سیل و ســرمازدگی و از بین رفتن محصولات 
کشاورزی مربوط به سال ۱۴۰۰ داد و لایروبی قنوات، رودخانه ها و 
کانال های آبرسانی و روان آبه ها با ایجاد سیل بند را خواستار شد.

شکراللهی همچنین خواستار تســریع در بخشش جرایم بانکی و 
دیرکرد اقساط و تسهیل در کمک های بلاعوض به کشاورزان شد 
و گفت:وزیر جهاد کشــاورزی در رابطه با بسترسازی برای فروش 
محصولات کشــاورزی از طریق حذف واســطه ها و ایجاد قیمت 
عادلانه با هدف دسترسی به کشــاورزی مطلوب اقدامات لازم را 

انجام دهد.

پیشتر مسئولان می گفتند استان کرمان مقصد 
سـفر گردشـگران نیسـت یـا مقصـد و اولویـت 
اول طیفـی از گردشـگران محسـوب نمی شـود 
امـا حـالا وضعیـت متفـاوت شـده و با توجـه به 
شـمار مسـافران نوروز و بررسـی آماری سـفرها 
می گویند دیار کریمان مقصد سـفر شـده است. 
آنطـور کـه مسـئولان میـراث فرهنگـی کرمان 
آمار مـی دهند در ایام نوروز امسـال گردشـگران 
از ۲۶ اسـتان کشـور به این اسـتان آمدنـد و حالا 
اعلام می شـود که دیـار کریمان به مقصد سـفر 
و گردشـگری برای شـهروندان اغلب نقاط کشور 

تبدیل شـده اسـت.
البته ایـن درحالی اسـت که وقتی پـای صحبت 
پیشکسـوتان حـوزه گردشـگری می نشـینیم، 
کرمـان چندسـال پیـش در دهـه ۷۰ یـا اوایـل 
دهـه ۸۰ از مقاصد مهـم و با اولویت گردشـگری 
در سـطح کشـوری به شـمار مـی رفـت و آنطور 
که اعلام شـده زلزلـه مهیب بـم از جملـه دلایل 
کـم رونـق شـدن حـوزه گردشـگری ایـن خطه 
بوده اسـت. درباره اینکه کرمـان با آثـار متعدد و 
متنـوع ثبت جهانـی از نظر گردشـگران خارجی 
در کـدام رتبه بنـدی برای سـفر قـرار دارد، هنوز 
جای بحث و بررسـی های بیشـتر وجود دارد اما 
همین کـه از نظر گردشـگران داخلـی کرمان به 
یکی از اسـتان های با اولویت برای سـفر انتخاب 
می شـود گویای ظرفیـت های بی شـمار متنوع 
در حوزه هـای طبیعی، تاریخی و صنایع دسـتی 

اسـت.
واقـع امـر اینکـه اسـتان کرمـان صـرف نظـر از 
هشـت اثر ثبت جهانـی کـه فرصتی بـی بدیل و 
کم نظیر را در سطح کشـوری و جهانی برای این 
خطه ایجاد کرده، بعد از شـهادت سـردار سپهبد 
شـهید قاسـم سـلیمانی به میزبان زائـران گلزار 
مطهر سـردار دل ها نیـز تبدیل که خـود همین 
موضوع سـبب افزایش سـفر گردشـگران به این 

خطه شـده اسـت.
کرمان با هشـت اثر ثبـت جهانی بیشـترین آمار 
آثار ثبـت جهانـی کشـور را در بین اسـتان ها به 
خود اختصـاص داده اسـت. ارگ بـم )بزرگترین 
سـازه خشـتی جهـان(، روسـتای دسـت کَند 
میمنـد بـا چندهـزار سـال قدمـت، بـاغ زیبای 
شـازده یا شـاهزاده ماهان با ویژگی های منحصر 
به فرد بـاغ و معمـاری عمـارت آن، دشـت کویر 
لـوت کـه قدیمـی تریـن درفـش جهـان از ایـن 
کویـر در منطقـه شـهداد بـه دسـت آمده و سـه 
قنات »گوهرریز« جوپـار در شهرسـتان کرمان، 
»اکبرآباد« و »قاسـم آباد« در شهرستان بم و نیز 
روستای دارسـتان سـیرجان و این شهرستان به 

عنوان خاسـتگاه بافت گلیم شـیرکی سـیرجان 
از آثـار ثبت جهانـی اسـتان کرمان به شـمار می 
روند. بررسـی آماری سفرهای گردشـگران نوروز 
بـه کرمان حـاوی نـکات قابـل توجهی اسـت؛ از 
جملـه اینکـه بیشـتر مسـافران از اسـتان تهران 
عازم کرمـان بـوده انـد؛ نوع وسـیله مسـافرت و 
دیگر ابعاد این مسـافرت ها در نظرسـنجی انجام 

شـده از گردشـگران تحلیل شـده است.
فریـدون فعالـی مدیـرکل میـراث فرهنگـی، 
گردشگری و صنایع دسـتی استان کرمان ضمن 
تشـریح نتایج نظرسنجی از مسـافران نوروزی به 
ایـن اسـتان و رضایـت مناسـب آنـان از سـفر به 
دیـار کریمـان توضیـح داد:در ایـن نظرسـنجی 
کـه ایام تعطیـلات نوروزی توسـط کارشناسـان 
اداره کل میـراث فرهنگـی اسـتان انجـام گرفت 
مشـخص شـد که ۵۹.۸۲ درصـد مسـافران مرد 

و بقیـه خانـم بودند.
او بیان کرد: در این نظرسـنجی، اسـتان تهران با 
۳۱.۵۸ درصـد بالاتریـن آمار اسـتان هـای مبدا 
سـفر به کرمان را داشـت و نکتـه قابـل توجه آن 
حضور مسـافران از ۲۶ اسـتان بود که نشـان می 
دهد اسـتان کرمان به مقصد سـفر و گردشگری 

اغلب نقاط کشـور تبدیل شـده اسـت.
مدیرکل میـراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع 
دسـتی اسـتان کرمان بیـان کـرد: گردشـگران 
و مسـافران نـوروزی در ایـن سـنجش میـزان 
رضایـت از امنیت محـل اقامـت را ۷۴.۳۶ درصد 
در حـد عالـی اعـلام کردنـد. او ادامـه داد: ۳۴۸ 
راهنمای گردشـگری در موزه ها و اماکن تاریخی 
زیرپوشـش ایـن اداره کل بـه منظـور معرفی به 
مسـافران نوروزی طی ایام نـوروز ۱۴۰۱ فعالیت 
داشـتند که میـزان رضایـت گردشـگران از آنان 

۵۰.۸۹ درصـد در حـد عالـی اعلام شـد.
آمارها گـواه مهمان نـوازی اهالـی دیار 

ن یما کر
فعالی بـا اشـاره به مهمـان نـوازی مردم اسـتان 
کرمـان از مسـافران و میهمانان نـوروزی تصریح 
کـرد: ۷۱.۱۳ درصد از گردشـگرانی کـه در طرح 
نظرسـنجی شـرکت کردند از نحوه برخورد افراد 
بومی رضایت داشـتند که از فرهنگ بالای مردم 
کرمـان در برخورد با گردشـگران خبـر می دهد.
 او اظهـار کـرد:در طـول تعطیـلات نـوروزی ۱۰ 
اکیپ )گـروه( بازرسـی و نظارتـی از تاسیسـات 
گردشـگری ایـن اسـتان بازدیـد و نظـارت مـی 
کردنـد کـه مسـافران و میهمانـان در پاسـخ بـه 
میـزان رضایـت از وضعیـت بهداشـتی محـل 
اقامـت خـود ۴۵.۳۰ درصـد در حـد متوسـط و 
۴۲.۷۴ درصـد عالـی و از نظر کیفیت سـرویس 
هـای بهداشـتی و آب آشـامیدنی ۴۵.۸۳ درصد 

در حـد متوسـط اعـلام رضایـت کردنـد.

استقبال از نوروز گاه های کرمان
مدیرکل میـراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع 
دسـتی اسـتان کرمان افزود: در این نظرسـنجی 
رضایـت گردشـگران از تورهـای کرمان گـردی 
۴۷.۳۷ درصـد در حـد متوسـط و ۴۶.۳۲ درصد 
در حـد عالـی اعـلام شـده اسـت و در پاسـخ بـه 
میـزان رضایـت از نـوروزگاه هـای اسـتان نیـز 
۹۴.۸۲ درصـد پاسـخگویان در حـد متوسـط و 
عالی اعلام رضایـت داشـتند. او گفت: همچنین 
۵۰ درصـد از مسـافران نـوروزی شـرکت کننده 
در ایـن نظرسـنجی در پاسـخ به میـزان رضایت 
از کیفیت علائـم راهنمایی و گردشـگری در حد 
متوسـط و ۴۰.۸۳ درصـد در حـد عالـی اعـلام 

رضایـت کـرده اند.
فعالی با اشـاره به آمـار ورودی ۲ میلیـون و ۷۰۰ 
هزار مسـافر نوروزی به اسـتان کرمـان ادامه داد: 
مسافران و گردشگران در سـفر به کرمان ۴۸.۳۶ 
درصد از وسیله نقلیه شـخصی، ۲۹.۵۱ درصد با 
سـواری های بین شـهری، ۹.۲ درصـد اتوبوس، 
۶.۵۶ درصـد هواپیمـا و ۶.۵۶ درصـد از قطـار 

اسـتفاده کردند.
او تصریح کـرد: گردشـگران و میهمانـان در این 
نظرسـنجی در پاسـخ به هدف از سـفر به استان 
کرمـان، گـردش را بـا ۵۲.۴۶ درصـد و دیـدن 
مظاهـر تاریخـی را بـا ۳۳.۳۰ درصـد بیشـترین 
انگیزه خود از سـفر به این اسـتان را اعلام کردند 
و در پاسـخ به ویژگی برجسـته شـهر کرمـان به 
عنوان مقصد سـفر، تاریخ و فرهنگ را بـا ۷۳.۱۷ 

درصد بـه عنـوان بالاترین آمـار پاسـخ دادند.
مدیرکل میـراث فرهنگی، گردشـگری و صنایع 
دسـتی اسـتان کرمان بیان کرد: گردشـگران در 
پاسـخ به سـوال نحوه انتخـاب اسـتان کرمان به 
عنوان مقصد سـفر، معرفی دوسـتان و آشـنایان 
را بـا ۶۳.۰۳ درصـد بـه عنـوان نخسـتین گزینه 
برگزیدند و مقصـد بین سـفر، اینترنت و رسـانه 
هـا را در مراحل بعدی اعـلام کردنـد. او گفت:در 
ایـن سـنجش میـزان رضایـت از مراکـز خرید و 
بازارهـای سـنتی ۴۷.۳۷ درصـد در حـد عالـی 

اعلام و میـزان رضایـت از امکانات تـردد و پارک 
خودرو نیـز ۵۳.۷۸ درصـد در حد متوسـط بیان 
شـد. فعالی با بیان اینکه بیـش از ۱۷۰ هـزار نفر 
اقامـت در تعطیـلات نـوروزی در اسـتان کرمان 
ثبت شـده اسـت افزود:  افراد نظرسنجی شده در 
پاسـخ به سـوال مدت اقامت در کرمان بیشترین 
میزان اقامـت را ۲ تا سـه شـب بـا ۴۱.۸۰ درصد 

اعـلام کردند.
به گفته او همچنین ایـن افراد در پاسـخ به نحوه 
اقامـت اینگونـه اعـلام کردنـد:  ۳۲.۴۸ درصـد 
منـزل آشـنایان، ۱۵.۳۸ درصـد مراکـز اسـکان 
فرهنگیـان، ۱۱.۱۱ درصـد اقامتـگاه هـای بـوم 
گردی، ۱۱.۹۷ درصد مهمانپذیر،  ۱۵.۳۸ درصد 

هتـل و ۱۳.۶۸ درصـد هتـل آپارتمان.
بـر اسـاس اعـلام مسـئولان میـراث فرهنگی و 
گردشـگری اسـتان کرمان آمـار ورود مسـافران 
نوروزی به این اسـتان از ۲۸ اسـفند سال گذشته 
تـا ۱۳ فروردین امسـال ۳۹ درصد در مقایسـه با 
شـرایط قبـل از کرونا در سـال ۹۸ رشـد داشـته 

اسـت.
۱۸۲ هـزار و ۶۶۷ نفر نیز طی تعطیـلات نوروزی 
در مراکـز اقامتـی پیـش بینی شـده در سراسـر 
اسـتان کرمان اسـکان یافتند که آمـار اقامت در 
تاسیسات گردشگری، ستادهای اسکان آموزش 
و پرورش، طرح شـهید سـلیمانی و زائرسراها نیز 

۲۹ درصد رشـد را نشـان می دهد.
هزاران جاذبـه تاریخی، طبیعی و نیـز تربت پاک 
سـپهبد شـهید حاج قاسـم سـلیمانی، موقعیت 
ممتازی به اسـتان کرمـان در حوزه گردشـگری 
بخشـیده و این خطـه را بـه یکـی از مقاصد مهم 
گردشـگران داخلـی و خارجی بدل کرده اسـت.
براسـاس اعلام میـراث فرهنگـی آمـار بازدید از 
اماکن تاریخـی و موزه ای اسـتان کرمان امسـال 
در ایـام نـوروز از مـرز ۲۶۶ هـزار نفر عبـور کرد و 
بیشـترین بازدید گردشـگران نیـز بـه ترتیب از 
بـاغ شـاهزاده ماهـان، ارگ تاریخـی بـم و حمام 

گنجعلیخان کرمـان بوده اسـت.

رئیس اداره راهــداری و حمل و نقــل جاده ای 
شهرستان رفسنجان گفت: آمار ورودی خودروها 
به شهرستان رفسنجان در ایام نوروز امسال ۵۲۱ 
هزار و ۴۰۰ خودرو بوده و رشد ۷۰ درصدی نسبت 

به مدت مشابه سال قبل داشته است.
یوسف محمدی سادات اظهار کرد: با توجه به شیوع 
ویروس منحوس کرونا نوروز در دو سال گذشته 
با محدودیت سفر همراه بود اما امسال براساس 
مصوبه ســتاد ملی مبارزه با کرونا سفر با رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی انجام شد.

او افزود: از ۲۵ اسفندماه تا ۱۵ فروردین بیش از 
۵۰۰ هزار خودرو از مبادی ورودی مختلف وارد 
رفسنجان شدند که نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته ۷۰درصد افزایش را نشان می دهد.
رئیس اداره راهــداری و حمل و نقــل جاده ای 
رفسنجان خاطرنشان کرد: بیشترین میزان تردد 
ثبت شــده در محورهای ورودی به رفسنجان، 
توسط سامانه های تردد شــمار مرکز مدیریت 
راه های استان کرمان، محور انار به رفسنجان، با 
تعداد ۱۴۱ هزار و ۳۳۱ دستگاه خودرو، از زمان 

شروع طرح نوروزی بوده  است.
محمدی با اشاره به تفکیک خودروهای ورودی 
در محورهای مواصلاتی رفسنجان، خاطرنشان 
کرد: در طرح نوروزی امسال،در محور باغین به 
رفسنجان ۱۱۹هزار و ۹۱۳ خودرو وارد رفسنجان 
شد که نسبت به سال گذشته ۸۵ درصد افزایش 
داشته است،در محور انار به رفسنجان ۱۴۱هزار و 
۳۳۱ دستگاه خودرو وارد رفسنجان شد که نسبت 
به سال گذشته ۹۶درصد افزایش دارد،در محور 
سرچشمه به رفسنجان ۹۶هزار و ۶۳۰دستگاه 

خودرو وارد رفســنجان شــد که ۱.۱۸ درصد 
رشــد دارد،در محور نوق به رفسنجان ۸۷هزار و 
۴۲۴دستگاه خودرو وارد شد که ۳۹ درصد بیشتر 
از مدت مشابه سال قبل بوده است، همچنین از 
محور زرند به رفســنجان ۷۶ هزار و ۸۲ دستگاه 
خودرو وارد رفسنجان شد که ۶۶ درصد بیشتر از 

مدت مشابه سال گذشته است.
رئیس اداره راهــداری و حمل و نقــل جاده ای 
رفسنجان به محورهای خروجی شهرستان اشاره 
و بیان کرد: در مدت اجرای طرح نوروزی در محور 
رفسنجان به باغین ۱۸۷هزار و ۴۳۶ دستگاه تردد 
داشته اند که ۱.۷۶ درصد نسبت به مدت مشابه 
سال قبل رشد داشته است،در محور رفسنجان به 
انار ۱۵۲ هزار و ۶۵۳ خودرو تردد کرده که ۱.۰۹ 
درصد رشد را نشان می دهد، در محور رفسنجان 
به نوق نیز ۹۱ هزار و ۵۹۸ دستگاه خودرو تردد 
کرده که ۴۴ درصد بیشــتر از سال گذشته بوده 

است.

تلاش کرمان برای قرار گرفتن در لیست مقاصد گردشگری

کرمان در سودای میزبانی

افزایش ۷۰ درصدی ورود خودرو 
به رفسنجان در نوروز امسال

گزارش
ایرنا

هشدار زاهدی به وزیر نیرو پیرامون تامین 
آب شرب کرمان

وزارت نیرو پیش از اعتراض مــردم  به موضوع انتقال آب 
خلیج فارس برای تامین آب شرب کرمان ورود کند

نماینده کرمان و راور در مجلس با اشاره به شمار ۵ میلیونی اتباع 
خارجی در کشور، حمله به طلاب در حرم رضوی را نتیجه تبعات 
سیاسی، امنیتی، و اجتماعی نبود مجوز و مدرک شناسایی دانست 
و از رئیس جمهور خواست که برای شناسه دار کردن اتباع خارجی 
تصمیم گیری عاجل صورت بگیرد. او همچنین به موضوع انتقال 
آب خلیج فارس برای تامین آب شرب شهر کرمان ورود کرد و از 
وزارت نیرو خواســت تا صدای اعتراض مردم بلند نشده است به 

موضوع ورود کند.
محمدمهدی زاهدی در نشســت علنی مجلس شــورای اسلامی 
خطاب به تیم مذاکره  کننده گفت:ان شــاءالله تیم مذاکره کننده 
هســته ای قدردان خون شــهدا بــوده و بــا درایت،عقلانیت و 
هوشمندی سر از عزت کار را دنبال کرده و از منافع ملی تحت هیچ 

عنوان و به اندازه سر سوزنی عدول نکنند.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلــس از اختصاص بودجه برای 

احداث اردوگاه فرهنگی شهید قاسم سلیمانی تشکر کرد.
این عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس ضمن با مثبت 
ارزیابی کردن سفرهای استانی دولت نســبت به در اولویت قرار 

دادن استان کرمان ابراز امیدواری کرد.
ضرورت ساماندهی و شناسه دار کردن اتباع خارجی

نماینده کرمان و راور در مجلس با اشاره به شمار ۵میلیونی اتباع 
در کشور گفت:حداقل دو سوم آنها به صورت غیرقانونی وارد کشور 
شده اند و فاقد مدارک شناسایی و فاقد مجوز و جواز ورود به کشور 
هستند.هیچ کشوری اجازه نمی دهند که افراد ساکن کشورشان 
بدون هویت و شناسه باشند؛زیرا تبعات سیاسی،امنیتی،اجتماعی 
و حتی اقتصادی را در پی خواهد داشت.شهادت طلاب در استان 
خراسان و در حرم مطهر رضوی یکی از آثار آن است. از سران سه 
قوه به ویژه ریاســت جمهوری درخواســت می کنم که نسبت به 
ساماندهی و شناسه دار کردن “اتباع بیگانه” تصمیم گیری عاجل 

صورت بگیرد و به فوریت اقدام شود.
زاهدی با اشاره به مشکلات آب در اســتان کرمان خطاب به وزیر 
نیرو گفت: قبل از اینکه مــردم اعتراض خود را بیان کنند؛خود به 
صحنه بیایید و هرچه زودتر دستور اقدام لازم درخصوص آبرسانی 
به کرمان از آب خلیج فارس، از رفســنجان به کرمان – که حدود 

۹۰ کیلومتر است – را بدهید.
فساد مالی و رانت در بنگاه های
 صنعتی – معدنی استان کرمان

این عضو مجمع نمایندگان اســتان کرمان در مجلس،خطاب به 
وزیر صمت و مدیران بزرگ بنگاه های صنعتی – معدنی اســتان 
کرمان گفت:براســاس برخــی گزارش های موثق کــه مدارک و 
مستندات آن به بنده رســیده است، فســاد مالی و رانت در این 
مجموعه ها وجــود دارد و متاســفانه اراده قــوی در مقابله با آن 
مشاهده نمی شــود؛ از افتخارات دولت سیزدهم، مبارزه با فساد و 
رانت است؛ چگونه است که وزارت صمت در این خصوص بی توجه 

است و کاری نمی کند؟ امیدوارم که این تذکر جدی گرفته شود.
هنوز بسیاری از مدیران

در کرمان تعیین تکلیف نشده اند
نماینده کرمان و راور در مجلس از عــدم تعیین تکلیف مدیران 
در اســتان کرمان خبر داد و گفت: ۹ ماه از شــروع دولت آقای 
رئیسی می گذرد،اما متاسفانه در اســتان کرمان هنوز بسیاری 
از مدیران تعیین تکلیف نشــده و در فضای خوف و رجا به ســر 
می برند و این موضوع موجب شــده که امــورات به کندی پیش 
رود و نارضایتی مردم روز به روز بیشــتر شود؛ از وزرای محترم 
و روسای ســازمان های ملی درخواست می شود در این خصوص 
هرچه سریع تر تصمیم گیری کرده تا امورات به صورت جهادی 

و انقلابی پیش برود.
زاهدی با انتقاد از گرانی اقلام خوراکی و کالاهای ســاختمانی 
گفت:متاســفانه ســیر صعودی قیمت اقلام خوراکــی به ویژه 
لبنیات، گوشت،ســیب زمینی و پیاز و غیره همچنین کالاهای 
ساختمانی ازجمله ســیمان،میلگرد، فشــار زیادی را به اقشار 
مستضعف جامعه وارد کرده اســت؛ این انقلاب به پشتوانه مردم 
عزیز آن به ویژه اقشار مستضعف شکل گرفته و رشد یافته است، 

کاری نکنیم که آنها ناامید شوند.

اولین گام منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان برای 
تحقق شعار سال با برگزاری جلسه همکاری منطقه 

ویژه و شبکه تبادل فناوری برگزار شد.
مدیر توسعه منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان در خصوص استفاده از 
ظرفیت شبکه تبادل فناوری در منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان در 
راستای دانش بنیان نمودن هرچه بیشتر شرکت ها و ظرفیت های 
منطقه و تحقق شعار سال اظهار کرد:منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان 
سال ۱۳۹۰ وارد فاز اجرایی شد و دارای دو هزار هکتار مساحت و 

زیرمجموعه شورای عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشور است.
مهندس سلحشور فرآیند سرمایه گذاری در منطقه ویژه اقتصادی 
را کوتاه دانست و گفت:تفاوت اصلی مناطق ویژه با شهرک های 

صنعتی،در گمرک و چابکی  در صدور مجوزهاست. 
مهندس یزدان پناه مدیر سرمایه گذاری منطقه ویژه اقتصادی 
رفسنجان نیز گفت:۸۳واحد تولیدی در منطقه ویژه اقتصادی 
رفسنجان در حوزه های شیمیایی، فلزی،سلولزی و مواد غذایی و 

دارویی فعالیت می کنند.
او مزیت منطقه در بحث واردات را پررنگ دانست و افزود:صدور 
جواز تأسیس در خود منطقه یکی دیگر از مزایای مناطق ویژه 
است،ضمن اینکه منطقه ویژه رفسنجان در صنایع پایین دستی 
مس می تواند فعالیت خوبی داشته باشد که زیرساخت های آن آماده 
است، همچنین قیمت زمین در منطقه ویژه اقتصادی رفسنجان 
ارزان تر از سایر مناطق کشور است که به صورت نقدی و اقساطی به 

تولیدکنندگان واگذار می شود.
در ادامه  مدیر شبکه تبادل فناوری اظهار کرد:شبکه تبادل فناوری 
جهت شناسایی نیازهای صنعتی کشور و پاسخگویی به این نیازها 
و مدیریت و پیگیری تسهیل گری از ظرفیت داخلی فناوران ایجاد 

شده است.
مهندس سلطانعلی زادهتصریح کرد:شبکه تبادل فناوری باتمرکز 
به ارائه خدمات به ۲۶۳شرکت نانویی تولیدکننده ۷۱۱محصول و 
تجهیز نانویی و ارائه راه حل برای مسائل صنعتی کار خود را آغاز کرده 
و ادامه می دهد و اکنون فعالیت های خود را به توسعه بازار محصولات 

و خدمات بیش از ۵ هزار شرکت دانش بنیان گسترش داده است.
او ادامه داد:این شبکه مجموعه ای برای تجاری سازی فناوری هاست 
و در حوزه دانش بنیان با اولویت در نفت، گاز،فولاد و صنایع غذایی 
فعالیت می کند و تاکنون پروژه های موفقی تحویل صنعت داده است.

در پایان مقرر شد در راستای دانش بنیان نمودن محصولات 
شرکت های موجود و ایجاد شرکت های جدید به ویژه در زمینه 
نیازمندی های مجتمع مس سرچشمه و صنایع پایین دست مس، 
همکاری هایی میان شبکه تبادل فناوری و منطقه ویژه اقتصادی 

رفسنجان آغاز شود.

رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان کرمان در رابطه با بیماری 
تب کریمه کنگو هشدار داد. آمنه زینلی با اشاره به اینکه بیماری 
تب کریمه کنگو یک بیماری ویروسی و مشترک بین انسان و 
دام است که انتقال این بیماری با شروع فصل گرما و فعالیت 
انگل های خارجی به ویژه کنه ها بین دام ها افزایش می یابد 
و در دام به جز تب علائم بالینی مشخص ندارد گفت: نظارت 
بر کشتار دام در کشتارگاه ها و پرهیز از کشتار غیر مجاز و سم 
پاشی دام ها و اماکن دامی یکی از مهمترین عوامل پیشگیری 
از بیماری تب کریمه کنگو و اولویت های شبکه دامپزشکی 
می باشد. او اشاره به اینکه شهروندان باید از مصرف جگر 
به صورت نیم پخته خودداری کنند گفت:اقداماتی در این 
خصوص توسط کارشناسان دامپزشکی در حال انجام است که 
می توان به نظارت بر فعالیت کشتارگاه ها و سم پاشی دامها و 
اماکن نگهداری دامها علیه کنه های دامی و مبارزه و برخورد با 
کشتار غیرمجاز و نگهداری لاشه ها در پیش سرد به مدت ۲۴ 

ساعت اشاره کرد.
او در ادامه با توصیه به دامداران عزیز گفت: کلیه دامها قبل از 
جابجایی و تردد بایستی سم پاشی شوند و همچنین بایستی 
گواهی بهداشتی قرنطینه ای از شبکه دامپزشکی دریافت 
نمایند. رییس شبکه دامپزشکی در پایان عمده ترین راههای 
انتقال بیماری تب کریمه کنگو به انسان، تماس با خون و 
ترشحات لاشه دام آلوده در زمان ذبح،گزش کنه یا دستکاری 
و له کردن آن با دست بدون پوشش، تماس با خون، ترشحات 
و نمونه های بافتی بیمار آلوده عنوان کرد و از دامداران عزیز 
خواست در نگهداری دام ها و تماس با آنها نکات بهداشتی را 
رعایت کنند و شهروندان گوشت مورد نیاز خود را از مراکز تحت 

نظارت دامپزشکی تهیه کنند.

مدیر گروه مبارزه بــا بیماری های واگیــردار انار و 
رفســنجان گفت: اتبــاع بیگانه جدیدالــورود باید 
کودکان زیر ۵ ســال خود را واکســینه کنند. سید 
محســن نژاد قادری گفت:خانواده هایــی که فرزند 
زیر ۵ ســال دارند و واکسیناســیون کودک خود را 
به تاخیــر انداخته اند و یا در صورت شــک به کامل 
بودن واکسن، هر چه سریع تر برای بررسی و تکمیل 
واکسیناســیون کودکان زیر ۵ ســال خود به مراکز 
بهداشــتی مراجعه کنند. به گفته او،سرخک یکی از 

مسری ترین عوامل عفونی است که تاکنون شناخته شده و از بیماری های ویروسی است که از 
طریق تنفس و قطرات تنفسی می تواند منتقل شود. او گفت:علایم این بیماری تب و بثورات 
جلدی اســت، پس از ورود این ویروس به بدن دوران نهفتگی یک تا دو هفته ای دارد وعلایم 
اولیه آن تب، سرفه، آبریزش از بینی، پرخونی ملتحمه چشــم و بی اشتهایی است که پس از 
چند روز علایم جلدی به صورت دانه های ریز و قرمز رنگ از صورت شــروع و بتدریج به تمام 

بدن کشیده می شود.
او گفت: در سال جدید شش مورد مشکوک به بیماری سرخک در سطح شهرستان داشته ایم 

که خوشبختانه آزمایش تمام موارد منفی گزارش شده است.
نژادقادری می گوید: واکسیناسیون سرخک در سن ۱۲ و ۱۸ ماهگی در قالب واکسنی همراه 

با سرخچه و اوریون )MMR( انجام می شود.
او گفت:کودکانی که واکسیناســیون خود را تکمیل نکرده اند، کودکانی که دچار سوء تغذیه 
هستند و کودکانی که سیســتم ایمنی بدنشــان دچار نقص است بیشــتر در معرض ابتلا و 

خطرات ناشی از این بیماری هستند

رئیــس مرکــز تشــخیص 
یــم  ا ز جر و پیشــگیری ا
ســایبری پلیس فتا ناجا در 
خصوص کمیــن مجرمان 
سایبری با ارسال پیامک یا 
تماس تلفنی و اعلام برنده 
شــدن در قرعه کشی طرح 

رمضان هشدار داد.
سرهنگ علی محمد رجبی 

گفت:»کاربران در ایام ماه  مبــارک رمضان هرگز بــه پیامک ها یا 
تماس هــای تلفنی با عنوان شــما برنده ی قرعه کشــی و مســابقه 
شده اید توجه نکرده و اطلاعات حساب های بانکی خود را در اختیار 

افراد ناشناس قرار ندهند«.
او با اشــاره به کمین مجرمان ســایبری با ترفند برنده شــدن در 
قرعه کشــی در »طرح رمضان« بــه روش ارســال پیامک و تماس 
تلفنی بیان کرد: »افراد دقت داشــته باشــند کــه در صورت برنده 
شدن جوایز مختلف نیازی نیست شهروندان برای دریافت جایزه ی 
خود به عابربانــک مراجعه کرده یا اطلاعات حســاب بانکی خود را 

ارسال کنند«.
رئیس مرکز تشــخیص و پیشــگیری از جرایم ســایبری پلیس فتا 
ناجا خاطرنشان کرد: »کاربران دقت داشته و از ورود به لینک های 

ارسالی از شماره های ناشناس خودداری کنند«. 

به منظور نظارت بر رونــد فعالیت و ارائه 
خدمات به گروه هدف،رئیس بهزیستی 
جیرفــت و کارشــناس مســئول دفتر 
پیشگیری از اعتیاد از مراکز اقامتی بهبودی 
و بازتوانی افراد با اختــلال مصرف مواد 
مخدر پویان و صبح و زندگی بازدید کردند.

محمد رضانژاد در حاشــیه این بازدید با 
ابراز نگرانی از آمار اعتیاد در جنوب استان 
کرمان بیان کرد:هــدف از برپایی مراکز 

بازپروری و کمپ های ترک اعتیاد بازگرداندن سلامت افراد آسیب دیده از اعتیاد به روال 
عادی زندگی به صورت دائم و به تبع آن کاهش آسیب های اجتماعی در این حوزه است.

او افزود: در حال حاضر با توجه به بررسی های انجام شده، فعالیت کمپ های ترک اعتیاد 
یکی از موثرترین روش ها نسبت به روش های دیگر در ترک اعتیاد معتادان است.

رئیس بهزیســتی جیرفت با بیان اینکه ارائه خدمات مطلــوب در این حوزه نیازمند 
تسهیلات مناسب است گفت: در این راستا توجه و حمایت ویژه مسئولان و اقشار مختلف 

مردم از جمله خیرین، در بهتر شدن روند فعالیت این مراکز حائز اهمیت می باشد.
رضانژاد در ادامه با اشاره به وجود دو کمپ اقامتی دارای مجوز در شهرستان و لزوم پایش 
های مکرر از مراکز تحت نظارت خاطر نشان کرد: با  نظارت های سرزده و مستمر جهت 
پایش، این مراکز ناچار به ارتقای کیفی و کمی ارائه خدمات و رفع نواقص هستند و در هر 
بازدید  انجام شده طبق نظارت کارشناسی نقاط ضعف شناسایی و در جلسات تخصصی 

برای رفع آنها، راهکار ارائه می شود.

پلیس فتا هشدار داداتباع بیگانه کودکان خود را واکسینه کنند
مراقب پیامک برنده شدن 

در »طرح رمضان« باشید

رئیس بهزیستی جیرفت:

آمار اعتیاد در جنوب استان کرمان 
نگران کننده است

استفاده از ظرفیت شبکه تبادل 
فناوری در منطقه ویژه اقتصادی 

رفسنجان

هشدار دامپزشکی کرمان در 
خصوص بیماری تب کریمه کنگو

خبر

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور 
با بیان اینکــه با مازاد و انباشــتگی دام زنده 
مواجهیم ولی واردات گوشت انجام می شود، 
گفت: »مافیای گوشت اجازه نمی دهند قیمت  
گوشت قرمز در بازار کاهش یابد که واردات 
ادامه داشــته باشد«. افشــین صدر دادرس 
افزود: »سوال ما از مسئولان مربوطه در کشور 
این اســت که چرا وقتی مازاد دام در کشور 
داریم و دام روی دســت دامداران مانده، این 
دام ها را از دامــداران خریداری نمی کنند که 
هم  تولیدکنندگان ضــرر نکنند و هم مردم 
گوشت را کیلویی ۲۴۰ هزار تومان نخرند؟ چرا 
با وجود انباشت دام در داخل واردات گوشت 
متوقف نمی شود؟«. به گزارش فردای کرمان 
به نقل از ایسنا سراسری، وی ۲۲ فروردین ماه 
با بیان اینکه قیمت دام زنده از هفته ی گذشته 
روند کاهشی پیدا کرده است، اظهار کرد: »در 
اسفندماه قیمت هر کیلو دام زنده سبک ۷۵ تا 
۸۰ هزار تومان بود ولی در حال حاضر قیمت 

آن به کیلویی ۶۵ هزار تومان رسیده است«.
مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور 
ادامه داد: »با مازاد و انباشتگی دام مواجهیم. 
صادرات هم ممنوع اســت. مصرف گوشت 
هم کاهش پیدا کرده و واردات گوشت انجام 
می شود. همه ی این موارد باعث کاهش قیمت 
دام زنده شده است ولی قیمت گوشت روند 

صعودی خود را حفظ کرده است«.
وی با بیان این که گوشت گرم باید با قیمت هر 
کیلو ۱۴۰ هزار تومان به دست مصرف کننده 
برســد، گفت: »مافیای گوشت نمی گذارند 
قیمت گوشــت پایین بیاید تــا بتوانند به 
واردات ادامــه دهنــد و دود آن در نهایت به 
چشم مصرف کننده می رود«. صدر دادرس 
اضافه کرد: »از ســه ماه گذشته به مسئولان 
کشور هشدار دادیم. مکاتبات بسیاری در این 
زمینه کردیم. ولی کسی به حرف اتحادیه ها و 
بخش خصوصی توجهی نمی کند و در نهایت 
می گویند که اتحادیه ها ضعیف هستند. در 
حالی که مســئولان از نظرات کارشناســی 
اتحادیه ها استفاده نمی کنند و آن ها را نادیده 

می گیرند«.

دریافت وام  مسکن چقدر
 از کار در می آید؟

سرنوشت هزینه وام مسکن در سال 
جدید دستخوش دو تغییر مهم بود. 
نخســت آنکه تخفیفی کــه برای آن 
اعمال شــده بود متوقف شده و دوم 
آنکه قیمــت هر بــرگ از این اوراق 
پس از مدت هــا به زیــر ۱۰۰ هزار 

تومان رسید.
به گزارش ایســنا، بررســی آخرین 
وضعیت قیمت اوراق مســکن نشان 
می دهد که این اوراق در ماه مهر سال 
۱۴۰۰، ۷۷ هزار و ۲۰۰، در آبان ماه 
۱۴۰۰، ۷۷ هزار و ۸۰۰ و در آذرماه 
سال ۱۴۰۰ نیز ۷۶ هزار و ۹۰۰تومان 
قیمت دارند. اوراق تسهیلات مسکن 
در دی  و بهمن  سال گذشــته نیز با 
قیمت های ۷۸ هزار و ۲۰۰، ۸۰ هزار 
و ۷۰۰ تومان معامله می شــود. این 
گزارش نیز بر اساس قیمت بهمن ماه 

نوشته شده است.
قیمت اوراق برای مجردها و 

متاهل های تهرانی
بر این اســاس، مجردهای ســاکن 
تهــران می توانند تــا ۲۸۰ میلیون 
تومان تســهیلات دریافت کنند که 
شامل ۲۰۰ میلیون تومان تسهیلات 
خرید مســکن و ۸۰ میلیون تومان 
وام جعاله می شود. لذا برای دریافت 
۲۰۰ میلیــون تومــان تســهیلات 
باید ۴۰۰ برگه تســهیلات مســکن 
خریــداری کننــد که هزینــه این 
تعداد اوراق با تسه ۸۰ هزار و ۷۰۰ 
تومانــی، ۳۲ میلیــون و ۲۸۰هزار 
تومــان می شــود. همچنیــن با در 
نظر گرفتن ۸۰ میلیــون تومان وام 
جعاله که برای آن باید ۱۶۰ ورق به 
مبلغ ۱۲ میلیون و ۹۱۲ هزار تومان 
خریداری کننــد، مجمــوع هزینه 
خرید اوراق بــه ۴۵ میلیون و ۱۹۲ 

هزار تومان می رسد.
قیمت اوراق در سایر استان ها

ســقف این تســهیلات برای مراکز 
استان و شــهرهای با جمعیت بیش 
از ۲۰۰ هــزار نفر بــرای مجردها به 
۱۶۰ و برای زوجین به ۳۲۰ میلیون 
تومان رســیده اســت که با توجه به 
اینکــه مجردها بایــد ۳۲۰ و متاهل 
های ساکن این شهرها نیز باید ۶۴۰ 
برگه تســهیلات مســکن خریداری 
کننــد، مجردها بایــد ۲۵ میلیون و 
۸۲۴ هزار تومــان و متاهــل ها نیز 
باید ۴۵ میلیــون و ۳۱۲ هزار تومان 

پرداخت کنند.

روز گذشته، رییس کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی، از آغاز واگذاری سهام 
عدالت به جاماندگان در سال جاری خبر داد 
و گفت: از خردادماه، فراخوان واگذاری سهام 
به این مشمولان انجام می شود. به گزارش 
اقتصادآنلاین؛ بنابر آخرین آمارها، حدود ۲۰ 
میلیون نفر از افراد جامعه که واجد دریافت 
سهام عدالت هستند، به هر دلیلی جامانده اند و 
این سهام به آنها واگذار نشده است. همچنین،  
حدود دو میلیون و ۳۰۰هزار نفر از افراد تحت 
پوشش کمیته امداد و بیش از یک میلیون و 
۳۰۰هزار نفر از افراد تحت پوشش سازمان 
بهزیستی، فاقد سهام عدالت هستند و این 
افراد نیز باید تعیین تکلیف شوند. به گفته 
محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی، برآورد این 
است حدود ۲۰ میلیون نفر در کشور سهام 
عدالت ندارند که در کمیسیون اقتصادی، طرح 
را تصویب کردیم و بر این اساس اشخاصی 
که مشمول محسوب شوند، سهام عدالت 
دریافت کنند.  وی افزود: بنده به رئیس جمهور 
نامه دادم و توافقات اولیه انجام و در بودجه 
امسال تصویب شد. دولت باید کلیات را بپذیرد 
و آیین نامه اجرایی بنویسد. همچنین سامانه 
ثبت نامی ایجاد شود تا همه اقشار واجد شرایط، 
ثبت نام نمایند و فکر می کنم تا اردیبهشت 
ماه، بانک اطلاعاتی مورد نیاز را کامل کنیم 
و بخش عمده ای از واگذاری در سال جاری 
انجام خواهد شد.  به گفته وی، آغاز واگذاری 
سهام عدالت به جاماندگان در سال جاری، 
در دستور کار است که از خردادماه فراخوان 
واگذاری سهام به این مشمولان انجام می شود. 

پورابراهیمی، ۱۴ شهریورماه سال گذشته و 
پس از گذشت حدود یک سال از بلاتکلیفی 
جاماندگان از سهام عدالت نیز، از موافقت رییس 
 جمهوری برای تعیین تکلیف سهام عدالت 
برای جاماندگان تا پایان سال و ارجاع موضوع 
به سازمان برنامه و بودجه خبر داده بود. وی 
با اشاره به ارجاع این موضوع از سوی رییس 
جمهوری به سازمان برنامه و بودجه برای تامین 
منابع مالی آن، تعیین تکلیف جاماندگان سهام 
عدالت را یکی از اقدامات کوتاه مدت در نیمه 
دوم سال ۱۴۰۰ دانست که می تواند بهبودی 
در زندگی جمعیت قابل توجهی از مردم ایجاد 
کند! با وجود اینکه پورابراهیمی، بار دیگر وعده 
اختصاص سهام عدالت به جاماندگان را مطرح 
و آنها را امیدوار کرده، اما این موضوع همچنان 
با ابهاماتی همراه است که مسئولان، به ویژه 
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس در مورد 
این ابهامات، شفاف سازی نمی کنند. وی، تنها 
با اشاره به اینکه اولویت با سازمان های تحت 
پوشش نهادهای حمایتی است، گفته بود: 

محل تامین سهام نیز از سبد دستگاه هایی 
است که سهام آنها برای سهام عدالت در نظر 
گرفته شده  و از همان سبد و از باقیمانده همان 
سهام شرکت ها، سهام جاماندگان تامین خواهد 
شد.  یکی از اصلی ترین ابهامات، به محل تامین 
منابع برای اختصاص سهام به جاماندگان باز 
می گردد. با وجود اینکه پورابراهیمی از پذیرفتن 
بار مالی این طرح توسط دولت خبر داده است، 
اما مسئولان دولت قبل بارها اعلام کرده بودند 
که منابعی برای تامین سهام عدالت جاماندگان 
وجود ندارد و دولت فعلی نیز، هنوز منابع این 
طرح را اعلام نکرده است. لازم به ذکر است 
که با ابلاغ دستور آزادسازی سهام عدالت در 
اردیبهشت ۱۳۹۹، نمایندگان مجلس طرح 
جاماندگان سهام عدالت را به جریان انداختند 
که در تاریخ ۱۳ خردادماه سال ۱۳۹۹ اعلام 
وصول شد. پیشنهاد اختصاص سهام عدالت 
به جاماندگان، یکبار در سال ۱۳۹۶ از سوی 
مرکز پژوهش های مجلس مطرح شد، اما 

بی نتیجه ماند.

در حال حاضر ظرفیت کل مخازن سدها ۵۰.۵ 
رد متر مکعب و درصد پرشدگی سدها  میلیا

۵۱ درصد ثبت شده است.
به گزارش ایسنا، بر اساس آخرین آمار اعلام 
ز  ن کل ورودی سدهای کشور ا شده میزا
رد  ۱۹ میلیا .۵۸ کنون  بی تا بتدای سال آ ا
یسه با  ین عدد در مقا مترمکعب بوده که ا
رد  ۲۰ میلیا سال گذشته که عدد معادل ۶.
کاهش  درصد   ۵ معادل  بوده  مکعب  متر 

یافته است.
ز  ا کشور  سدهای  خروجی  کل  همچنین 
رد  ۱۳ میلیا .۱۵ کنون  بی تا بتدای سال آ ا
متر مکعب بوده که نسبت به سال گذشته 
که عددی معادل ۱۸.۴۶ میلیارد متر مکعب 

فته است. در  ثبت شده ۲۹ درصد کاهش یا
نیز  زن  خصوص حجم آب موجود در مخا
باید گفت که در سال جاری حجم آب معادل 
۲۵.۷۱ میلیارد متر مکعب بوده که این عدد 
فته  نسبت به سال قبل ۱۳ درصد کاهش یا

است.
وضعیت سدهای مهم )شرب- کشاورزی( تا 
ز این دارد  بیستم فروردین ماه نیز  حکایت ا
۱۴ سد با کاهش موجودی مخزن  که  در 
جهه هستیم و تنها  نسبت به سال قبل موا
در دو سد استان هرمزگان میزان تغییرات با 

اعداد بالا مثبت اعلام شده است.
ز  ا یت  حکا ن  تهرا نه  ۵گا سدهای  وضعیت 
کاهش ۳۸ درصدی، سدهای خراسان رضوی 
کاهش ۳۶ درصدی و خراسان شمالی کاهش 
۲۵ درصدی دارد. همچنین در حوضه قمرود 
 ۳۰ کاهش  شاهد  کوچری  یگان  گلپا سد 

درصدی سد مخازن و در سد پانزده خرداد 
مخازن  حجم  درصدی   ۱۸ کاهش  شاهد 
بلوچستان  و  سیستان  ستان  ا در  هستیم. 
ه نیمه چهار  ه نیمه یک و دو و چا در سد چا
به ترتیب با کاهش ۵۵ و ۸۱ درصدی حجم 
ین در سد  مخازن مواجه هستیم. علاوه بر ا
سفیدرود گیلان نیز وضعیت مخزن نشان 

دهنده کاهش ۴۱ درصدی است.
لح ۲۳  ستان مرکزی نیز سد کمال صا در ا
درصد کاهش و در استان فارس سد سلمان 
ستان بوشهر سد  ۱۱ درصد و در ا فارسی 
۱۰ درصد کاهش حجم  ری  ئیسعلی دلوا ر
مخزن را تجربه می کند. در این میان ۱۳ سد 
ینده رود دو  رومیه و سد زا حوضه دریاچه ا
ردبیل و سد  درصد و سد یامچی در استان ا
درودزن در استان فارس ۴ درصد نسبت به 

سال قبل افزایش مخزن داشته است.

جاماندگان از خرداد ماه مراجعه کنندآب سدها به نیمه رسید

زمان واگذاری سهام عدالت به جاماندگان مشخص شد

در سال های گذشته زنانی که همسر خود را از دست داده بودند و حقوق 
وی را دریافت می کردند، پس از ازدواج مجدد حقوق همسر اول خود را 
از دست می دادند و همین ترس از قطع مستمری مانعی برای ازدواج 
رسمی مجدد و ثبت آن می شد. بنابراین تامین اجتماعی برای رفع 
مشکلات ناشی از این امر، مستمری همسر بعد از ازدواج مجدد را طبق 
قانون مصوب برقرار کرد. درحال حاضر به موجب بند یک ماده ۴۸ قانون 
حمایت خانواده، زوجه دائم متوفی از حقوق وظیفه یا مستمری وی 
برخوردار می گردد و ازدواج وی مانع دریافت حقوق مذکور نیست و 
در صورت فوت شوهر بعدی و تعلق حقوق به زوجه در اثر آن، بیشترین 
مستمری ملاک عمل است. در تبصره این ماده نیز آمده است: " اگر 
متوفی چند زوجه دائم داشته باشد حقوق وظیفه یا مستمری به تساوی 
بین آنان و سایر وراث قانونی تقسیم می شود." بر اساس آیین نامه 
اجرایی مربوطه مصوب ۲۷ بهمن ۹۳ قوه قضاییه نیز ازدواج دائم همسر 
یا همسران بیمه شدگان یا مستمری بگیران متوفی، مانع استمرار در 
پرداخت مستمری فوت و سایر مزایای جانبی متعلقه به آنان نخواهد بود. 
همچنین به گفته مقامات سازمان تامین اجتماعی، بر اساس قوانینی که 
طی سال های اخیر تصویب شده مستمری زنی که پس از فوت همسرش 
ازدواج مجدد می کند قطع نمی شود و زنان بازمانده می توانند در صورت 
ازدواج، کماکان حقوق همسر مرحومشان را دریافت کنند. بر این اساس 
حتی کسانی که در گذشته نیز به دلیل ازدواج، مستمری شان قطع 
شده بوده از تاریخ تصویب این قانون یعنی هفتم اردیبهشت ماه ۱۳۹۲ 
با مراجعه به شعب تامین اجتماعی، برخورداری از مزایای مستمری 
برایشان فراهم شده است. در آخر نتیجه می گیریم ازدواج مجدد خانم 
مانع برخورداری از حقوق و مستمری همسر سابق نمی باشد و در صورت 
فوت همسر دوم، خانم از مستمری که میزان بیشتری دارد برخوردار می 
شود. یعنی بین مستمری همسر اول و دوم، خانم از هرکدام که بیشتر 

بود و نه هر دو، بهره می برد.

گزارش
 ایسنا

آیا با ازدواج مجدد زن، امکان دریافت 
مستمری همسر فوت شده وجود دارد؟

مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک:
مافیا اجازۀ کاهش قیمت  
گوشت قرمز را نمی دهند

رنا
: ای

س
عک

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت:  در ماجرای معرفی بدهکاران 
بانکی فقط به ذکر نام بسنده نخواهیم کرد. نخستین مساله ای که حائز 
اهمیت است مدت زمان بدهکاری این بدهکاران به سیستم بانکی است. 
مسأله دوم عدد و رقم بدهکاری این افراد به سیستم بانکی است و مسئله 
دیگر نحوه مصارف آن هاست که کمیسیون اقتصادی درخصوص تک 
تک آن ها به جزئیات این مباحث ورود خواهد کرد. رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس گفت:  در ماجرای معرفی بدهکاران بانکی فقط به ذکر 
نام بسنده نخواهیم کرد. نخستین مساله ای که حائز اهمیت است مدت 
زمان بدهکاری این بدهکاران به سیستم بانکی است. مسأله دوم عدد و 
رقم بدهکاری این افراد به سیستم بانکی است و مسئله دیگر نحوه مصارف 
آن هاست که کمیسیون اقتصادی درخصوص تک تک آن ها به جزئیات 

این مباحث ورود خواهد کرد.

ورود کمیسیون اقتصادی به مسأله مدت زمان بدهکاری
پور ابراهیمی: فقط به ذکر نام 

ابربدهکاران بانکی بسنده نمی کنیم

هبـردی مجلـس گفـت:  رییـس فراکسـیون را
نماینـدگان مجلـس بـا افزایـش تعرفـه  اینترنـت 
بدون افزایـش کیفیـت مخالف هسـتند و اگـر قرار 
اسـت افزایـش تعرفه هـا مدنظـر قـرار گیـرد بایـد 

ایـن مسـئله بـر اسـاس افزایـش کیفیـت باشـد.
به گـزارش خبرنـگار اقتصادی خبرگزاری تسـنیم، 
در روزهـای اخیـر خبرهایـی مبنـی بـر افزایـش 
تعرفه هـای اینترنـت به گـوش می رسـد. از آنجایی 
که تـا پایـان سـال ۱۴۰۰ و بـه دلیـل منـع قانونی 
افزایـش تعرفه از سـوی مجلس شـورای اسـلامی، 
اپراتورها اجـازه افزایـش قیمت نداشـتند، حالا در 
میانـه مـاه ابتدایـی سـال جدیـد اخبـاری مبنی بر 
افزایـش قیمـت بسـته های اینترنتـی در رسـانه ها 

منتشـر شـده است.
»صادق عباسـی شـاهکوه«، معاون وزیـر ارتباطات 
و رئیـس سـازمان تنظیـم مقـررات و ارتباطـات 
رادیویـی، نیـز سـال گذشـته در خصـوص اصـلاح 
ر  ینترنتـی در سـال جـاری اظهـا تعرفه هـای ا
داشـت: »محدودیـت قانونی تغییـر تعرفه هـا برای 
سـال آینـده برداشـته شـده و مـا قصـد داریـم بـه 
نحـو مناسـبی اصـلاح تعرفه هـا را در ایـن بخـش 

انجـام دهیـم.«
بیـش از ۵ سـال اسـت کـه اپراتورهـای اینترنـت 
ثابـت بـا ارسـال نامـه، جمـع آوری امضـا و… از 
دولـت خواسـته اند کـه با توجـه بـه افزایـش تورم 
و نوسـانات نـرخ ارز بـه ایـن شـرکت ها نیـز ماننـد 
شـرکت ها و سـازمان های خدمات دهنـده دیگـر 
اجـازه افزایـش تعرفـه داده شـود؛ امـا پاسـخ بـه 
درخواسـت ایـن شـرکت ها در چنـد سـال اخیـر 

همیشـه منفـی بـوده اسـت.
ز  ینترنتـی ا واخـر سـال گذشـته شـرکت های ا ا
رتباطـات و فنـاوری اطلاعـات دولـت  رت ا وزا
سـیزدهم خواسـتار افزایـش ۱۰۰ درصـدی تعرفه 
اینترنـت در سـال ۱۴۰۱ شـدند. اتفاقی که نشـان 
می دهـد شـرکت های خدمـات دهنـده در زمینـه 
ز خواسـته خـود منصـرف  ه ا ینترنـت، هیچـگا ا

. ند نشـد

نکتـه ای کـه قابـل ذکـر اسـت ایـن اسـت کـه این 
درخواسـت در اواخـر سـال گذشـته بـا هرچنـد با 
مخالفـت وزیـر ارتباطـات همـراه نشـد؛ امـا وی 
تأکیـد داشـت تـا افزایـش تعرفـه در ایـن بخـش 
بایـد پلـه ای و براسـاس بررسـی های رگولاتـوری 

صـورت بگیـرد. 
در کنـار تمـام ایـن مسـائل، ایـن روزها شـاهد آن 
بودیم کـه برخـی اپراتورهـا در سـال جدیـد اقدام 
به افزایش تعرفـه برخـی بسـته های اینترنتی خود 
کرده اند، افزایشـی کـه در هفتـه گذشـته اعتراض 
و انتقادهای بسـیاری از کاربـران در فضای مجازی 

را به دنبال داشـته اسـت.
حـالا خبرهایـی از واکنـش بهارسـتان نشـینان به 
این مسـئله بـه گـوش می رسـد و خبرهـا حاکی از 
آن اسـت کـه مجلـس بـا افزایـش تعرفـه اینترنت 
یـن بـاره  لـف اسـت. در ا یـل مخا بـت و موبا ثا
»محمدرضـا میرتـاج الدینـی«، رییس فراکسـیون 
راهبردی مجلس شـورای اسـلامی، اظهار داشـت:

»مجلس بـا افزایش تعرفـه اینترنت ثابـت و موبایل 
مخالـف اسـت و افزایـش تعرفـه تنهـا در صـورت 
افزایـش کیفیـت خدمـات و بهره مندی مشـترکان 

از تکنولوژی هـای برتـر امـکان پذیـر اسـت.«
بـت  ینترنـت ثا لازم بـه ذکـر اسـت در بخـش ا
نیـم کـه بایـد شـبکه فیبـری در دسـترس  می دا
تورهـا بـر اسـاس آن،  پرا ر گیـرد و ا مـردم قـرا
تعرفه گـذاری جدیـد را مدنظـر قـرار دهنـد. حـالا 
بـا وجـود ایـن ادعاهـا میتوانیـم بگوییـم کـه بـه 
یـش  فزا گونـه ای مجلـس شـورای اسـلامی بـا ا
قیمـت تعرفـه اینترنـت بـر اسـاس تکنولوژی های 
منسـوخ گذشـته مخالـف اسـت. کـه در همیـن 
خصوص نیـز رییس فراکسـیون راهبـردی مجلس 
می گویـد افزایـش تعرفه هـا حتمـا باید بـا افزایش 

کیفیـت شـبکه همـراه باشـد.
گزارشـات از مجلـس شـورای اسـلامی بـه طـوری 
اسـت کـه نشـان می دهـد بـه صـورت فـوری 
ز سـوی کمیتـه بررسـی بـا حضـور  جلسـه ای ا
اپراتورهـا و نماینـدگان مجلـس شـورای اسـلامی 
تشـکیل می شـود و نتایـج ایـن جلسـه در اختیـار 
نماینـدگان مجلس شـورای اسـلامی قـرار خواهد 

فـت. گر

در همیـن راسـتا »سـهیل یحیـی زاده«، رییـس 
کمیتـه ارتباطـات و فنـاوری اطلاعات فراکسـیون 
راهبـردی مجلـس شـورای اسـلامی، بـا اشـاره به 
اینکـه مصوبـه ۲۶۶ کمیسـیون تنظیـم مقـررات و 
ارتباطـات رادیویی در سـال ۱۳۹۶، آخرین مصوبه 
حـوزه تعرفه گـذاری خدمـات اینترنـت ثابـت بوده 

اسـت بیان داشـت: 
»در ایـن مصوبـه بـرای خدمـات اینترنتـی، کف و 
سـقف قیمـت تعیین شـده اسـت و همه شـرکت ها 
ملـزم به رعایـت آن هسـتند؛ بعـد از مصوبـه ۲۶۶، 
مصوبـه دیگـری نداشـته ایم و همچنـان مـلاک ما 
همـان مصوبـه اسـت، بـا توجـه بـه رقابتـی بـودن 
فضـای بـازار، بعضـی شـرکت ها خدمات خـود را با 
تعرفـه پایین تـر از سـقف مصـوب ارائـه می کردنـد 
و اکنون اعـلام کرده انـد تعرفـه را به سـقف مصوبه 
رسـانده اند کـه صحـت ایـن مسـئله بایـد توسـط 
سـازمان تنظیـم مقـررات و ارتباطـات رادیویـی 

بررسـی شـود.«
الـزام صـدور مجوز بـرای ایجـاد تغییرات 

توسـط شـرکت مخابرات
شـرکت سـهامی مخابـرات یکـی از شـرکت های 
غالـب در زمینـه خدمـات شـبکه اینترنـت اسـت 

و بـه همیـن منظـور اصـولاً بـرای تغییـر تعرفـه، 
حتـی در بـازه کـف و سـقف مصـوب هـم بایـد 
مجـوز دریافت کنـد. این درحالی اسـت کـه نحوه 
ارائـه خدمـات اینترنت پرسـرعت توسـط شـرکت 
مخابـرات ایران، گاه با انتقاد از سـوی شـرکت های 
 )PAP فراهم کننـده دسترسـی اختصاصـی )

همـراه بوده اسـت.
رتباطـات و فنـاوری اطلاعـات  رییـس کمیتـه ا
یـن  ا بـه  نیـز  مجلـس  هبـردی  را فراکسـیون 
موضـوع کـه بـر اسـاس مصوبـه موجـود در رابطـه 
بـا اپراتورهـای غالـب، عـلاوه بـر اینکـه ملـزم بـه 
یـد بسـته ها و  رعایـت سـقف و کـف هسـتند، با
تعرفه گذاری هـا بـه تایید سـازمان تنظیـم مقررات 

و ارتباطـات رادیویـی برسـد، اشـاره داشـت.
درنهایـت طبق آخریـن اخبـار در این حـوزه هنوز 
مصوبـه جدیـدی در دسـتور کار نیسـت و حـالا بـا 
واکنـش نشـان داده شـده توسـط مجلس شـورای 
اسـلامی، این امر محرز شـده اسـت کـه اگـر بنا بر 
چنیـن اتفاقـی باشـد قطعـا شـرط اولیـه، افزایـش 
کیفیـت اسـت چراکـه اول بایـد کیفیـت بیشـتر 
شـود و پس از آن انتظار داشـته باشـیم مشترکان، 

افزایـش قیمـت را بپذیرنـد.

افزایش تعرفه  اینترنت بدون افزایش 
کیفیت، ممنوع

گزارش
تسنیم

ین
نلا

ی آ
هر

مش
: ه

س
عک

فاصله حدود ۷برابری بین میزان افزایش قیمت گندم 
دولتی و قیمت نان با آرد دولتی ســبب شده است که 
گمانه زنی ها درباره افزایش قیمت نان بیشتر شود. این 
روند ادامه داشت تا اینکه چند روز قبل استاندار زنجان 
خبر از احتمال ارائه یارانه نان به صورت آزمایشــی در 

این اســتان داد.مصطفی شریف )استاد اقتصاد دانشــگاه علامه طباطبایی و 
کارشناس اقتصاد کشاورزی( با تاکید بر اینکه »سهم نان در سفره دهک های 
مختلف متفاوت است« گفت: اثر افزایش قیمت نان بر روی سفره های طبقات 
اجتماعی مختلف یکسان نیست و روی گروه های فرودست بیشترین فشار را 
می آورد و مشخص نیست که پرداخت مبلغ اندکی به نام یارانه نان بتواند آن را 
جبران کند، اما با تخمین های موجود تصور من این است که آزادسازی قیمت 
آرد و نان و حذف سوبسید دولتی از روی آن در ازای پرداخت یارانه نقدی نان، 

بیشتر از دوبرابر خواهد بود.

قیمت نان بعد از آزاد سازی 
دو برابر می شود

سخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
نجام شده  قدامات ا توضیحات مسئولان در خصوص ا
برای کنترل آلودگی هوا و مقابله با پدیده ریزگردها 
برای اعضای کمیسیون عمران قانع کننده نبود و مقرر 
گردید جلسه ای با حضور وزرای دستگاههای مربوطه 
و رئیس سازمان هواشناسی به عنوان متولی اجرای 

قانون هوای پاک برگزار شود.
عبدالجلال ایری در گفت وگو با ایسنا، ضمن تشریح 
جلسه فوق العاده کمیسیون عمران مجلس در خصوص 
وضعیت آلودگی هوا و وجود ریزگردها، بیان کرد: به 
منظور سیاست گذاری و هماهنگی میان دستگاه های 
اجرایی برای انجام اقدامات لازم در سطح ملی و منطقه 
قدامات اجرایی دستگاه ها  ای و همچنین نظارت بر ا

مد  پیا و  ر  ثا آ به منظور کاهش 
های ناشی از وقوع پدیده گرد و 
غبار، ستاد ملی سیاست گذاری 
و هماهنگی مدیریت پدیده گرد 

و غبار با ریاست رئیس سازمان محیط زیست تشکیل 
شده اما متاسفانه این سازمان به وظایف قانونی خود 
در چهار چوب قانون هوای پاک و ستاد مذکور برای 
ین  ر عمل نکرده است لذا ا کنترل پدیده گرد و غبا
لودگی هوای اخیر مقصر اصلی  مجموعه در جریان آ
نون نیز نبوده است. است چرا که پیگیری اجرای قا
مجلس تمامی بسترهای قانونی را برای دستگاه   های 
نین عمل نشده  اجرای فراهم کرد که متاسفانه به قوا

است.

کمیسیون عمران  سازمان محیط زیست 
را مقصر آلودگی هوا دانست

قیمت نفت در ابتدای معاملات روز دوشنبه بازار آسیا تحت تاثیر برنامه 
کشورهای مصرف کننده برای آزادسازی نفت از ذخایر اضطراری و ادامه 
قرنطینه های کرونایی در چین، کاهش پیدا کرد. به گزارش ایسنا، بهای 
معاملات نفت برنت ۳۸ سنت کاهش یافت و به ۱۰۲ دلار و ۴۰ سنت در 

هر بشکه رسید. بهای معاملات نفت آمریکا با ۱۶ سنت کاهش، به ۹۸ دلار و ۱۸ سنت در هر بشکه 
رسید. نفت برنت هفته گذشته ۱.۵ درصد و وست تگزاس اینترمدیت یک درصد کاهش هفتگی 

داشت. این دو شاخص در چند هفته گذشته بیشترین نوسان را از ژوئن سال ۲۰۲۰ شاهد بوده اند.
بازارها به نظاره تحولات در چین نشسته اند که مقامات این کشور همچنان شهر شانگهای با ۲۶ 
میلیون نفر جمعیت را برای صفر کردن آمار کووید ۱۹ در قرنطینه نگه داشته اند. چین بزرگترین 
واردکننده نفت جهان است و بازار نگران تاثیر قرنطینه های کرونایی در این کشور بر تقاضا برای 

سوخت است.
کشورهای عضو آژانس بین المللی انرژی ۶۰ میلیون بشکه نفت در شش ماه آینده از ذخایر اضطراری 

برداشت خواهند کرد و آمریکا هم ۱۸۰ میلیون بشکه از ذخایر استراتژیک خود آزاد می کند.

طلای سیاه در سراشیبی کاهش قیمت

نفت آلودگی هوانان

کاغذ اقتصادی
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اعلام جزییات طرح توانمندسازی و 
تحول محلات کم برخوردار و روایتی از 

فعالیت شهدای حرم رضوی
رییس ســتاد توانمندســازی محلات کمتر برخــوردار )۲۰۲۰ 
محله( با اشاره به فعالیت های این ستاد در محلات مختلف کشور؛ 
جزییات فعالیت شــهدای حادثه تروریستی حرم رضوی در طرح 

توانمندسازی محلات کمتر برخوردار را نیز تشریح کرد.
علی آقــا محمــدی در گفت وگــو با ایســنا، در تشــریح طرح 
توانمندســازی و تحــول محلات کــم برخوردار گفــت: طرح 
توانمندســازی و تحول محلات ۲۰۲۰ محله کم برخوردار کشور 
طرحی است که سال گذشته توسط ۴ نهاد کشور که شامل کمیته 
امداد حضرت امام، ســتاد اجرایی فرمان امام، سازمان بهزیستی 
و جمعیت هلال احمر می شود بعد از بررســی های متعددی که 
داشتند در یک جمع بندی به رهبر معظم انقلاب اعلام کردند که 
گروه های فقیر جامعه در ۲۰۲۰ محله شهری با حدود ۲۰ میلیون 
نفر جمعیت قرار دارند و بنا داریم این محلات با هماهنگی یکدیگر 
و تقســیم کار بین این ۴ نهاد این محلات را زیر پوشــش ببریم و 

خدمات به آنها را به حد قابل قبولی برسانیم.
وی تصریح کرد: رییس جمهور این ابلاغ را به معاون اول خود، وزیر 
کار و معاون اجرایی ابلاغ کردند و معاون اول رییس جمهور نیز این 
طرح را به همه وزرای کشور برای اجرا ابلاغ کرد. از سوی دیگر طرح 
به روسای قوه قضاییه و مقننه نیز ابلاغ شد. نخستین کار این طرح 
این بود که چارچوبی که قبلا هم به استحضار مقام معظم رهبری 
رسیده بود در خود نهادها به زیر مجموعه ها ابلاغ شود؛ لذا بر اساس 
شیوه نامه ای باید برای هر کوچه ای شهردار کوچه انتخاب می شد 
یعنی هر کوچه ای نماینده ای داشته باشــد که اسم آن می شد، 

شهردار کوچه.

آمار بالای مسمومیت و مرگ با 
قارچ های سَمی

مدیرکل دفتر نظارت و پایش مصرف فراورده های ســلامت محور 
سازمان غذا و دارو با بیان اینکه همه ساله، در ابتدای سال متاسفانه با 
موجی از مسمومیت های اتفاقی ناشی از مصرف خوراکی قارچ های 
خودرو و سمی روبرو هستیم، گفت: از سال ۱۳۹۷ تا نیمه نخست 
سال ۱۴۰۰، بیش از ۵۰۰۰ مورد از مســمومیت به دلیل مصرف 

قارچ های سمی و خودرو گزارش شده است.
دکتر  نوشین محمد حسینی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به شروع 
فصل بهار و بروز شرایط مساعد در رشــد قارچ های خودرو، ضمن 
هشدار نسبت به مســمومیت با قارچ های خودرو و سمی، گفت: با 
شروع فصل بهار و بروز شرایط مساعد در رشد قارچ های خودرو، همه 
ساله در ابتدای سال متاســفانه با موجی از مسمومیت های اتفاقی 

ناشی از مصرف خوراکی قارچ های خودرو و سمی روبرو هستیم.
میزان مسمومیت با قارچ های سمی در پنج سال اخیر

وی افزود: بر اساس آمار به دست آمده از دانشگاه های علوم پزشکی 
کشور، در سال ۱۳۹۶، بالغ بر  ۱۵۴۰ مورد مراجعه به بیمارستان 
در اثر مســمومیت با قارچ های خودرو و سمی گزارش شده است. 
این آمار از سال ۱۳۹۷ تا ۱۳۹۹ به ترتیب بالغ بر ۱۷۲۶ نفر، ۳۶۵ 
نفر و ۷۲۲ نفر بوده و در نیمه نخست سال ۱۴۰۰ تعداد ۸۲۸ مورد 
مراجعه به بیمارستان بر اثر مسمومیت با قارچ های خودرو و سمی 
گزارش شده است که نشان دهنده تعداد بالای قربانیان و شایع بودن 

این مسمومیت در کشور است.
توصیه هایی برای پیشگیری از مسمومیت

 با قارچ های سمی
وی با بیان اینکه در پنج سال اخیر مجموعا ۵۱۷۵ مورد مسمومیت 
ناشی از مصرف قارچ های خودرو در هموطنانی که در مناطق غربی، 
کوهستانی و یا مرطوب کشور زندگی می کنند، ایجاد شده است، 
گفت: این در حالی است که موارد با آموزش عمومی و اطلاع رسانی 
و ارائه هشدار به موقع قابل پیشگیری خواهد بود. بر همین اساس 
هم مردم باید به رعایت برخی نکات توجه کنند تا از بروز مسمومیت 

و مرگ ناشی از مصرف قارچ های سمی پیشگیری شود.

سرپرسـت کارگـروه تدویـن پیـش نویـس 
»سیاسـت های کلـی تامیـن اجتماعـی« در 
دبیرخانـه مجمـع تشـخیص مصلحـت نظـام، 
جزئیاتی از این سـند بالادسـتی ارائه کرد و گفت: 
یکـی از فرازهـای مهم سیاسـت های کلـی بند ۹ 
اسـت کـه در آن گفتـه شـده، هـر طـرح و برنامه 
کلانی کـه قـرار اسـت در کشـور اجـرا شـود باید 

"پیوسـت تامیـن اجتماعـی" داشـته باشـد.
علـی حیـدری در گفت وگو بـا ایسـنا، با اشـاره به 
ابلاغ سیاسـت های کلی تأمین اجتماعی از سوی 
مقام معظـم رهبری، دربـاره ضمانـت اجرایی این 
سیاسـت ها اظهـار کـرد: تدویـن، ابـلاغ و اجرای 
ایـن سیاسـت ها بـه اصـل ۱۱۰ قانـون اساسـی 
بازمی گردد کـه در آنجا، ابلاغ سیاسـت های کلی 
نظام جـزو اختیارات رهبری قلمداد شـده اسـت.
وی افزود: سیاسـت های کلی یک سند بالادستی 
اسـت که بر مبنـای آن، قوانین و مقـررات تدوین 
می شود و در سـیر مراحل تصویبی و تقنینی قرار 
می گیرد. سرپرسـت کارگروه تدوین پیش نویس 
»سیاسـت های کلـی تأمیـن اجتماعـی« در 
دبیرخانه مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره 
به اینکه تا دو سـه سـال پیش، مرجع منسـجمی 
برای نظـارت بر انطبـاق قوانیـن و مقـررات با این 
سیاسـت ها وجـود نداشـت و ایـن کار در یـک 
کمیسیون تحت عنوان کمیسـیون نظارت انجام 
می شـد گفت: از دو سه سـال قبل این کمیسیون 
به هیئت عالی نظارت تبدیل شده اسـت و اکنون 
نظـرات این هیئـت عالی، مـلاک بررسـی قوانین 
توسـط شـورای نگهبان بوده و بـر این اسـاس اگر 
قانونـی تصویـب می شـود و قـرار اسـت شـورای 
نگهبان نسـبت بـه آن اظهارنظر کند تـا مغایرتی 
با شـرع و قانـون اساسـی نداشـته باشـد، نظرات 
هیئت عالی نظـارت مجمـع تشـخیص را ملاک 
عمـل قـرار می دهـد و ایـرادات را به عنـوان ایـراد 
اصل ۱۱۰ قانـون اساسـی وارد می کنـد. بنابراین 
ضمانـت اجرایـی افزایـش یافتـه اسـت. حیدری 
ادامه داد:  تأکید و ملاحظه ای کـه رهبری در ابلاغ 
این سیاست داشـتند این بود که باید ظرف شش 
ماه قوانین مربوط بـه اجرا و تحقق سیاسـت های 
کلی تأمین اجتماعی، تدوین و به ایشـان گزارش 
داده شـود. وی بـا بیـان اینکـه پیش تـر، قوانینی 
در ایـن زمینـه داشـته ایم گفـت: به عنوان مثـال 
سـاختار نظام جامـع رفـاه و تأمیـن اجتماعی در 

سال ۸۳ تصویب شد، یکسری احکام قانونی دیگر 
نیز داریم که بر اسـاس طـرح و لایحـه در مجلس 
تصویب شـده اند. یک مشـکل ایـن بود کـه بعضاً 
در دولت هـا و مجلس هـای بعـدی تصمیم هایـی 
مغایر بـا قانون سـاختار نظام جامع اتخاذ می شـد 
و ازآنجاکـه مرجع تصویـب قانون سـاختار جامع 
هـم خـود مجلـس بـود، این طـور تلقـی می کرد 
که چون خـودش آن قانون را تصویـب کرده پس 

می تواند مغایـر بـا آن تصمیم دیگـری بگیرد.
پیش نویـس  تدویـن  کارگـروه  سرپرسـت 
»سیاسـت های کلـی تأمیـن اجتماعـی« در 
دبیرخانه مجمع تشـخیص مصلحت نظام افزود: 
به عنوان مثـال در قانـون سـاختار نظـام جامـع 
آمده اسـت که دولـت و مجلس نمی تواننـد بدون 
لحاظ منبـع تأمین مالی، بـار مالی بـه صندوق ها 
تحمیل کنند. مجلس قبـلًا ایـن را تصویب کرده 
بود، در قانون سـاختار نظام جامع و برنامه ششـم 
هم آمده بـود، ولی خب بعضـاً تصمیم هایی مغایر 
با آن می گرفت و چـون خودش مرجـع اولیه بود، 

پذیرفتـه می شـد.
حیـدری ادامـه داد: امـا اکنـون در متـن 
سیاسـت های کلی این موضـوع تذکر داده شـده 
و یک سیاسـت فرابخشـی اسـت که برای سه قوه 
لازم الاجراست. طبق مکانیسم نظارتی که در نظر 
گرفته شـده اسـت قوانین و مقررات مغایـر با این 
سیاسـت ها، قابل تصویب نیسـت و این امیدواری 
هسـت که از ضمانت اجرایی بیشـتری برخوردار 
باشـد. وزارت رفـاه، مسـئول تهیـه قانـون اجرای 

سیاسـت های کلـی تأمیـن اجتماعی
بـه گفتـه وی، مسـئولیت تهیـه قانـون اجـرای 
سیاسـت های کلـی تأمیـن اجتماعـی  بـر عهده 
وزارت تعـاون کار و رفـاه اجتماعـی اسـت که این 
پیش نویـس قانـون اجـرا در قالب لایحه از سـوی 

دولـت بـه مجلـس تقدیم می شـود.
الزام برخورداری برنامه های کلان کشور از 

"پیوست تأمین اجتماعی"
حیـدری افـزود: در مقدمـه سیاسـت های کلـی 
تأمین اجتماعـی، ایجاد رفـاه عمومـی و رفع فقر 
هدف گیری شـده اسـت. در چند دهه گذشته در 
گفتمان رفـاه و تأمین اجتماعی فقط بـه اصل ۲۹ 
قانون اساسـی توجه می شـد که تأمین اجتماعی 
را حقی همگانی می دانسـت کـه باید بـرای آحاد 
مـردم فراهم شـود. ولـی در این سـند سیاسـتی،  
بـه سـایر اصـول مرتبـط بـا حـوزه رفـاه و تأمین 
اجتماعـی به ویـژه اصـول ۳ و ۴۳ قانـون اساسـی 
هم توجـه شـده اسـت. ایـن دو اصـل به نوعـی از 

بروز فقر پیشـگیری و تأکیـد می کنند کـه نباید 
اجـازه دهیم فقـر و آسـیب ایجاد شـود و بعـد در 
نظـام حمایتی بـه آسـیب دیدگان کمـک کنیم، 
بلکه باید جلوی سرمنشأها و آبشـخورهای ایجاد 

فقـر را بگیریم.
وی بـا بیـان اینکـه بنابرایـن یکـی از فرازهـای 
مهـم سیاسـت های کلی بنـد ۹ اسـت کـه در آن 
گفته شـده اسـت هـر طـرح و برنامـه کلانـی که 
قرار اسـت در کشور اجرا شـود باید پیوست تأمین 
اجتماعی داشـته باشـد گفـت: مثلاً اگـر تصمیم 
می گیریم ارز ترجیحی را تغییر دهیم باید پیوست 
تأمیـن اجتماعی برای آن تهیه شـود و مشـخص 
شـود چه اقشـاری از جامعـه از ایـن برنامـه متأثر 
می شـوند و بـرای آنهـا برنامه حمایتی متناسـب 
پیش بینـی شـود. به عنوان مثـال اصلاح سـاختار 
اداری، واردات خـودرو و هـر برنامـه کلان دیگری 
که قـرار اسـت اجرایی شـود باید پیوسـت تأمین 
اجتماعی داشـته باشـند و اثراتش بر مردم به ویژه 

اقشـار ضعیف سـنجیده شود.
الزام استقرار نظام چندلایه تأمین 

اجتماعی
پیش نویـس  تدویـن  کارگـروه  سرپرسـت 
»سیاسـت های کلـی تأمیـن اجتماعـی« در 
دبیرخانـه مجمـع تشـخیص مصلحـت نظـام با 
اشـاره بـه اینکه یکـی دیگـر از فرازهای مهـم این 
سـند سیاسـتی، اسـتقرار نظام جامـع یکپارچه، 
فراگیر و چندلایـه تأمین اجتماعی اسـت که این 
را اکنون در کشـور نداریم گفت: نظام رفاه و تأمین 
اجتماعی ما لایه بنـدی )امور امـدادی، حمایتی و 
بیمه ای( نشـده و در لایه بیمه ای نیز سـطح بندی 

)پایـه، مـازاد و مکمـل( صـورت نگرفته اسـت.
وی افـزود: در نظـام فعلـی مـا دولـت از صفـر تـا 
۱۰۰ حـق بیمـه مشـارکت می کنـد، چـه بـرای 

برخوردارها و چه افـراد ضعیف جامعه؛ درحالی که 
در نظام چند لایـه هرچقدر به سـمت دهک های 
بالای درآمدی حرکـت می کنیم مشـارکت افراد 
در پرداخـت حـق بیمه بیشـتر و هرچـه پایین تر 

می آییـم سـهم دولت بیشـتر می شـود.
پیش نویـس  تدویـن  کارگـروه  سرپرسـت 
»سیاسـت های کلـی تأمیـن اجتماعـی« در 
دبیرخانه مجمع تشـخیص مصلحت نظام با بیان 
اینکـه یـک محـور مهـم دیگـر در سیاسـت های 
کلی این اسـت کـه امـوال صندوق هـای بیمه گر 
اجتماعـی به عنـوان حق مردم تلقی شـده اسـت 
و ایـن از دسـت اندازی در سـرمایه ها جلوگیـری 
می کنـد گفـت: بـه ایـن موضـوع اصالـت داده 
شـده اسـت کـه صندوق هـا بایـد ذخایر خـود را 
سـرمایه گذاری کرده، کار اقتصادی کنند و ارزش 
ایـن ذخایـر را حفـظ و ارتقـاء دهند. ضمـن آنکه 
باید به عنـوان حـق مـردم و امـوال مـردم از گزند 
دسـت اندازهای سیاسـی و اجرایی به دور باشـند 
و با حاشـیه امنی مبتنی بـر امانـت داری، امنیت، 
سودآوری و شـفافیت بتوانند ذخایر بیمه شدگان 
را حفـظ کننـد. حیـدری ادامـه داد: محـور مهم 
دیگـر اینکـه بـه رعایـت اصـول و قواعـد بیمه ای 
در تدویـن قوانیـن و اصـلاح قوانیـن سـاختارها 
تأکیـد شـده اسـت و وقتی قـرار باشـد تصمیمی 
گرفتـه شـود بایـد بـر اسـاس اصـول و قوانیـن و 
محاسبات بیمه ای باشـد و بار مالی تعهد مربوطه 
پیش بینـی شـود. طـوری نباشـد کـه تصمیمی 
بگیریم و به صندوق ها تحمیـل کنیم بدون اینکه 
بار مالـی اش را پیش بینـی کرده باشـیم. صندوق 
تأمیـن اجتماعـی متعلـق بـه مـردم و بر اسـاس 
ذخایـر و اندوخته هـای مردم شـکل گرفته اسـت 
و اگر ایـن را رعایت نکنیـم گویی عملاً  دسـت در 

جیـب بیمه شـده کرده ایـم.

 XE عضو کمیته علمی کرونا با اشــاره به جهش
سویه امیکرون و با بیان اینکه به احتمال زیاد این 
سویه های ترکیبی هنوز به کشور ما نیامده است، 
گفت: اکنون از دیدگاه سرایت پذیری سویه های 
ترکیبی از جمله سویه XE بین ۱۰ تا ۴۰ درصد 
سرایت بیشتری دارند، اما از نظر کشندگی و افزایش 
شدت بیمای خوشبختانه هنوز گزارشی نداشتیم 
که بگوید شدت در این زمینه بیشتر است. دکتر 
مجید مختاری در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به 
اینکه روند کاهشی کرونا را تا حدود دو هفته قبل در 
کشور شاهد بودیم، گفت: اما آرام آرام روند صعودی 
موارد ابتلا که پیش بینی می کردیم را شاهدیم ولی 
از نظر مرگ و میر خوشــبختانه شرایط کاهشی 
است؛ هرچند که حتی یک مرگ هم برای ما زیاد 
است اما نسبت به حدود دو ماه قبل، اکنون تعداد 
مرگ و میر خیلی کمتر است و این موارد مرگ و 
میر نیز بازتاب بیمارانِ دو الی سه هفته قبل هستند. 

اگر در حال حاضر روند ابتلا صعودی باشد، احتمال 
دارد طی هفته های آتی مــرگ و میر هم افزایش 
یابد اما امیدواریم به اعداد بالای قبلی نرسیم. وی 
افزود: با وجود تعطیلات ســال نو، مســافرت ها و 
بازگشایی مدارس که همگی عوامل خطر انتشار 
ویروس هستند، طبیعتا انتظار ازدیاد تعداد ابتلا 
وجود داشت. بنابراین برای روزهای آتی نوسانات 
ادامه خواهد داشت و به نظر نمی رسد رفتار ویروس 
با وجود ســویه های جدید و ترکیبی تغییر کرده 
باشد که به دنبال این موضوع هم در سطح جهانی 
پیش بینی نمی شود که دچار جهش وحشتناک 

جدیدی شده باشیم.
وی همچنین تاکید کرد: نباید با اسم امواج بیماری، 
جامعه را تهییج کنیم؛ اگر پروتکل های بهداشتی 
رعایت شود، مهمانی ها و دورهمی ها کاهش یابد، 
احتیاطات لازم در وســایل حمل و نقل عمومی 
صورت گیرد، زدن ماسک در اماکن سربسته اجباری 

باشد و... احتمالا نوسانات را خواهیم داشت، ولی 
اینکه آیا موج هفتم بــروز خواهد کرد یا خیر، نیاز 

است تا زمان بگذرد که بتوان نظر داد.
او درباره گسترش شــیوع بیماری به دنبال تغییر 
رفتارها در نوروز از جمله ســفرها، افزود: احتمالا 
افزایش موارد، ناحیه ای خواهــد بود و اگر همین 
روند رشد بیماری طی شود، شرایط آنچنان هشدار 
دهنده نخواهد بود. مختاری در خصوص سویه در 
گردش کرونا در کشور، اظهار کرد: به طور کلی بر 
اساس اطلاع بنده سویه BA۲ در کل دنیا غالب 
است و به نظر نمی رسد ما هم از دنیا مجزا باشیم. 
اینطور نیست که تمام سویه ها را پیگیری کنیم، ما 
با اپیدمیولوژی ناحیه ای و جهانی هم جلو می رویم 
و نمونه برداری ها برای ســویه های متفاوت انجام 
می شــود ولی نه به طور دائم و تمــام نمونه ها؛ بر 
اساس اطلاعات بنده از هر ۱۰۰۰ نمونه یک نمونه 
برای توالی یابی ژنتیکی فرستاده می شود. تا جایی 

 BA۲ که اطلاع دارم تا پیش از سال جدید سویه
غالب بوده است کما اینکه در دنیا هم شرایط چنین 
اســت. مختاری گفت: اکنون از دیدگاه ســرایت 
پذیری سویه های ترکیبی از جمله سویه XE بین 
۱۰ تا ۴۰ درصد ســرایت بیشتری دارند اما از نظر 
کشندگی و افزایش شدت بیمای خوشبختانه هنوز 
گزارشی نداشــتیم که بگوید شدت در این زمینه 
بیشتر است. عضو کمیته علمی کرونا درخصوص 
آموزش حضوری در مدارس نیز به ایســنا،  گفت: 
قطعا در جلســه آتی کمیته علمــی کرونا در این 
زمینه صحبت خواهیم کرد و جهت گیری لازم هم 
صورت می گیرد. باید ببینیم نظر جمعی کمیته چه 
خواهد بود. البته به طور کلی ما پیش بینی از افزایش 
ابتلا در میان کودکان را داریم و این افزایش نه تنها 
در کودکان که در بزگسالان هم مشاهده می شود. 
امیدواریم در بازبینی این موضــوع از بار بیماری 
در کودکان هم کاسته شــود. همواره پیشگیری 
و احتیاط، تاکید اصلی ما اســت. اینکه فکر کنیم 
کرونا تمام شده و به زندگی عادی برگردیم صدمه 
زیادی به بسیاری از کشورهای دنیا زده است و تمام 
رعایت ها از جمله فاصله فیزیکی،  زدن ماسک و... 

همواره ضروری است.

در پی ابلاغ سیاست های کلی تأمین اجتماعی تشریح شد

ایجاد »رفاه« و »رفع فقر«، فراز مهم سیاست های کلی تامین اجتماعی

عضو کمیته علمی کرونا:

جهش XE کرونا هنوز به ایران نرسیده است

گزارش
ایسنا

مرگ بیش از ۱۱۰۰ تن در تصادفات 
نوروزی ۱۴۰۱ 

پزشکی قانونی آمار اولیه جانباختگان تصادفات نوروزی را اعلام 
کرد که بر اســاس آن بیش از ۱۱۰۰ نفر در تصادفات نوروز سال 

۱۴۰۱ جان خود را از دست داده اند.
به گزارش ایسنا، روز گذشته ســردار سیدکمال هادیانفر، رییس 
پلیس راهنمایی و رانندگی کشــور آمــار جانباختگان تصادفات 
نوروزی بر حسب اطلاعات سامانه رویدادهای پلیس را اعلام کرد 
که حاکی از  مرگ ۸۳۸ نفر در تصادفات در نوروز امسال بود. این 
آمار که بر اساس جانباختگان سر صحنه و تا حدود سه روز پس از 
اعزام به بیمارستان استخراج شده بود. حالا در تازه ترین آماری که 
از سوی پزشکی قانونی اعلام شده و البته همچنان آمار اولیه این 
سازمان محسوب می شود، خبر رســید که یک هزار و ۱۰۱ تن در 

تصادفات این ایام جان خود را از دست داده اند.
پزشــکی قانونی اعلام کرد: براســاس آمار اولیه جمع آوری شده 
توسط واحد آمار سازمان پزشکی قانونی کشور، در طرح نوروزی 
۱۴۰۱ یعنی ۲۵ اســفند ۱۴۰۰ تا ۱۵ فروردین۱۴۰۱ ، یکهزار و 
۱۰۱ نفر در حوادث رانندگی جان خود را از دست دادند که از این 
تعداد ۷۸۷ نفر مرد و ۳۱۴ نفر زن بودنــد. همچنین از این تعداد 
۸۰۰ نفر در محورهای برون شهری، ۲۳۱ نفر در مسیرهای درون 
شهری، ۶۰ نفر در مسیرهای روســتایی و مابقی در سایر مسیرها 

جان باخته اند.
در تعطیلات نوروز امسال، استان های سیستان و بلوچستان با ۱۱۷ 
فوتی، فارس با ۱۰۴ و کرمان با ۹۶ فوتی بیشــترین و استان های 
اردبیل با چهار، چهارمحال و بختیاری با شش و قزوین با ۱۱ فوتی 

کمترین آمار کشته های تصادفات را داشته اند.
مرگ روزانه ۵۵ نفر در نوروز امسال

مطابق این گزارش در نوروز امسال به طور میانگین روزانه ۵۵ نفر در 
حوادث رانندگی جان خود را از دست داده اند در حالی که این رقم 

در مدت مشابه سال قبل، روزانه ۴۹ نفر ثبت شده بود.
همچنین مقایســه آمار اولیه تلفات تصادفات نوروز امسال با آمار 
اولیه سال گذشته بر اساس میانگین روزانه نشان می دهد که تعداد 
کشته های تصادفات در نوروز امسال با رشد ۱۱.۹ درصدی مواجه 
بوده است. ایام نوروز سال ۱۴۰۰ )به علت کبیسه بودن سال ۱۳۹۹ 
و افزوده شدن روز ۳۰ اســفند به ایام طرح نوروزی، ۲۱ روز و ایام 
نوروز امسال ۲۰ روز بوده؛ به همین دلیل برای مقایسه آمار تلفات 

از میانگین روزانه استفاده شده است.

رئیس پلیس پیشگیری تهران بزرگ از نصب دوربین روی البسه 
ماموران عملیاتی این پلیس خبر داد.

به گزارش ایسنا، نخستین بار در مهرماه سال ۱۳۹۶ بود که در 
مراسمی با حضور سردار اسکندر مومنی، جانشین وقت ناجا و سردار 
محمد شرفی، رئیس وقت پلیس پیشگیری ناجا از دوربین های 
البسه ماموران پلیس رونمایی شد، در این رونمایی که به مناسبت 
هفته نیروی انتظامی برگزار شد، وعده داده شد که خیلی زود لباس 
اکثر ماموران پلیس به دوربین البسه مجهز شود، تا هم مستندات 
وقوع جرم در آن ثبت شده و هم ضمانتی باشد بر حسن رفتار 

ماموران پلیس.
دوربین های البسه اما با آن سرعتی که در ابتدا وعده داده شده بود، 
روی لباس ماموران نصب نشد و دلیل اصلی آن هم کمبود منابع اعلام 
شد، موضوعی که بارها از سوی فرماندهان نیروی انتظامی مورد اشاره 
قرار گرفت. مشابه این اظهارات را سردار معصوم بیگی، رئیس پلیس 
پیشگیری فرماندهی انتظامی کشور نیز چند ماه پیش به زبان آورده 
و گرچه در این مدت هزاران دوربین بر روی لباس ماموران نصب 
شده بود، اما او گفته بود: »تاکنون ۱۰ هزار دوربین به ماموران داده 
شده است، ولی برای عملی شدن این طرح به همین تعداد دوربین 
نیاز داریم.« سردار حاجیان، سخنگوی انتظامی کشور هم درباره 
نصب دوربین روی لباس تمام ماموران پلیس اینطور گفته بود:  
»مشکل اصلی ما بودجه است، اگر مجلس بودجه مناسب را تصویب 
کند، با سرعت برای لباس های همه ماموران دوربین تهیه خواهد 
شد.« با گذشت نزدیک به پنج سال از وعده نصب دوربین روی لباس 
ماموران پلیس که استارت آن از یک کلانتری در شرق تهران زده 
شد، ایسنا موضوع را از رییس پلیس پیشگیری تهران بزرگ پیگیری 
کرد. سرهنگ جلیل موقوفه ای در گفت وگو با ایسنا، درباره آخرین 
وضعیت نصب دوربین روی لباس ماموران پلیس پیشگیری اظهار 
می کند:  در حال حاضر واحدهای ۱۱۰ پلیس که کارهای عملیاتی را 
انجام می دهند به این دوربین ها مجهز هستند و دوربین روی برخی 

از ماشین ها هم نصب شده است.

یک پژوهشگر حوزه اعتیاد یکی از تاثیرات ممنوعیت کشت 
خشخاش در افغانستان را تقاضای بالا به داروهای تجویزی از 
قبیل اکسی کدون، کدئین ترامادول و... در داروخانه ها می داند 
و می گوید: سیستم ایران باید شبکه درمانی خود را گسترش و 

برنامه های کاهش آسیب را با سرعت زیاد توسعه دهد.
رامین رادفر در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به ممنوعیت کشت 
خشخاش در افغانستان از سوی طالبان، می گوید: در سال ۲۰۰۰ 
نیز یکبار دیگر تجربه این موضوع را داشتیم؛ به طوریکه حدود ۹۰ 

درصد از کاشت خشخاش در افغانستان متوقف شد.
تجربیات ممنوعیت کشت خشخاش در افغانستان در سال ۲۰۰۰:

وی ادامه می دهد: اتفاقی که در آن سال رخ داد این بود که قیمت 
تریاک به شدت افزایش پیدا کرد، قیمت هروئین تغییری نکرد اما 
ناخالصی آن به شدت بالا رفت به گونه ای که تدخین آن هیچگونه 
فایده ای نداشت و بیمار به طور اتوماتیک به سمت تزریق هروئین 
روی آورد؛ در نتیجه تعدادی از مصرف کنندگان تریاک که هزینه 
تریاک را نداشتند و همچنین مصرف کنندگان هروئین به سمت 
مصرف هروئین از نوع تزریقی روی آوردند که به دنبال این موضوع، 

مرگ و میر ناشی از تزریق به شدت افزایش یافت.
این پژوهشگر یادآور می شود: در ادامه این موضوع، بازار، متقاضی 
مواد دیگری بود که آمپول ویال های تزریقی نورجیزک و تمجیزک 
و به دنبال آن متامفتامین وارد بازار شد و به طور کلی الگو تغییر 

یافت.
رادفر با بیان اینکه ممنوعیت کشت خشخاش در افغانستان 
موجب افزایش قیمت مواد مخدر خواهد شد، می گوید: چند 
گروه احتمالی مصرف کننده مواد مخدر می توان در این زمینه 
تصور کرد؛ گروه اول افرادی هستند که توانایی مالی تهیه تریاک را 
دارند و آن را تهیه خواهند کرد، گروه دیگری که توانایی تهیه مواد 
را ندارند به سمت مراکز درمان خواهند رفت و گروه دیگر افرادی 
هستند که به سمت تغییر الگوی مصرف، مواد خطرناک و ارزان تر 

خواهند رفت.
این پژوهشگر یکی دیگر از تاثیرات ممنوعیت کشت خشخاش 
در افغانستان را اعتیاد بیشتر به داروهای تجویزی در داروخانه ها 
می داند و بیان می کند: برخی داروها از قبیل اکسی کدون، کدئین 
ترامادول و... تقاضای زیادی پیدا می کنند و اعتیاد بیشتر به 

داروهای تجویزی در داروخانه ها یکی دیگر از تاثیرات است.

نصب دوربین روی لباس ماموران 
پلیس به کجا رسید؟

ورود مخدرهای »نورجیزک«، 
»تمجیزک« و »متامفتامین« به 

ایران؛تجربیات ممنوعیت کشت 
خشخاش در سال2۰۰۰
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اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك منطقه دو کرمان

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 1400۶031907801۲183مورخه 1400/1۲/19 هيات دوم 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان 
تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي محمدرضا تزرج سلاجقه 
فرزند يداله بشماره شناسنامه 4۶0 صادره ازکرمان در ششدانگ يك 
مترمربع   151/۶8 مساحت  به  خدماتی(  عرصه  خانه)کاربری  باب 
پلاك۲4890 فرعي از۲787 اصلي  دربخش 3کرمان آدرس کرمان 
بلواررسالت کوچه 15 خريداري از مالك رسمي آقاي حسن ودیعتی 
می باشد محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت 
توانند  باشند مي  داشته  اعتراضي  مالكيت متقاضي  به صدور سند 
از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضاي  در صورت  است 

مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
 تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/01/23
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/02/07
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه 2کرمان
شناسه آگهی: 1299555

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

هيات   1400/1۲/03 1400۶0319078011598مورخه  شماره  راي  برابر 
دوم موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي 
فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو 
كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي سيد ناصر حسيني 
مقدم فرزند سيد رضا بشماره شناسنامه ۲۲ صادره ازراین درششدانگ 
يك باب خانه  به مساحت 313/7 مترمربع پلاك103 فرعي از1555 
اصلي  در بخش۲8کرمان آدرس کرمان راین خیابان طالقانی خیابان 
عشرت  خانم  رسمي  مالك  از  خريداري   3 کوچه  فارسی  سلمان 
عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گرديده  باشد محرز  میرکمالی می 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
داشته  اعتراضي  متقاضي  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص 
باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم 
وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضاي  صورت  در  است  نمايند.بديهي 

اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1401/01/۲3
تاريخ انتشار نوبت دوم :1401/0۲/07
محمودمهدی زاده رییس ثبت اسناد و املاک منطقه ۲کرمان
شناسه آگهی: 1۲99435

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

رودبارجنوب
و  اراضی  ثبتی  قانون تعیین تکلیف وضعیت  هیات موضوع 

رسمی سند  فاقد  ساختمانهای 
قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
-1400۶0319079000518 شماره  رای  برابر  رسمی  سند 
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1400/09/17
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت 
جنوب  رودبار  شهر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
بهبودی   عوض  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات 
فرزند چاری بشماره شناسنامه 718 صادره از رودبار در یک 
پلاک  مربع  متر   5۲758 به مساحت  مزروعی  زمین  قطعه 
پلاک  از  و مجزی شده  مفروز  اصلی   -183 از  فرعی   ۲85

183 اصلی قطعه سه واقع در رودبار جنوب –روستای علی 
آباد مالکیت متقاضی به عنوان مالک  رسمی محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در  شود  می  آگهی  روز   15
می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور 
اعتراض  اولین آگهی به مدت دوماه  انتشار  تاریخ  از  توانند 
ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود 
خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت 
بدیهی است در صورت   . نمایند  به مراجع قضایی تقدیم  را 
مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:10۲

 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/01/23 
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/02/06
 محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک

آگهی فقدان سند مالکیت
صادره   30307۲1957 ملی   شماره  و   ۲04 شناسنامه  شماره  به  نورک  فرزند  توکلی   سیف الله  آقای  به  نظر 
۲-اصلی واقع در شهر کهنوج   از  311۶ فرعی  از جیرفت  مالک  ششدانگ  یک قطعه زمین  دارای پلاک   
قطعه یک بخش 4۶ کرمان که سند مالکیت المثنی آن به شماره چاپی 3180۲0 سری الف  سال 85  صادر 
فوق  پلاک  مالکیت  سند  نموده که  اعلام  امضاءشده  تصدیق  محلی  استشهادیه  برگ  دو  تسلیم  ،ضمن  تسلیم گردیده  و 
ثبت  قانون  نامه  آیین   1۲0 ماده  اصلاحی  یک  تبصره  استناد  با  ،لذا  است  نموده  المثنی  سند  درخواست  و  شده  مفقود 
مراتب یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت نزد 
را ضمن  اعتراض خود  و  ثبت شهرستان کهنوج مراجعه   اداره  به  آگهی  انتشار  تاریخ  از  روز  ده  خود میباشد ظرف مدت 
ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی اقدام 

خواهد گردید
علی رحمانی خالص .رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج .م الف :461
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علی سرابی می گوید که برای اجرای نمایش 
تازه اش با چند بازیگری که اتفاقا پیشینه تئاتری 
دارند، تماس گرفته ولی آنان چنان دستمزد 
بالایی طلب کرده اند که هوش از سر او پریده 
است. به گزارش ایسنا، علی سرابی هم مانند 
بســیاری از بازیگران شناخته شده پیشینه 
تئاتــری دارد و به رغم حضــور در پروژه های 

تصویری هرگز از فضای تئاتر دور نشده است.
او چند سالی است که علاوه بر بازیگری در حوزه 
کارگردانی هم فعالیت می کند و نمایش هایی 
همچون »خدای کشتار«، »مرد بالشی«، »آن 
سوی آینه« و ... را اجرا کرده که همه با استقبال 

تماشاگران روبه رو شده اند.
سرابی این روزها برای دومین بار نمایش »آن 
سوی آینه« را در تالار وحدت روی صحنه برده 
است. این نمایش اولین تئاتری است که بعد از 
دوران کرونا در این تــالار روی صحنه رفته و 

سکوت دوساله آن را شکسته است.
این هنرمنــد در گفت وگویی نه چندان بلند 
با ایســنا نکاتی را درباره اجرای یک نمایش 
کمدی در تالار وحدت بیان و از برخورد بعضی 
همکاران خود در زمینه دستمزد بازیگری ابراز 

شگفتی می کند.
ســرابی که پیش تر همین نمایش را در تئاتر 
شــهرزاد روی صحنه برده بود، درباره اجرای 
این اثــر در تالار وحدت کــه معمولا میزبان 
نمایش های کلاسیک است، توضیح می دهد: 
پیش از کرونا قرار بود نمایش »مرد بالشی« را 
در تالار وحدت اجرا کنیم. قرارداد هم داشتیم 
و اجرا را برای این تالار طراحی کرده بودیم که 
کرونا برنامه های ما را به هم زد. بعد از آن یک 
نمایشنامه ایرانی را در نظر گرفتم و مجوز آن 
را هم دریافت کردیم ولی نتوانستم با بازیگران 
مورد نظرم هماهنگ شویم. به همین دلیل 
فعلا اجرای آن را به زمانی دیگر موکول کرده ام.

او ادامه می دهد: اتفاقا گروه اول که حضورشان 
در سینما و تئاتر تضمین کننده فروش کار است 
و همان طور که گفتم قبلا هم با هم همکاری 
داشته ایم، هرگز حرفی از دستمزد نمی زنند 
ولی این گروه دیگر، مطالبات شــان غیرقابل 

باور بود.

برگزیدگان جایزه ادبی الوند 
معرفی شدند

چهارمین دوره جایزه ادبی الوند با معرفی 
برگزیدگانش به کار خود پایان داد.

به گزارش ایســنا،  این دوره از جایزه در 
حوزه شعر )تندیس کتاب ســال الوند و 
تندیس الوند به انتخاب انجمن علمی نقد 
ادبی ایران( با معرفی راضیه موسوی برای 
مجموعه شعر »تشــنه ای و کویر در خانه 
است« و رضا شالبافان برای مجموعه شعر 
»عیلام بعد از حمله آشور بانی پال« به کار 

خود پایان داد. 
دبیرخانه جایزه ادبی الوند در بخش کتاب 
سال، با بررسی نهایی چهار مجموعه شعر، 
»آمبرولا خواهر گل های جهان« از نرگس 
برهمند، »تشنه ای و کویر در خانه است« 
از راضیه موسوی، »شیهه« سروده میثم 
متاجــی و »لب کوک« اثر آرزو ســبزوار 
قهفرخی، مجموعه شعر راضیه موسوی را 
شایسته دریافت تندیس و لوح تقدیر بخش 

کتاب سال الوند دانست.  
بخــش تندیس الوند بــه انتخاب انجمن 

علمی نقد ادبی ایران
اما در بخش تندیس الوند به انتخاب انجمن 
علمی نقد ادبی ایران هم با بررســی های 
داوران در دو مرحلــه، از میان نامزدهای 
دریافت تندیس که عبارت بودند از: رضا 
شالبافان برای مجموعه شعر »عیلام بعد 
از حمله آشور بانی پال«، قربان ولیئی برای 
مجموعه شعر »فقط تویی که منم« و آرزو 
سبزوار قهفرخی برای مجموعه شعر »لب 
کوک«؛ انجمن علمی نقد ادبی ایران کتاب 
»عیلام بعد از حمله آشور بانی پال« سروده 
رضا شالبافان را به عنوان کتاب برگزیده 

انتخاب و معرفی کرد.
داوران این دوره از جایــزه ادبی الوند در 
بخش »انجمن علمی نقــد ادبی ایران« و 
بخش »کتاب سال« به ترتیب حروف الفبا 
عبارت بودند از:  عیسی امن خانی،  نرگس 
باقری، علیرضا بهرامی،  زهیر توکلی،  سینا 
جهاندیده، ابراهیم خدایار،  ســیدمهدی 
طباطبایی،  ســیدعلی قاسم زاده و حسن 

گوهرپور.

باغستان سنتی قزوین بار دیگر مورد تعرض قرار گرفت؛ مجوز تغییر 
کاربری چند هکتار از این باغستان برای ساخت مجتمع تجاری ـ اداری 

۱۲ طبقه صادر شده و اکنون گودبرداری آن آغاز شده است.
سعید زارع پور، کنش گر میراث فرهنگی قزوین در این باره به ایسنا می گوید: 
در حال حاضر در محدوده باغستان، بلوار آیت الله خامنه ای خاک برداری 
عظیمی انجام شده است که برای این اقدام مجوز تغییر کاربری باغستان در 
این محدوده را گرفته اند. همچنین سازه های بتنی در این محدوده مشاهده 

می شود که نشان می دهد قرار است سازه ای در این باغات ساخته شود.  
طبق مستندات دیگری که در اختیار ایسنا قرار گرفته و محفوظ است، 
 ـاداری ۱۲ طبقه  در باغات بلوار آیت الله  مجوز ساخت یک مجتمع تجاری 
خامنه ای و در فضایی به مساحت ۱۷۶۶۰ مترمربع از سوی شهرداری 
صادر شده است. این پروژه همچنین مصوبه کمیسیون ماده ۵ را در تاریخ 
 ـاداری گرفته است  ۱۴/۰۶/۱۳۸۹ با موضوع تغییر کاربری طرح به تجاری 
که به امضاء تمام اعضای این کمیسیون رسیده و مهم تر این که با وجود ثبت 
این باغستان در فهرست آثار ملی،   اما مدیرکل اداره میراث فرهنگی استان 
قزوین از جمله موافقان صدور مجوز تغییر کاربری و ساخت مجتمع تجاری 
ـ اداری در این باغستان قدیمی بوده و امضای او پای تخریب این بخش از 
باغستان ثبت شده است.  باغستان سنتی قزوین چندین سال است که به 
بهانه های مختلف هکتار به هکتار از بین برده می شود، به ویژه با ارائه طرح ها 
و پروژه های توسعه شهری که به جای درخت در باغات آن، بلوار، پل، سد 

لاستیکی، کارخانه و  کارگاه های تجاری- اداری سبز می شود.  
تا کنون مسؤولان اداره میراث فرهنگی استان قزوین واکنشی به 
تخریب های رخ داده نداشته اند، معمولا یا سکوت پیشه کرده اند و یا 
پیگیری های نتیجه بخشی نداشته اند. این بار هم که خودشان پای حکم 
تخریب بخشی زیادی از باغستان مُهر تایید کوبیده اند. این درحالی است 
که سال ۹۴ شورای عالی معماری و شهرسازی ایران در راستای حفظ 
باغستان مصوبه ای صادر کرده و هرگونه تغییر در ۲۵۰۰ هکتار باغستان 
سنتی را ممنوع کرده است، اما در عمل به جای حفظ باغستان در راستای 

تخریب آن اقداماتی شکل می گیرد.

دست درازی دوباره
 به باغستان قزوین

همزمان با اجرای »آن سوی آینه«
علی سرابی: از 

درخواست دستمزدهای 
آنچنانی متعجبم!

محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی طی حکمی محمد حمیدی 
مقدم را به عنوان دبیر شانزدهمین جشنواره بین المللی »سینما حقیقت« 
منصوب کرد. به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان 

سینمایی، متن حکم رئیس سازمان سینمایی به این شرح است: 
»جناب آقای محمد حمیدی مقدم

نظر به شناخت، تعهد و تجربه ارزشمند شما در برگزاری دوره های 
گذشته، به سمت دبیر شانزدهمین جشنواره بین المللی فیلم مستند ایران 

»سینماحقیقت« منصوب می شوید. 
خوشبختانه، این جشنواره به مدد تلاش ارزشمند مدیران گذشته و حضور 
پر شوق خانواده فرهیخته سینمای مستند به عنوان یکی از جشنواره های 
مطرح و مرجع منطقه شناخته می شود. امید است با بهره گیری از همه 
ظرفیت ها و میراث گرانقدر سینمای مستند ایران و توجه به ضرورت های 

تازه در این حوزه در این مسئولیت خطیر موفق باشید. 

دبیر جشنواره سینما حقیقت  حکم گرفت

یک منتقد سینما و تلویزیون درباره ی فصل دوم »نجلا« 
که این روزهـا از آنتـن تلویزیون پخش می شـود، معتقد 
اسـت که لطمه های تغییر بازیگـر »نجـلا« در فصل دوم 
یکی از عوامل مهم در سـقوط این سـریال به کلیشه های 

آشناست.
محمدتقـی فهیـم ـ منتقـد سـینما و تلویزیـون ـ در 
گفت وگویی با ایسـنا درباره ی فصل دوم سـریال »نجلا« 
کـه در ایـام نـوروز روی آنتـن رفـت و پخـش آن در ایـام 
رمضان نیـز ادامـه دارد، با اعتقاد بـر اینکه این سـریال در 
فصـل اول کار قابـل تامـل و تحمل تـری بود، گفـت: این 
سریال در ابتدا امتیازش را از تازگی آدم ها و کاراکترهایش 
می گرفت و اساسـا یکی از مولفه های اصلی هـر کاری، نو 
بودن اثر اسـت و اینکه وقتـی مخاطـب کار را می بیند به 
ذهنش می آید که تاکنون چنیـن اثری را ندیده اسـت یا 
این نوع فضاهـا را کمتر دیده اسـت. این ویژگـی در فصل 

اول »نجلا« مشـهود بـود و تازگی داشـت. 
به دنبال »نجلا«ی فصل اول

وی با بیـان اینکه داسـتان »نجـلا« در فصـل اول فضای 
تـازه ای داشـت، دربـاره ی ویژگی هـای داسـتانی کـه در 
فصل اول درسـت روایت شـد، عنوان کرد: فضـای قبل از 
جنگ و تلاطم های داسـتانی جنگ در جنـوب و در عین 
حال یک قصه ی فرعی عاشـقانه که در دل فضاسـازی ها 
و مسائل مختلف پررنگ شده و مهمتر از آن دو شخصیت 
سریال که جلوه ی خوبی در کار داشـتند، به ویژه کاراکتر 
»نجلا« با بـازی بازیگر اصلی آن، نسـبت به بقیه سـریال 
کشـش بیشـتری برای مخاطب ایجاد مـی کـرد و در آن 
مخاطب با زنـی روبرو بود که اقتـدار داشـته و دارای تفکر 
اسـت، هیاهو و اسـتراتژی دارد. امـا در فصـل دوم به نظر 
می رسـد کار لازمـی صـورت نگرفتـه اسـت. اصلی ترین 
مسـئله، داسـتان پردازی در این فصل اسـت که روی آن 
باید کار می شـد و نویسـندگی داسـتان تقویت می شـد؛ 
داسـتانی کـه فـراز و فرودها سـر جای خـودش باشـد و 
قهرمـان مشـخص باشـد و مشـخص شـود کـه قهرمان 

اصلی کیسـت؟ 
ایـن منتقـد در ادامـه یـادآور شـد: اساسـا قصه هایی که 
قهرمـان دارد، تکلیف قهرمـان باید معلوم شـود. اگر تک 
قهرمان است، مشخص شـود، اگر دو یا سـه قهرمان دارد، 
باید همدیگر را پوشـش دهنـد و ضعف هـای همدیگر را 

تکمیـل کننـد و شـخصیت ها رو به جلـو باشـند. به نظر 
می رسـد در فصـل دوم بر روی اینها کار نشـده اسـت. 

لطمات تغییر بازیگر »نجلا« 
وی همچنان معتقد اسـت، تغییـر بازیگر »نجـلا« به کار 
لطمه زده اسـت و در این زمینـه اظهار کرد: بـه طور کلی 
تکلیـف سـریال بیـن کار عاشـقانه یا یـک اثر حماسـی 
سـرگردان اسـت. ما با اثری روبرو هسـتیم که حماسـی 
اسـت و صحنه های عاشـقانه هم دارد. در حالـی که به هر 
حال یکـی باید قالب باشـد. یـا با یـک کار حماسـی باید 
روبـرو می بودیـم کـه در دل آن عشـقی هم صـورت می 
گیرد و روابطی هم ایجاد می شـود، موتـور کوچکی که به 
تقویت موتور اصلـی کمک می کنـد. یا اینکه بـا یک کار 
رومانتیک روبرو می بودیم که قهرمان آن کاملا مشـخص 
اسـت. در حالی که داسـتان سـریال بین ایـن دو مانده و 
بین آدم های فرعی تشتت وجود دارد. بخشـی از داستان 
بـه کاراکتر عباس مـی پردازد که اسـیر اسـت و عملا می 
بینیم کـه قهرمان هـای اصلی هیـچ نقشـی در پیش برُد 

درام و هیچ جهشـی بیـن آنها وجـود ندارد.
سوار بر فونداسیون فصل اول

فهیم با بیـان اینکه »نجـلا« در فصـل اول نشـان داد که 
قابلیـت ادامه و اجـرای فصـل دیگـر را دارد، در عین حال 
گفت: اما باید فکری بـرای ادامه آن می شـد؛ صرف اینکه 
فصـل اول یک سـریال مورد اسـتقبال قرار بگیـرد، دلیل 
کافی برای ادامـه دادن فصل هـای بعدی نیسـت؛ چه در 
سـینما و چـه در تلویزیون اگـر مـلاک فصل اول باشـد، 
ادامه کار از پیش شکسـت خـورده خواهد بـود؛ بنابراین 
همیشـه فرض باید بـر این قـرار بگیرد کـه کار تـازه قرار 
اسـت آغاز شـود و فصل جدید طـوری طراحی شـود که 
گویا قرار اسـت یـک کار جدیـد ارائه شـود و حتمـا روی 
آن برنامه ریـزی شـود. در فصـل دوم بـرای »نجـلا« این 
اتفاقـات نیفتـاد و به نظـر می رسـد در فصـل دوم سـوار 
بـر فونداسـیون فصـل اول شـده اند کـه در نتیجـه برای 
بالا بـردن دیـوار بـر روی فوندانسـیون قبلـی، طرح های 
تقویتی خوبـی را پی ریـزی نکرده انـد، بنابراین بـا لرزش 
در اثر روبرو هسـتیم و کار آن قوت هـای لازم را ندارد. کار 
به ماننـد این اسـت کـه زلزلـه زده اسـت و شـکاف های 

زیـادی دارد.
ایـن منتقـد دربـاره ی داسـتانک های مهـم سـریال نیز 
یـادآور شـد: بخش هایـی از کار را دیدیـم کـه در قالـب 
کارهای اطلاعاتـی و جاسوسـی ـ امنیتـی می گنجد که 

لازم بـود بـر روی شـخصیت های ایـن بخش بسـیار کار 
شـود و نیازمند یـک داسـتان قدرتمنـدی بـود. در حال 
حاضر یک ضلع مثلث عاشـقانه فیلم در دامـن نیروهای 
دشـمن اسـت که این موضـوع هیـچ کمکی به داسـتان 
اصلی نمی کند بـه نوعی کـه گـره افکنی و گره گشـایی 
بر سـر جـای خـود به درسـتی انجـام نمی شـود و سـاده 

انگارانه اسـت.
این منتقـد در عیـن حـال دربـاره ی تفاوت هـای غریب 
شـخصیت »نجـلا« در دو فصـل نیـز اظهـار کـرد: فصل 
اول نجلا بـا محوریـت دختـری عراقـی )ایرانـی( روایت 
شـد که دیدار پسـرش حسـین را در گروی پاسخ مثبت 
به معشـوق پیگیرش )عبد( قـرار داد و ... . عمده جذابیت 
سریال به تیپ سـازی از نجلا اختصاص داشت. پرستاری 
محکم در مواجهـه با دیگران. بـازی و گریم تا لهجه سـارا 
رسـول زاده، خصوصـا اکت های شـرمگینانه و بـا حیای 
او در نگاه بـه خواسـتگاران )دوربیـن(، چهـره زمخت اما 
جذاب با ابروها و کلا سـر و ریخت غیرآشـنایش، از جمله 
فاکتورهای مهـم در ایجاد اتمسـفر نمایش بـود. در واقع 
موتـور محرکـه درام هم بـود به طـوری که عبد )حسـام 
منظـور( و رقیبـش )هدایت هاشـمی( مجبـور بودند در 
عین اینکـه خـود را بالا بکشـند، حد و حـدود خـود را در 
برخورد بـا نجلا حفظ کننـد. این ویژگی هـا صحنه هایی 

غیر آشـنا و بکر را به وجود مـی آورد. امـا در نجلای جدید 
از آن دختر سـرکش و محکـم خبری نیسـت و جایش را 
دختـری با سـر و ریخت آشـنا در بقیـه سـریال ها گرفته 
اسـت. شـاید توجیـه سـازندگان از چنین گریمـی برای 
محیا دهقانی این باشـد کـه در این بخش داسـتان رابطه 
نجلا و عبد نزدیک شـده و آن حیا و اقتدار زنانه لازم نبوده 
اسـت؛ درحالی کـه همین اشـتباه در پرداخـت تیپیکال 

نجلا پاشنه آشـیل کار شـده است. 
وی ادامـه داد: اینکه تا حـدودی آناتومی صورت دهقانی 
شـبیه رسـول زاده بوده اسـت قابـل پذیرش اسـت ولی 
چـرا بایـد رنـگ پوسـت او تـا لهجـه اش تغییـر کنـد؟ 
چنانکه حـالا مـا بـا نجلایـی عروسـکی از نوع مرسـوم 
مواجـه باشـیم. دختـری کـه در نگاه هایـش بـه عبـد 
)دوربین( هم آن وجاهت و بکری و غیر آشـنا را نداشـته 
باشـد. اصـلا بـرای مخاطـب مهم نیسـت کـه چـرا و به 
چـه دلیلی بازیگـر قبلـی در فصـل جدید حاضر نشـده 
اسـت، مهم این اسـت که چرا عوامل سـازنده نتوانسـته 
انـد ویژگـی هـای بازیگـر قبلـی را در پرداخـت بازیگـر 
جدیـد رعایت کننـد تا آنجـا که نجـلای فعلـی چیزی 
جز کلیشه دسـتمالی شـده از نمونه های بسـیار زنان با 
چنین دک و پـزی )خصوصا ابروها و چشـمان کم فروغ 

متعلـق با اقـوام عربـی ایرانی( نیسـت.

کدام »نجلا« بهتر بود؟
نقد سریال نوروز و ماه رمضان شبکه سه

گزارش
ایسنا

سنا
  ای

س:
عک

حجـت الله مرادخانی از پژوهشـگران حوزه 
صنایع دسـتی با اشـاره به اهمیـت اجرایی 
شـدن قانون حمایـت از هنرمنـدان گفت: 
»بـا توجه بـه شـرایط فعلـی کشـور، آنچه 
می تواند بسـترهای توسـعه صنایع دستی 
را در سـال ۱۴۰۱ بـه صـورت اثربخشـی 
مهیا کند، این اسـت کـه قانـون حمایت از 
هنرمندان و فعالان صنایع دسـتی وارد فاز 
اجرایی شـود.« بـه گـزارش ایسـنا، مدتی 
از شـروع سـال جدیـد سـپری می شـود و 
متولیـان حوزه هـای مختلـف از اقتصـادی 
گرفتـه تـا فرهنگـی و سیاسـی، مشـغول 
برنامه ریزی بـرای بهبود وضعیت هسـتند. 
از آن طـرف رسـانه ها هـم با گذاشـتن ذره 
بیـن نقـد بـر رویکردهـای جدیـد، اطـلاع 
رسـانی دربـاره نتایـج رویکردهـای جدید 
را انتظـار مـی کشـند. در همیـن رابطـه و 
بـرای بررسـی ایـن مسـئله کـه در سـال 
جدیـد بـرای بـاز شـدن گـره مشـکلات 
اقتصـادی صنایع دسـتی از منظـر فروش، 
این حـوزه دقیقا بـه چـه برنامه هایـی نیاز 
دارد، به گفت وگـو با حجـت الله مرادخانی، 
پژوهشـگر و مدرس دانشـگاه پرداختیم تا 

نظـر او را در ایـن رابطـه جویا شـویم.
نیازمندی های صنایع دستی در ۱۴۰۱

مرادخانی در پاسـخ بـه این سـوال که هنر 
صنایـع دسـتی بـرای بهتر شـدن وضعیت 
اقتصـادی از نظر فـروش به چـه رویکردی 
نیـاز دارد، به خبرنـگار ایسـنا چنین گفت: 
»چیـزی کـه می تواند بسـترهای توسـعه 
صنایع دسـتی را در سـال ۱۴۰۱ به صورت 
اثربخشـی با توجه به شـرایط فعلی کشـور 
مهیا کنـد، بـه عقیده بنـده این هسـت که 
قانـون حمایـت از هنرمنـدان و فعـالان 
صنایـع دسـتی وارد فـاز اجرایـی شـود 
و وزارت میـراث فرهنگـی، گردشـگری 
و صنایـع دسـتی بـه عنـوان متولـی امـر 
ماده هـای ۱۴ گانـه ایـن قانـون را بـرای 

اجرایـی شـدن پیگیـری کنـد.«
او ادامـه داد: »در قالـب این قانون بسـیاری 
از موانـع توسـعه بـازار صنایـع دسـتی 
دیـده شـده منتهـا بیـش از چهـار سـال 
خـاک خـورد و از اواخـر سـال ۱۴۰۰ روند 
اجرایـی آن آغـاز شـد. در دل ایـن قانـون 
همچنیـن بحث هـای ترویجـی، تبلیغات، 
صـدور مجوزها و هم تسـهیل شـدن موانع 
صادراتـی دیده شـده اسـت؛ بنابرایـن اگر 
ایـن قانون بـه صـورت واقعـی ابـلاغ و اجرا 
شـود، بسـتر مناسـبی بـرای بهتـر شـدن 
مارکـت صنایع دسـتی در سـال جدیـد با 

توجـه بـه رکـود مطلـق در دوران شـیوع 
ویـروس کرونـا ایجـاد خواهـد شـد.«

هنرمندان چقدر توانسته اند صنایع 
دستی را کاربردی کنند؟

کاربـردی کـردن محصولات صنایع دسـتی 
یکی از مواردی اسـت که از سوی کارشناسان 
و هنرمنـدان امروزه مطـرح می شـود و غالبا 
به عنوان راه نجات صنایع دسـتی از وضعیت 
رکـودی اش از آن یـاد می شـود. مرادخانـی 
درباره اینکه هنرمندان حوزه صنایع دسـتی 
کشـور در چه سـطحی از خلاقیت قرار دارند 
و چقدر توانسته اند صنایع دستی را کاربردی 
کنند؟ اظهار کـرد: »در پاسـخ به این سـوال 
از دو منظـر می تـوان بـه آن پرداخـت. یکی 
اینکـه اساسـا خلاقیـت چـه اهمیتـی دارد. 
به طـور خلاصـه در دنیـای امروز بسـیاری از 
تحلیلگـران حوزه اقتصـاد، خلاقیـت را یکی 
از محرک هـا و موتورهـای محـرک توسـعه 
اقتصـادی و اجتماعـی کل جهـان در قـرن 
بیسـت و یکم می دانند؛ بنابراین اهمیت این 
مفهوم و توسـعه آن در دنیای امروز تبدیل به 
یکی از راهبردهای اصلی بسیاری از کشورها 
ـ هم کشورهای توسعه یافته و هم کشورهای 
درحال توسعه ـ شـده است؛ بنابراین اهمیت 
خلاقیت در تمـام حوزه ها بخصـوص صنایع 
خلاق یـک امـر بدیهی اسـت که هـر چقدر 
بیشـتر آن را توسـعه دهیم، باز هم کم اسـت 

و خیلی مهم اسـت.«
او ادامـه داد: »از بعد دیگر ایـن قضیه باید 

گفـت، برخـی هنرمندان جـوان بـا توجه 
بـه تغییـرات سـبک زندگـی روز مـردم، 
آمده انـد و محصولاتی را مبتنی بر سـبک 
زندگی جدید ایجـاد کرده اند؛ بـرای مثال 
نقـش مایه های کهـن و سـنتی را در قالب 
زیورآلات سـنتی تلفیق کرده انـد و نتیجه 
خوبـی را هم بـه دسـت آورده انـد. طبیعتا 
با توجه بـه تغییر جهان بینی انسـان امروز 
و تحولات سـبک زندگی در سـاعت و روز 
و لحظه قطعـا بـرای اینکه صنایع دسـتی 
بتواند حیات خـود را حفظ کنـد، رفتن به 
سـمت خلاقیـت امـری حیاتـی و بسـیار 

مهم اسـت.« 
اهمیت آموزش هنرهای صنایع 

دستی در مدارس
یکـی از مـواردی کـه اخیـرا دربـاره هنـر 
صنایـع دسـتی از سـوی مسـئولان دهان 
بـه دهـان در حـال چرخیـدن اسـت، 
بحـث آمـوزش هنرهـای صنایـع دسـتی 
در مـدارس و بـه دانـش آمـوزان اسـت. 
مرادخانـی در همیـن رابطـه و دربـاره 
ضرورت این امـر گفت: »این قضیه بسـیار 
مسـئله راهبـردی اسـت کـه متأسـفانه 
در کشـور مـا بیشـتر در حـد لفظ اسـت؛ 
در صورتـی کـه در دنیـای امـروز رویکرد 
قالبـی که اتفاقا در سـال های اخیـر درباره 
آن بسـیار صحبت می شـود، این است که 
مهارت هـای هنری کـودکان و نوجوانان را 

ارتقـاء دهیـم.«

میراث فرهنگی ایران در پاییز ۱۴۰۰ فراز و 
نشیب های زیادی پشت سر گذاشته است از 
تخریب سریالی خانه های تاریخی همدان تا 
فراموشی چندین اثر تاریخی واجد ارزش در 
شهرهای مختلف که این بی توجهی برای این 
آثار تاریخی گاه به قیمت نابودی آن ها تمام 

شده است.
بی شک، یکی از مشکلات جدی برای میراث 
فرهنگی ایران حفاظت از میراث تاریخی و 
فرهنگی است. تخریب بافت های تاریخی به 
نایی کافی جهت  بهانه های مختلف و نبود توا
حفاظت از آثار، تامین نشدن اعتبار برای مرمت 
بناهای تاریخی و افزایش سرقت آثار از جمله 
مشکلاتی است که میراث فرهنگی ایران با آن 

دست و پنجه نرم می کند.
در طول سال های گذشته بنا و آثار تاریخی  کم 
نبودند که به دلیل بی توجهی متولیان امر یا از بین 
رفته و یا در آستانه فروپاشی اند، در همین راستا 
در سلسله گزارش هایی به بررسی وضعیت میراث 
فرهنگی ایران در طول دو سال گذشته و اهمیت 
حفظ و صیانت از میراث فرهنگی و همچنین آثار 
و بناهای تاریخی که مورد بی مهری متولیان قرار 

گرفته اند، پرداختیم. 

در گزارش هایی حوادثی که در در بهار و تابستان 
سال ۱۴۰۰ برای میراث فرهنگی ایران رخ 
داده پرداختیم، در این گزارش هم خلاصه ای 
از وضعیت میراث فرهنگی در پاییز سال ۱۴۰۰ 
می آوریم.  سوم مهرماه ۱۴۰۰، حکمت الله 
موسوی-مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشگری 
و صنایع  دستی خوزستان از لزوم قطع فوری آب 
و رطوبت در حال نفوذ به دیواره غربی سازه های 
آبی ـ تاریخی شوشتر به علت رانش بخشی از 
آن خبر می دهد. موسوی به ایسنا می گوید: با 
توجه به گزارش های رسیده از پایگاه میراث 
 جهانی سازه های آبی شوشتر مبنی بر نفوذ آب 

احتمالی از شبکه فاضلاب شهری به دیواره غربی 
این سازه، بازدیدی از این دیواره ها داشتیم و به 
سرعت موضوع را در دستور کار و بررسی قرار 
دادیم. متاسفانه در پی نفوذ آب و رطوبت وارد 
شده، آسیب هایی در ایستایی دیواره غربی به  
وجود آمده است که باعث فاصله گرفتن و شکاف 
عمیق در توده های خاک از دیواره غربی سازه ها 
شد و به همین دلیل و نیز اهمیت موضوع، از 
نزدیک تهدیدهای احتمالی در بدنه را مشاهده 
و ارزیابی اولیه کردیم. در حالیکه سی ام آبان 
۱۴۰۰، مدیر پایگاه میراث جهانی سازه های 

آبی تاریخی شوشتر این خبر را تکذیب می کند.

چند پیشنهاد برای نجات صنایع دستیپاییز میراث فرهنگی ایران در ۱۴۰۰
گزارش

ایسنا

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های

 فاقد سند رسمی
برابر آرا صادره هیات حل اختلاف موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان زرند 
مشخصات  است.لذا  گردیده  محرز  متقاضیان  بلامعارض  و  مالکانه  تصرفات 
متقاضیان و املاک مورد تقاضا بشرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به 
فاصله 15 روزآگهی می شود در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی بمدت 
دو ماه اعتراض دادخواست خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
املاک واقع در بخش سیزده کرمان شهرستان زرند

1_متقاضی آقای علی فتاحی طغرالجردی فرزند قربانعلی بشماره شناسنامه 70 
صادره از زرند در ششدانگ مغازه تجاری به مساحت 37.۲0 مترمربع مفروز و 
مجزی شده از پلاک 304 فرعی از ۲431 اصلی واقع در زرند _ خیابان ولیعصر 

خریداری از مالک رسمی آقای رمضان قلیزاده ابراهیم آبادی.  
۲_ متقاضی آقای مهدی محمودزاده زرندی فرزند اصغر بشماره شناسنامه 147 
صادره از زرند در ششدانگ خانه به مساحت 387.40 مترمربع مفروز و مجزی 
اسلامی  عطااله  انتهای  زرند  در  واقع  ۲3۶8اصلی  از  فرعی   ۲0۲ پلاک  از  شده 

خریداری از مالک رسمی آقای علی متصدی زرندی.
 3_متقاضی آقای محمود آبادیان فرزند نصرالله بشماره شناسنامه 5 صادره از 

زرند در ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۲50.15 مترمربع مفروز و مجزی 
شده از پلاک ۲30 فرعی از ۲3۶8 اصلی واقع در زرند خیابان عطااله اسلامی کوچه 

9 خریداری از مالک رسمی آقای ماشااله سلطان زاده زرندی. 
 4_متقاضی آقای سعید ذکائی فرزند محمود بشماره شناسنامه 191 صادره از زرند 
در سه دانگ از ششدانگ یک باب کارگاه و تعمیرگاه مساحت ۶33.۶0 مترمربع 
از پلاک ۲389 اصلی واقع در زرند خیابان بهشتی خریداری از مالک رسمی آقای 

محمود ذکائی زرندی.
5_متقاضی آقای محمود ذکائی فرزند علی اصغر بشماره شناسنامه 508 صادره 
از کرمان در سه دانگ از ششدانگ یک باب کارگاه و تعمیرگاه مساحت ۶33.۶0 
مترمربع از پلاک ۲389 اصلی واقع در زرند خیابان بهشتی خریداری از مالک 

رسمی آقای محمود ذکائی زرندی.
۶_متقاضی آقای احمد سیف الدینی فرزند محمدابراهیم بشماره شناسنامه 494 
صادره از زرند در قسمتی از خانه )جهت الحاق به پلاک ثبتی 531 فرعی( از پلاک 
۲389 اصلی به مساحت 159 مترمربع از پلاک ۲389 اصلی واقع در زرند خیابان 

ابوذر کوچه 3 خریداری از مالک رسمی آقای محمد ذکائی .
7_ متقاضی آقای محمدرضا ایزدی یزدان آبادی فرزند عباس به شماره شناسنامه 
۲03 صادره از زرند در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 353.15 مترمربع از 
پلاک فرعی از 75۶۶ اصلی واقع در زرند بلوار آیت اله هاشمی کوچه شهدای مکه 

یک خریداری از مالک رسمی آقای مجتبی حکمت.م الف 1
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رســانه ها فاز حمایت منطقــی از تیم ملی 
را در پیش بگیرند. نــه چنان رقبا را بزرگ 
و شکســت ناپذیر جلوه بدهیم که تیم ملی 
قالب تهی کند، نه مثــل این چند روز آن  
قدر ســاده انگاری و خوش باوری به خرج 
بدهیم کــه تراژدی ۱۶ ســال پیش تکرار 
شــود. بضاعت ما در مقابــل حریفان زیاد 
نیســت اما حکم هم نکرده اند که هر کسی 
به اندازه داشــته هایش باید نتیجه بگیرد. 
با همین موجودی می توان کارهای بزرگ 

انجام داد.
به گزارش ایسنا »درست از روز قرعه کشی 
جام  جهانــی این باور به شــکلی غلیظ در 
فوتبال ایران شــکل گرفت که »تیم ملی 
حتما باید از مرحلــه گروهی صعود کند.« 
عمده اســتدلال ها هم به خاطر این است 
که گروه ایران روی کاغذ ساده تر از برخی 
گروه های دیگر به نظر می رســد. صدالبته 
هیچکس از »امید« بدش نمی آید و معلوم 
اســت که ما با هدف قراردادن صعود، در 
نهایــت اعتمادبه نفــس بایــد راهی قطر 
شــویم و تمام تلاش مان را در این مســیر 
به کار بگیریم. با این همه، ســهل انگاری و 
ساده باوری مثل ســم می ماند. در حقیقت 
مرز باریکی وجود دارد بیــن امیدواری و 
خوش خیالی که عدم رعایت آن، می تواند 
فاجعه بار باشد. کل داستان فقط یک جمله 
اســت؛ هرگز، هرگز و هرگز گروه ایران در 
جام  جهانی ســاده نیســت. اصــلا چیزی 
به اسم گروه ســاده در جام  جهانی وجود 
خارجی ندارد. مگر نه این اســت که اینها 
۳۲ تیم برتــر دنیا هســتند؟ پس از کدام 
ســهولت حرف می زنیم؟ بنابراین تنها راه 
ظفر شاید این باشد که توقعات را به شکل 
واقعی پایین بیاوریــم و به جای آن میزان 
کار و تلاش و تمرکز را بالا ببریم. نســخه 
برعکس این فرمول، یک تراژدی تمام عیار 

خواهد بود.
اینها را که »راحت« می بریم

وقتــی در جام  جهانی ۲۰۰۶ بــا مکزیک، 
پرتغــال و آنگولا هم گروه شــدیم، فضایی 
شــبیه به همین حالا به وجــود آمد. اصلا 
عجیب و غریب بود اوضــاع. همان روزها 
یکی از مسئولان ارشــد ورزش کشور در 
حالی که مقابل دوربین داشــت شــلوار و 
پیراهنــش را مرتب می کــرد، جملاتی با 
این مضمون به زبان آورد: »مکزیک را که 
راحت می بریم. آنگولا هم کــه هیچی، از 
پرتغال هم یک مســاوی بگیریم می توانیم 
به عنوان تیم اول برویم بالا.« دســتپخت 

آقای مدیر آن  قدر شور بود که همان زمان 
هم کلی اعتراض به او شــد. در نهایت اما 
دیدیم چــه اتفاقاتــی رخ داد. پرتغال در 
آن تورنمنــت تــا نیمه نهایی بــالا رفت و 
آنجا به فرانســه باخت. مکزیک هم که تیم 
فوق العاده خوبی بود، در یک هشتم نهایی 
به شکلی میلی متری و در وقت های اضافه 
به آرژانتین خوش ترکیــب پکرمن باخت. 
شــاید اگر نبود شــوت محشــر و ماندگار 
مکســی رودریگز با پای چپ، ماجراجویی 
مکزیک در آن دوره ادامه می یافت. تیمی 
که آرژانتین در برابرش به چنین مشــقتی 
گرفتار شد، در ایران به عنوان زنگ تفریح 
جا افتاده بود و قرار بود ما راحت شکستش 
بدهیم! نتیجه افزایش بی ضابطه انتظارات 
این بود که ما حتی آنگولا را هم نتوانستیم 
شکســت بدهیم و با کوله  باری از خشم و 
نومیدی به کشور بازگشتیم. آیا امروز هم 

قرار است در همان مسیر حرکت کنیم؟
ساکرنت دشمن ما نیست

نشــریه معتبر ســاکرنت با این پیش فرض 
که ولز از پلی آف صعود خواهد کرد، اقدام 
به پیش بینی نتایج گروه ایران کرده است. 
از نظر آنهــا ما با دو شکســت دو گله برابر 
انگلیس و آمریکا و یک تســاوی بدون گل 
مقابل ولز جام  جهانی را تــرک می کنیم. 
ســاکرنت معتقد است این مســابقات به 
نخســتین حضور ایــران در جــام  جهانی 
بــدون گل زده تبدیــل خواهد شــد. این 

رسانه دشــمن ما نیســت و با فحش دادن 
به آن چیزی تغییــر نمی کند. حتی همان 
روزنامه انگلیســی ســان هم که تیتر زد: 
»خدا را شکر به ایران خوردیم« خصومتی 
با مــا نــدارد. اینهــا فقط بازتاب ســطح 
توان و کیفیــت تیم ملی ایــران در منظر 
رســانه های بین المللی اســت. شاید برای 
ما تلخ باشــد اما حقیقت همین است. غیر 
از مهدی طارمی و تا حدی سردار آزمون، 
ســتاره هایی که در تیم های خــوب دنیا 
جایگاه شــان را تثبیت کرده باشند، کمتر 
داریم. شــاکله تیم ملی ایران را بازیکنان 
حاضــر در لیگ قطــر یا نیمکت نشــینان 

لیگ های درجه دو و ســه اروپایی تشکیل 
می دهند.

این تیم ها را می شناسید؟
ساده دلی برخی تحلیلگران و پیشکسوتان، 
جدا مایه تعجب اســت. گویــا واقعا برخی 
نمی داننــد در مورد چــه تورنمنتی و چه 
تیم هایی حرف می زنیم. مگر نه این اســت 
که تیم ملی انگلســتان همین هشــت ماه 
پیش در مســابقات یــورو ۲۰۲۰ تا فینال 

بالا آمد و صرفا در ضربات پنالتی قهرمانی 
اروپا را از دســت داد؟ دیگر یــک تیم چه 
دســتاوردی باید داشته باشــد تا قدرتش 
را به مــا ثابت کنــد؟ چرا فکــر می کنیم 
چون ۲۴ ســال پیــش آمریــکا را یک بار 
برده ایم پس ایــن دوره هم راحــت باید 
شکســتش بدهیم؟ مگر این آمریکا، همان 
آمریکاســت؟ کاپیتــان ایــالات  متحده 
بازیکــن فیکــس چلســی، تیــم قهرمان 
اروپاســت؛ در همــان لیگی کــه علیرضا 
جهانبخش، کاپیتــان عزیز تیم ملی ایران، 
آن  قدر روی نیمکت برایتون نشســت که 
در نهایت ناچار شــد به لیگ هلند برگردد. 

غیــر از ایــن آمریکایی ها یــک دو جین 
بازیکن خوب دیگــر در تیم هــای معتبر 
دنیا از یوونتوس تا بارســلونا دارند. ما هم 
البته خوشــحالیم که احسان حاج صفی در 
لیگ یونان به تناوب بــرای آاک آتن بازی 
می کند! هدف از ایــن حرف ها مطلقا خود 
تحقیری یا چیزی شــبیه این نیست؛ چه 
این کــه ما با همین دســت خالی ســابقه 
چزانــدن آرژانتین بزرگ را هــم داریم و 
قطعا با همین ســودا به جام  جهانی پیش  
رو خواهیم رفت اما خوب اســت با ارزیابی 
واقعی از قوای خــودی و تیم های حریف 
وارد مسابقات شویم. حتی تیم چهارم این 
گروه را هم هرگز نباید پیش  پا افتاده تلقی 
کرد. ولز در رنکینگ فیفا هجدهم اســت و 
تیمی مثل اوکراین هم به خاطر شــرایط 
خاص این کشور، شــاید از نوعی همدلی و 
حمایت روحی بین المللی برخوردار باشد.

نترسیم اما عاقل باشیم
هیچکــس به تیــم ملــی ایــران توصیه 
نمی کند با هــراس به مصــاف رقبا برود. 
معلوم اســت که نباید بترســیم امــا نیاز 
داریم عاقل باشــیم. این تامــل و درایت 
بایــد مثل یــک چتر بــر فــراز رفتارها و 
سیاســت های همه اهالی فوتبال گسترده 
شود؛ از مدیران فدراسیون و پیشکسوتان 
و صاحب نظران تا رسانه ها و افکار عمومی. 
لازم است فدراسیون هر چه زودتر به  طور 
صریح و روشــن تکلیف کادر فنی تیم ملی 
را روشــن کند و با تمام قوا پشــت گزینه 
نهایــی اش - چه اســکوچیچ و چه هر فرد 

دیگری - بایستد.

خوش خیالی ممنوع!
گزارش

ایسنا

مهدوی کیا: از رقیبان عقب هستیم
سرمربی تیم ملی امید می گوید هدف اصلی، مسابقات المپیک است و 

باید با تدارک خوب وارد مسابقات شویم.
به گزارش ایسنا، مهدی مهدوی کیا صبح دوشنبه در حاشیه بازدید 
رئیس کمیته ملی المپیک از تمرینات این تیــم اظهار کرد: حضور 
آقای صالحی امیری اتفاق خیلی خوبی بــود. امیدوارم صحبت های 
امروز عملی شــود و بتوانیم با تدارکات خوب وارد مسابقات شویم. 
اگرچه نسبت به رقیبان عقب هستیم اما مهم است که خودمان را برای 
رقابت های قهرمانی آسیا در ازبکستان آماده کنیم. بعد از آن هم پی در 
پی بازیکنان را در اردو داشته باشیم و بازی های دوستانه بیش تری را 
برگزار کنیم. هدف اصلی ما مسابقات المپیک است و باید با تدارک 

خوب وارد مسابقات شویم.
او ادامه داد: تا بازی های ازبکســتان زمان زیادی را پیش رو نداریم و 
باید قبل از خرداد ماه که به مسابقات اعزام می شویم، حتما یک دیدار 
دوستانه را برگزار کنیم. مهم است در تورنمنت های مختلف حضور 
داشته باشیم و حضور در مسابقات کشــورهای اسلامی خوب است 
چون می توانیم بازیکنان جوان مان را محک بزنیم. این مسابقات به ما 
بسیار کمک می کند تا تیم مان هماهنگ تر شود. مهم است بازیکنان 

در بازی های بین المللی حضور پیدا کنند.
ســرمربی تیم ملی امید درباره تمرین برخی از بازیکنان جوان تر با 
مصدومیت و بدون اطلاع کادرفنی تیم گفت: بازیکنان جوان دوست 
دارند تحت هر شرایطی در اردو باشند و برخی ها در اردوهای قبلی با 
مصدومیت آمدند. برای ما مهم است که بدانیم شرایط بدنی بازیکنان 
چگونه است اما طبیعی است که این بازیکنان در این سن و سال دوست 
داشته باشند در اردو باشند. با این حال سعی می کنیم با هماهنگی کادر 

پزشکی به وضعیت بازیکنان توجه داشته باشیم.
او درباره پیشرفت فوتبال در شرق آسیا بیان کرد: فقط تیم های شرق 
آسیا نیستند و تیم های حوزه خلیج فارس هم در این مساله از ما جلوتر 
هستند. مثلا در بحث بازی های دوستانه بسیار وضعیت بهتری دارند و 
قطر در این دو سال حداقل ۲۰ بازی انجام داده و در مسابقات مختلف 
حضور پیدا کرده است. البته تیم ما پتانسیل خیلی بالایی دارد و در 
تاجیکستان هم بدون بازی دوستانه هر سه بازی مان را با پیروزی تمام 

کردیم. امیدوارم در ماه های آینده شرایط بهتر شود.
مهدوی کیا درباره بحث قراردادهای کادر فنی بیان کرد: مسائلی در این 
خصوص وجود داشت اما با توجه به فعل و انفعالات فدراسیون فوتبال 
این بحث ها به تعویق افتاد اما حل شده است. دستیاران من مشکلی 

ندارند و مشکل قرارداد من هم حل شده است.
او درباره انتخابش به عنوان یکی از بهترین  مدافعان آســیا توســط 
کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت: این مساله باعث افتخار است و همیشه 
سعی کردم با تمام وجود در تیم ملی کار کنم. خوشحالم که خاطرات 
خوبی را به جا گذاشــتیم. دوران خوبی بود اما متاسفانه خیلی زود 

تمام شد.
برنامه کامل دیدارهای گروه A جام ملت های زیر ۲۳ ســال آسیا به 

شرح زیر است:
چهارشنبه ۱۱ خرداد

ایران - قطر، ساعت ۱۶:۳۰، ورزشگاه بنیادکار تاشکند
ازبکستان - ترکمنستان، ساعت ۱۸:۳۰، ورزشگاه مرکزی پاختاکور 

تاشکند
شنبه ۱۴ خرداد

ترکمنستان - ایران، ساعت ۱۶:۳۰، ورزشگاه بنیادکار تاشکند
قطر - ازبکستان، ساعت ۱۸:۳۰، ورزشگاه مرکزی پاختاکور تاشکند

سه شنبه ۱۷ خرداد
قطر - ترکمنستان، ساعت ۲۰:۳۰، ورزشگاه بنیادکار تاشکند

ایران - ازبکستان، ساعت ۲۰:۳۰، ورزشگاه مرکزی قارشی

پیشکســوت تیــم فوتبــال پرســپولیس 
می گوید با وجود حذف از جام حذفی باید 

از سرمربی سرخ ها حمایت شود.
محمد پنجعلی در گفت وگو با ایســنا، درباره شکســت 
پرســپولیس برابــر آلومینیوم و حــذف از جام حذفی 
اظهار کرد: بــازی خوبی را  از پرســپولیس ندیدیم. به 
هر حال جام حذفی جام شگفتی هاســت و با یک بازی 
یک تیم حذف می شــود. پرســپولیس در این دیدار با 
اســترس بازی می کرد. فوتبال همین اســت و این نیز 
بگذرد. پرســپولیس همان تیم بزرگ است و چیزی از 

شایستگی هایش و محبوبیتش کم نمی شود.
او افزود: وقتی قرار است تیم بسته شود باید در حد نام 
پرسپولیس باشــد. این تیم محبوب ترین تیم آسیاست 
و باید به این تیم توجه شود چون مستقیم با احساسات 
مردم ارتباط دارد. مردم عاشــقانه این تیم را دوســت 
دارند.این باشــگاه در فوتبال ما فرهنگ ســازی کرده و 
الان ما هم به عنوان پیشکســوت پرسپولیس باید نشان 

بدهیم این تیم یک مکتب است.
او در ادامــه دربــاره بازیکنانــی که در ایــن فصل به 
پرســپولیس آمدند و اینکــه گفته می شــود این تیم 
خریدهای خوبی را انجام نداده است هم گفت: حرف من 
درباره بازیکنان خارجی اســت. وقتی قرار است بازیکن 
خارجی جذب شود، آن بازیکن باید فراتر از آسیا باشد. 
اشــتباه رخ می دهد اما وقتی قرار است بازیکن خارجی 
جذب شود باید سطح آن بازیکن از سایرین بالاتر باشد. 

بازیکنان خارجی که آمدند جواب ندادند.
پیشکســوت تیم فوتبال پرســپولیس درباره عملکرد 
یحیــی گل محمــدی در این تیــم هم گفــت: رزومه 
 گل محمدی مشــخص اســت. او تیم را به فینال لیگ 
قهرمانان آسیا برده و الان هم مدعی لیگ است. در جام 
حذفی هم همیشه این اتفاقات رخ می دهد. پرسپولیس 
با یحیی گل محمدی دو بار قهرمان لیگ شــده و نتایج 
خوبی گرفته است. ما نباید خودزنی کنیم. باید از کادر 
فنی حمایت شود. چرا باید خودمان را بزنیم؟ ما باید به 
دنبال این باشیم که برای موفقیت بستر را فراهم کنیم. 
پرســپولیس در مدت کوتاهی مدیران زیادی را به خود 
دید که این ها مشکلات زیادی ایجاد کرده است. از طرف 
دیگر وقتی قرار اســت بازیکن جذب شود، باشگاه پول 
کافی ندارد و نمی تواند بازیکنان مــد نظر کادر فنی را 

جذب کند.
پنجعلی در پایان گفت: من اعتقــاد دارم که الان همه 
باید تمرکزشان روی لیگ باشد و تیم به دنبال این باشد 
که بازی های پیش روی خود را ببرد. رقبا امتیاز از دست 
می دهند اما پرسپولیس نباید امتیاز از دست بدهد و تا 

روز آخر باید برای قهرمانی بجنگد.

پنجعلی:
 خارجی های پرسپولیس در حد 

این تیم نیستند

خبر

خبر

اینها فقط بازتاب سطح توان و کیفیت تیم ملی ایران در منظر رسانه های بین المللی است. شاید برای ما 
تلخ باشد اما حقیقت همین است. غیر از مهدی طارمی و تا حدی سردار آزمون، ستاره هایی که در تیم های 
خوب دنیا جایگاه شان را تثبیت کرده باشند، کمتر داریم. شاکله تیم ملی ایران را بازیکنان حاضر در لیگ 

قطر یا نیمکت نشینان لیگ های درجه دو و سه اروپایی تشکیل می دهند.

سنا
: ای

س
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کاغذ ورزش

افقی
خیس  مقابل  نیست،  خیس   -  1 
حیات،  مایه   - انگلیسی  نقشه   -
سیاه   - پاكی  مظهر  روشنایی،  مایه 
سنگ   - درختی  قورباغه   - چشم۲ 
شبیه  است  سنگی  قیمتی،  سبز 
عقیق به رنگهای سفید . كبود و سبز 
تیره - شاگرد، دانش آموز، تحصیل 
اصطلاحی   - گردآورنده3  و  کننده 
 - خمیر  شدن  آماده   - درشطرنج 
لنگه  كاغذ،  خمیدگی  فاصله،  حرف 

بار4 - فیلمی از كارول رید - دهن 
لنا وارونه5 - گام بی ته -  کجی - 
سیگاری،  نفس   - پرده  بی  سخن 
كش  حشره   - زنند  می  سیگار  به 
قدیمی۶ - پراكنده شدن، پراكندگی، 
فاش شدن خبر - مخفف آتش7 - 
قامت،  و  قد   - دراقیانوسیه  كشوری 
نامی   - آغوز  شیر   - ندادن8  مقابل 
آخرین   -  9 گندم  گل   - دخترانه 
نازی، دستیار هیتلر، معاون هیتلر - 
بازتاب، تغییر جهت دادن و برگشتن 
می  خدمت  بیمارستان  در   - امواج 

گاو   - گرفتار   - پرستار10  سر  كند، 
انتخاب،  حرف   - امریكایی11  چران 
نسل   - گزینش  حرف  آلمانی،  بله 
درهم - باز کاویدن از چیزی  - سو 
چشم1۲ - اندرز، نصیحت - مخترع 
وعزا13  سوگ   - سازی  یخ  ماشین 
- حرف هشتم لاتین - جمع نكته - 
راز  اروپا14 -  در  کشوری کوهستانی 
بام  بالا،  طاقچه   - سكرتر   - نهفته 
فرنگی15 - دیوانگی - آبگیر - دف 

ناتمام آگاه   - وارونه 

عمودی
بدنبال  معدن  در   - كشتی  انبار   -  1
داخل،  مقابل   - گوشت  بوی   - آنند 
 - یازده  و  صد   - نیست۲  داخل 
آن  با  را  فوتبال  زمین   - مار  گزیدن 
می كارند3  پارك  در  می كنند،  فرش 
 - یونان  در  فوتبالی  تیم   - برزن   -
رهبر كاتولیك های جهان - مخفف از 
بازی  بیگانه، کشیدنی  وحش  باغ  او، 
 - خارجی  شرکت   - دولک4  و  الک 
یار هم قد - درون دهان5  یازده، دو 
دارای   - جانب  طرف،  زندگی کن،   -
هندسی،  عدد   - زیاد۶  قدرت  و  نیرو 
ارشمیدس  عدد  ساختمان،  شالوده 
معروف  آن  زنبور   - آبشار   صدای   -
عار،  و  عیب   - است  شیرین  است، 
شوهر  تلویزیونی،  نمایش   - آبرو7 
 - پوچ   - روستایی  شب  روستایی، 
جمله   - بیضایی8  بهرام  از  فیلمی 
ناخن،  زینت  ناخن،  رنگ   - دستوری 
خانه سنگ پشت - صدای افسوس9 
آراسته  آدمی،  نوعی بست - خوی   -

بودن به خصایل انسانی10 - نت سوم، 
 - مضارع  فعل  پیشوند  مخمور،  نت 
نیمتنه، یار شلوار - جانشین، عوض - 
جای پا، رفوزه11 - گوژ پشت - استوار 
ساختن، محکم کردن - اسلوب، شیوه 

حرف  تنفر،  کلام   - متد  طریقه،  و 
خاندان،   - محكم  قلعه   - بیزاری1۲ 
همبازی  ترسان، سرخ كمرنگ -  زائو 
گسیخته  افسار  رها،  و  آزاد   - پت13 
 - گوشت14  پر  سفره   - نشاسته   -

ترین  بنام   - تنیدن  از  مصدر  اسم 
و  شالوده   - بستر   - فرعون15  ملكه 
بنیاد، پایه و مبنا، سنگ آسیاب،حرف 
پایتخت   - ها  نازی  حرف  هیتلری، 

سوریه
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خبرخبر

ســخنگوی کاخ ســفید با بیــان اینکه 
“مذاکرات وین ادامه دارد” خاطرنشــان 
کرد: ما همچنان در حال مذاکره بر ســر 
موضوعــات باقی مانده برای رســیدن به 

توافق هستیم.
به گزارش ایسنا، جن ساکی سخنگوی کاخ 
سفید در گفت وگو با شبکه فاکس نیوز به 
سوالاتی پیرامون جنگ اوکراین و  مذاکرات 
با ایران برای احیای توافق هسته ای ۲۰۱۵ 

پاسخ داد.
او در پاســخ به این ســوال که با توجه به 
حمله روسیه به اوکراین، آیا مسکو  کماکان 
می تواند بر ســر میز مذاکره با ایران باقی 
بمانــد؟ گفت کــه دیپلماســی و روابط 
خارجی، پیچیده است و مذاکرات با ایران با 

حضور روسیه نمونه ای از آن است.
جن ســاکی در ادامه با تکیه بر ادعاهای 
بی اساس واشــنگتن علیه ماهیت برنامه 
هسته ای کشورمان افزود: ما معتقدیم و من 
فکر می کنم که اکثر جامعه جهانی بر این 
باور است که جلوگیری از دستیابی ایران به 
سلاح هسته ای در راستای منافع ملی ما و 

منافع جهانی ماست.
ســخنگوی کاخ ســفید همچنین گفت: 
رئیس جمهور بایدن نیز تنهــا توافقی را 
خواهد پذیرفت که یک توافق خوب باشد 
اما ما اکنون تجربه خروج دونالد ترامپ از 
برجام را داریم. آنچه شاهد آن بودیم، عدم 
شفافیت است. ایران در برنامه هسته ای اش 

پیشرفت قابل توجهی کرده است.
جن ساکی ادامه داد: روسیه یکی از اعضای 
۱+۵ بوده است. مســکو در اجرای توافق 
هسته ای نقش داشــته و این، موضوعی 
است که درباره آن صحبت می کنیم و در 

مذاکرات نیز مورد بحث قرار گرفته است.
او در پاسخ به ســوالی درباره درخواست 
ایران از آمریکا مبنی بر ارائه تضمین کتبی 
در خصوص عدم خروج مجــدد از توافق 
هسته ای اظهار داشت: من فکر می کنم اگر 
به توافقی برسیم که رئیس جمهور بایدن 
آن را در راســتای منافع ملی مــان بداند، 
به طور قطع به آنچه که باید در کنگره انجام 
شود، رسیدگی خواهیم کرد. البته هنوز به 

آن نقطه نرسیده ایم.

بهادری جهرمی:

 امیدواریم با کار 
جهادی مسکن 

باکیفیت فراهم کنیم
ســخنگوی دولت گفت: امیدوارم بتوانیم 
با همراهی مــردم و کار جهــادی و فراهم 
آوردن مسکن باکیفیت و مورد نیاز، بخش 
مهمی از دغدغه هــای خانواده های ایرانی 
را برطــرف کنیم. به گزارش ایســنا، علی 
بهادری جهرمی در صفحه شخصی خود در 
اینستاگرام نوشت: »دیروز سال گشت افتتاح 
حساب شــماره ۱۰۰ بود. »ساخت خانه 
ارزان قیمت«؛ این فرمان امام  خمینی )ره( 
در ۲۱ فروردین ۱۳۵۸ بود. جنگ تحمیلی 
و سوءمدیریت های پس از آن، اجازه نداد که 
مسکن شایسته، در دسترس همه ایرانیان 
قرار بگیرد. در سال ۱۳۵۵ مسکن های بادوام 
یک درصد بود که اکنون به حدود ۶۰ درصد 
رسیده است.  سرانه تعداد مسکن نیز در سال 
۱۳۵۵ معادل ۰.۷۹ درصد بوده که اکنون 
بیشتر شده است. اما با ســرمایه ای شدن 
مسکن، هنوز بسیاری از خانواده های ایرانی 
یا مستاجرند و یا در خانه هایی که مقاوم و 
زیبنده نیستند زیست می کنند. نمی توان 
منکر خدمات بنیاد مسکن و سایر اقدامات 
نهادهای مختلف در طول این سال ها برای 
خانه دار شدن اقشار مختلف شد، اما به رغم 
وعده های مختلف دولت های پس از انقلاب 
برای خانه دار شــدن ایرانیان، دلایلی که 
کاویدن آن فرصت های جداکانه ای می طلبد 
مانع عملیاتی شدن وعده ها پیرامون مسکن 

شد.
 »داشتن مسکن متناســب با نیاز، حق هر 
فرد و خانواده ایرانی است«. این فراز از اصل 
سی ویکم قانون اساسی برگرفته از مطالبات 
به حق ولی نعمتان انقلاب است. دوراندیشی 
بنیان گذار انقلاب و تدبیــر قانون گذاران 
اساسی در کنار سایر متون قانونیِ لازم الاجرا 
نظیر سیاست های کلی نظام در امور مسکن، 
تکالیف قانونی مشخصی را بر عهده دولت 
و ســایر نهادهای حاکمیتی گذارده است 
که تحقق آن نیازمنــد هم افزایی قوا و کار 

جهادی است.
 دولت مردمی با »نهضت ملی مســکن« و 
وعده ساخت ۴ میلیون مسکن طی ۴ سال 
درصدد است بخشی از مشکلات موجود در 
حوزه مســکن را برطرف کند. سند تحول 
دولت راهکارهای مشخص با زمان بندی های 
معین را به این منظور تدارک دیده اســت. 
ان شــاالله بتوانیم در طول دوره خدمت، با 
همراهی مردم و کار جهادی و فراهم آوردن 
مسکن باکیفیت و مورد نیاز، بخش مهمی 
از دغدغه های بجای خانواده های ایرانی را 

برطرف کنیم.

رئیس جمهور گفت: مؤکداً و مکرر اعلام 
کرات  هبرد ما در مذا ا یم که ر کرده ا
هسته ای، راهبرد اعلامی از سوی مقام 

معظم رهبری است.
ری  خبرگزا دولت  حوزه  رش  گزا به 
ئیسی  ر هیم  برا سیدا آیت الله  تسنیم، 
شامگاه یکشنبه در نشست هم اندیشی با 
جمعی از مدیران و اصحاب رسانه با بیان 
ینکه این گونه نشست ها را برای دولت  ا
گفت:  نم،  ا می د مغتنم  و  مفید  ر  بسیا
ن خود توصیه  را ً به همه همکا مؤکدا
کردم که نشست های مستمر و منظم 
با نخبگان و حتی مخالفان دولت داشته 
باشند و از ایده ها و نظرات  آنان استفاده 
د  ز بخش های مهم جها و یکی ا کنند. ا
تبیین را اطلاع رسانی امیدآفرین خواند 
ز بنده  ین بخش ا رداشت: در ا ظها و ا
به عنوان رئیس جمهور تا یکایک مدیران 
نه،  رسا اصحاب  و  دولت  رکنان  کا و 
نی  ریم با اطلاع رسا همه مسئولیت دا
د  عتما مید و ا زسازی ا مسئولانه به با
جتماعی،  ا یه  سرما تقای  ر ا مردم، 
جتماعی  ا نشاط  و  عمومی  مشارکت 
کمک کنیم و در راستای خنثی کردن 
م  فرینی گا توطئه دشمن برای یأس آ
برداریم. رئیس جمهور رویکرد محوری 
ی  جرا ی ا ا تلاش برا دولت مردمی ر
لت  جرای عدا : ا فزود ند و ا ا لت خو عدا
نونی دولت،  خواست مردم، تکلیف قا
یکی  و  رهبری  معظم  م  مقا کید  تا
م  نظا در  جدی  ندگی های  عقب ما ز  ا

جمهوری اسلامی است. تلاش دولت 
ز جمله  ین است که در همه عرصه ها ا ا
ت  مقررا نکی،  با م  نظا تی،  لیا ما م  نظا
ده و  ستفا د، نحوه ا ا فر و شیوه جذب ا
د، نظام پرداخت حقوق  فرا بکارگیری ا
 . جرا شود لت ا و زمینه های دیگر عدا
نه خواست تا با  ز اصحاب رسا رئیسی ا
پل  نه  منصفا و  نه  دقا صا نی  اطلاع رسا
تباطی میان دولت و مردم باشند و  ر ا
نطور که مقام معظم  ر داشت: هما اظها
ند، مردم مومن  رهبری تأکید کرده ا
مهم ترین  در صحنه  و حاضر  نقلابی  ا
جمهوری  قدرت  مولفه  صلی ترین  ا و 
ر مهم است که  اسلامی هستند و بسیا
تقا  ر نان حفظ شده و ا د آ عتما مید و ا ا

یابد.
و با اشاره به اینکه امروز دوران جنگ  ا
: اصحاب  یت ها است، تصریح کرد ا و ر
یت دقیق،  ا و نه نقش موثری در ر رسا
صریح، سریع و امیدآفرین از رویدادهای 
نه های  رسا بدون  و  ند  ر ا د مختلف 
مکان  ا متعهد  و  منصف  ی،  حرفه ا
وردی با دشمنان در عرصه جنگ  هما

روایت ها وجود ندارد.
رئیس جمهور نقش رسانه ها در افزایش 
یه  سرما تقای  ر ا و  عمومی  د  عتما ا و 
اجتماعی را قابل توجه دانست و گفت: 
البته این به معنی آن نیست که رسانه ها 
نتقاد  نباید دولت را نقد کنند، چرا که ا
و  نظرات   ، ه ها دیدگا نتقال  ا و  نان  آ
انتقادات مردم به دولت می تواند کمک 

بزرگی برای حل مشکلات کشور باشد. 
رئیسی با اشاره به برخی مسائل مطرح 
شده در این جلسه از جمله در خصوص 
کرات هسته ای، گفت: مؤکداً  روند مذا
و مکرر اعلام کرده ایم که راهبرد ما در 
ز  علامی ا هبرد ا کرات هسته ای، را مذا
م معظم رهبری است. گاهی  سوی مقا
که  می کنند  نمود  ا و طوری  عده ای 
ی، تنها مسئله  کرات هسته ا مسئله مذا
ما  عرصه سیاست خارجی کشور است ا
ز نظر  ز نظر ما نادرست است. ا ین ا ا
دولت مذاکرات هسته ای یکی از مسائل 
سیاست خارجی کشور است، نه همه 
مسئله سیاست خارجی. او اظهار داشت: 
ز  منیت ملی ا لی ا ی عا نه شورا دبیرخا
سوی دولت به عنوان مرجع اطلاع رسانی 
و ارتباط با اصحاب رسانه و نخبگان در 
حوزه مذاکرات هسته ای تعیین شده و 
نه به طور مستمر جلسات  اصحاب رسا
مربوطه  مسئولان  با  یی  نشست ها و 
نه در جریان روند پیشرفت  در دبیرخا

مذاکرات قرار می گیرند.
ز  ا دیگری  بخش  در  رئیس جمهور 
سخنان خود با اشاره به برخی مشکلات 
زین  غا پیش روی دولت در روزهای آ
تأمین  ز جمله موضوع  ا ر  به کا شروع 
منابع و پرداخت حقوق کارکنان دولت، 
یط کاملا  مروز دیگر شرا تصریح کرد: ا
متفاوت شده و دولت اجرای برنامه های 
خود برای رفع مشکلات بزرگ تر را آغاز 

کرده است.

نماینده کرمان و راور در مجلس با اشاره به شمار 
۵ میلیونی اتباع خارجی در کشور، حمله به طلاب 
در حرم رضوی را نتیجه تبعات سیاسی، امنیتی، و 
اجتماعی نبود مجوز و مدرک شناسایی دانست و از 
رئیس جمهور خواست که برای شناسه دار کردن اتباع 

خارجی تصمیم گیری عاجل صورت بگیرد.
به گزارش ایسنا، محمدمهدی زاهدی در نشست علنی 
دیروز )دوشنبه( مجلس شورای اسلامی خطاب به 
تیم مذاکره  کننده گفت: ان شاءالله تیم مذاکره کننده 
هسته ای قدردان خون شهدا بوده و با درایت، عقلانیت، 
و هوشمندی سر از عزت کار را دنبال کرده و از منافع 
ملی تحت هیچ عنوان و به اندازه سر سوزنی عدول 
نکنند. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس از 
اختصاص بودجه برای احداث اردوگاه فرهنگی شهید 

قاسم سلیمانی تشکر کرد.
این عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس ضمن 
با مثبت ارزیابی کردن سفرهای استانی دولت نسبت به 
در اولویت قرار دادن استان کرمان ابراز امیدواری کرد. 
ضرورت ساماندهی و شناسه دار کردن اتباع خارجی

نماینده کرمان و راور در مجلس با اشاره به شمار 
۵ میلیونی اتباع در کشور گفت: حداقل دو سوم 
آنها به صورت غیرقانونی وارد کشور شده اند و فاقد 
مدارک شناسایی و فاقد مجوز و جواز ورود به کشور 
هستند. هیچ کشوری اجازه نمی دهند که افراد 
ساکن کشورشان بدون هویت و شناسه باشند؛ زیرا 
تبعات سیاسی، امنیتی، اجتماعی، و حتی اقتصادی 
را در پی خواهد داشت. شهادت طلاب در استان 
خراسان و در حرم مطهر رضوی یکی از آثار آن است.  

از سران  سه قوه به ویژه ریاست  جمهوری درخواست 
می کنم که نسبت به ساماندهی و شناسه دار کردن 
"اتباع بیگانه" تصمیم گیری عاجل صورت بگیرد و به 

فوریت اقدام شود.
زاهدی با اشاره به مشکلات آب در استان کرمان 
خطاب به وزیر نیرو گفت: قبل از اینکه مردم اعتراض 
خود را بیان کنند؛ خود به صحنه بیایید و هرچه زودتر 
دستور اقدام لازم در خصوص آبرسانی به کرمان از آب 
خلیج فارس، از رفسنجان به کرمان -  که حدود ۹۰ 

کیلومتر است - را بدهید.
فساد مالی و رانت در بنگاه های صنعتی - 

معدنی استان کرمان
این عضو مجمع نمایندگان استان کرمان در مجلس، 
خطاب به وزیر صمت و مدیران بزرگ بنگاه های 
صنعتی - معدنی استان کرمان گفت: براساس برخی 
گزارش های موثق که مدارک و مستندات آن به بنده 
رسیده است، فساد مالی و رانت در این مجموعه ها 

وجود دارد و متاسفانه اراده قوی در مقابله با آن مشاهده 
نمی شود؛ از افتخارات دولت سیزدهم، مبارزه با فساد 
و رانت است؛ چگونه است که وزارت صمت در این 
خصوص بی توجه است و کاری نمی کند؟ امیدوارم که 

این تذکر جدی گرفته شود.
هنوز بسیاری از مدیران در کرمان تعیین 

تکلیف نشده اند
نماینده کرمان و راور در مجلس از عدم تعیین تکلیف 
مدیران در استان کرمان خبر داد و گفت: ۹ ماه از شروع 
دولت آقای رئیسی می گذرد، اما متاسفانه در استان 
کرمان هنوز بسیاری از مدیران تعیین تکلیف نشده 
و در فضای خوف و رجا به سر می برند و این موضوع 
موجب شده که امورات به کندی پیش رود و نارضایتی 
مردم روز به روز بیشتر شود؛ از وزرای محترم و روسای 
سازمان های ملی درخواست می شود در این خصوص 
هرچه سریع تر تصمیم گیری کرده تا امورات به صورت 

جهادی و انقلابی پیش برود.

ضرورت ساماندهی و شناسه دار کردن اتباع 
خارجی از زبان نماینده کرمان

رئیسی: راهبرد ایران در مذاکرات هسته ای، 
راهبرد اعلامی مقام معظم رهبری

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: بین نظارت و دخالت 
نمایندگان تفکیک قائل شوید تا فرمایشات مقام معظم رهبری بر روی 
زمین نماند و شأن مجلس حفظ شود و برخی افراد از نظارت عالمانه مجلس 
نترسند و سوء استفاده نکنند.  به گزارش ایسنا، علی بابایی کارنامی در جلسه 
علنی دیروز )دوشنبه( مجلس شورای اسلامی ضمن تشکر از مقام معظم 
رهبری به دلیل ابلاغ سیاست های کلی تأمین اجتماعی در تذکری گفت: 
ولنگاری بازار در زمینه قیمت کالاها و گرانی های اخیر ناشی از نظارت ناقص 

وزارتخانه های صمت، اقتصاد و سازمان تعزیرات را برنمی تابیم.
نماینده مردم ساری و میان دورود در مجلس در ادامه تذکرش از وزیر 

مربوطه خواست که پروژه احداث سد فینسک را کاملا متوقف کند.
نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در تذکری به وزرای بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی و تعاون، کار و رفاه اجتماعی خواستار پرداخت 
مطالبات کادر درمان و پزشکان تمام وقت و پاره وقت و تعیین تکلیف 
استخدام پرستاران بیمارستان ها و مراکز درمانی و همچنین رسیدگی 

به بهورزان شد.
او در تذکری خطاب به وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: چرا ظرفیت 
قانونی در جهت ارتقاء مدارس غیردولتی از جمله توجه به نیروی انسانی 

آنها به کار گرفته نمی شود.
بابایی کارنامی ضمن تذکر به وزیر خارجه به دلیل توجه به اقتدار و شأن ملت 
ایران و رعایت اجرای دقیق قانون اقدام متقابل ادامه داد: اشتباه سال گذشته 
کمیسیون تلفیق مجدداً در سال جاری تکرار شد، تدوین جداولی که به 
دولت فرستاده شده مورد تایید مجلس شورای اسلامی نیست و درخواست 

دارم این اشتباه در سال های بعدی و تدوین قوانین انجام داده نشود.
نماینده مردم ساری در مجلس در پایان تأکید کرد: درخواست دارم مجلس 
شورای اسلامی نشستی برگزار کند و بین نظارت و دخالت نمایندگان 
تفکیک قائل شود تا فرمایشات مقام معظم رهبری بر روی زمین باقی نماند 
و شأن مجلس حفظ شود تا برخی افراد از نظارت عالمانه مجلس نترسند 

و سوء استفاده نکنند.

گزارش
ایسنا

بابایی کارنامی: باید بین نظارت و 
دخالت نمایندگان تفکیک قائل شد

سخنگوی کاخ سفید:

مذاکرات وین ادامه دارد

سنا
: ای

س
عک

نایب رئیس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی مصوبات جلسه 
امروز این کمیسیون را تشریح کرد. »در جلسه امروز کمیسیون اصل    نود  با 
رییس بانک مرکزی در راستای نظارت بر اجرای قانون چک ، مصوب شد 
حداکثر تا سه روز آینده، ۳ امکان مهم در لحظه معامله از طریق پیامک 

انجام شود:
 ۱(اطلاع از چک های برگشتی صادر کننده

 ۲(اطلاع گیرنده از ثبت چک
 ۳(ثبت چک توسط صادر کننده

مقرر شد نسبت به تعدادی از بانک هایی که همچنان، ثبت چک را در 
عابربانک های خود فعال نکردند در صورت عدم اجرای کامل قانون تا انتهای 
اردیبهشت، بانک های متخلف احضار و مطابق با قانون برخورد صورت گیرد.«

در کمیسیون اصل نود تصویب شد
ارائه اطلاعات مربوط 

به چک از طریق پیامک

رئیس قوه قضائیه گفت: سـازمان بازرسـی بررسی اجرای 
مصوبـات شـورای عالـی انقـلاب فرهنگـی را از خـود قوه 

قضائیه آغـاز کند.
به گـزارش ایسـنا بـه نقـل از مرکـز رسـانه قـوه قضائیه، 
حجت الاسـلام والمسـلمین محسـنی اژه ای، دیـروز 
)دوشنبه ۲۲ فروردین( در جلسه شورای عالی قوه قضائیه 
با گرامیداشـت وفـات حضـرت خدیجه سـلام الله علی ها 
به نقش تاثیرگـذار این بانـوی بزرگـوار در تحقـق اهداف 
اسـلامی و اهداف متعالی پیامبر اکـرم )ص( اشـاره کرد و 
ایشـان که ثروتش را در راه نشر اسـلام صرف کرد، الگویی 

ارزنده بـرای همـه زنان و انسـان ها دانسـت.
رئیس قوه قضائیـه در ادامـه از همه نیکـوکاران و خیّرین 
که در مـاه مبـارک رمضـان سـفره های احسـان خـود را 
گسـترانده اند و بویـژه کمـک و مسـاعدت های خـود را 
از زندانیـان نیازمنـد و واجـد شـرایط دریـغ نمی کننـد، 

تقدیر کـرد.
رئیس دسـتگاه قضا همچنین با اشـاره به ضـرورت ایجاد 
شـفافیت کامـل و رفـع تمامـی ابهامـات در فرآیندهـای 
بورسـی از مسـئولان بازار سـرمایه که اخیـراً در راسـتای 
شفافیت بخشی به فرآیندهای بورسـی و رفع دغدغه های 
مردم و سـرمایه گذاران، قدم هایی را برداشتند و دسترسی 
همـه معامله گران آنلایـن به تمـام سـفارش های خرید و 
فـروش در سـامانه های معامـلات بـر خـط کارگـزاران را 

فراهـم آوردنـد، تقدیر به عمـل آورد.
در تاریخ ۲۰ آذر سـال گذشـته بود که رئیس دستگاه قضا 
در دیدار با مسـئولان سـازمان بورس توصیه ها و نکاتی را 
در باب ضرورت شـفافیت و رفـع ابهامـات در فرآیندهای 
بورسـی مطرح کرد و مشـخصاً بیان داشـت: کارگزاری ها 
و سـازمان بورس به تمـام ردیف هـا و سفارشـات عرضه و 
تقاضا دسترسـی دارند، ولی سـهامداران عادی به صورت 
آنلاین حداکثر ۵ ردیف از سفارشات را می توانند مشاهده 
کننـد و همین موضـوع سـبب ایجاد رانت و فسـاد شـده 

ست. ا
 محسـنی اژه ای در ادامـه نشسـت امـروز شـورای عالـی 
قوه قضائیه با گرامیداشـت ۲۰ فروردیـن روز ملی فناوری 
هسـته ای و تجلیل و تکریم شـهدای هسـته ای کشـور بر 
نقـش ارزنده این شـهدای والامقـام در تولید قـدرت برای 

ایران اسـلامی اشـاره کرد و بیان داشـت: امروز استقلال و 
عزتی کـه در ایـران اسـلامی برقرار اسـت در هیچ کشـور 
دیگری وجـود نـدارد و این مهـم مرهون خون هـای پاک 

شـهدای والامقام ماسـت.
رئیـس قـوه قضائیـه در ادامه نشسـت امـروز، نسـبت به 
فتنه انگیـزی دشـمنان و شـیطان صفتان وابسـته بـه 
شـیطان بزرگ و صهیونیسـت ها کـه طی سـال های ۹۸ 
تا ۱۴۰۰ در پیشـبرد توطئه های خود علیـه امنیت مردم 
ایران ناکام ماندند، هشـدار و تحذیـر داد و گفت: اینچنین 
به نظـر می رسـد و قرائن و شـواهدی نیـز وجـود دارد که 
عده ای با پمپـاژ دروغ و اختلاف افکنی میان اقشـار مردم و 
مسـئولان و تلاش برای ایجاد اختلاف میان ایران اسلامی 
و همسایگان و همچنین رواج هرزه گی در سطح اجتماع، 

قصد و نیـت فتنه گری در کشـور اسـلامی مـا را دارند.
رئیس دسـتگاه قضا در همین زمینه بیان داشـت: ممکن 
اسـت شـخصی در حوزه رعایت قوانین شـرعی و مراعات 
سـایر مقـررات، از روی غفلت یـا بـه دلایل دیگـر، خطا و 
گناهـی را در حوزه فـردی مرتکب شـود که ایـن موضوع 
نیز در جای خـود قابل بحث و بررسـی اسـت، امـا به نظر 
می رسـد برخـی افـراد بـه صـورت سـازمان یافته قصـد 
و هـدف حرمت شـکنی در جامعـه اسـلامی مـا را دنبـال 
می کنند و برآنند که بـه ارزش های اسـلامی و ارزش های 
مورد قبـول مردم مـا دهن کجـی کننـد و در برابـر قانون 
بایسـتند و از این طریق احساسـات مـردم متدیـن ایران 
اسـلامی را جریحه دار کنند؛ لذا ما مسـئولان بویژه در قوه 
قضائیه مسئولیت سنگین و مضاعفی را برای مقابله با این 

ناهنجاری هـا بـر عهـده داریم.
رئیـس قـوه قضائیـه تصریـح کـرد: برخـی از ایـن 
ناهنجاری های سـازمان یافتـه مقدمه ای بـرای مخدوش 

کـردن امنیـت مـردم ماسـت.
 محسـنی اژه ای ضمن توصیه به همه مسـئولان در قوای 
مختلـف از آن ها خواسـت که اهتمام نسـبت بـه رعایت و 
لحاظ هنجارهـا و ارزش های جامعـه اسـلامی را از خود و 

مجموعه و محیـط کار خود شـروع کنند.
رئیس قوه قضائیـه در بخش دیگری از اظهاراتش با اشـاره 
به فواید فضـای مجازی و ضـرورت بهره گیـری و حمایت 
از آزادی های مشـروع جامعـه در این فضا به شـورای عالی 
فضای مجازی نیز توصیه کـرد با توجه به اینکه بسـیاری 
از دروغ ها و جعلیات با هدف تحت تاثیـر قرار دادن محیط 
امـن و آرام مردم، در فضـای مجازی پمپاژ می شـود، اقدام 

فوری تری را در راسـتای تکالیـف قانونی خود در دسـتور 
کار قـرار دهد.

رئیس قـوه قضائیـه در ادامه نشسـت امروز شـورای عالی 
قوه قضائیه با اشـاره به اهمیت و لازم الاجرا بودن مصوبات 
شـورای عالی انقلاب فرهنگی به رئیس سـازمان بازرسی 
کل کشور دستور داد که در راسـتای انجام وظیفه نظارت 
بر حُسـن اجـرای قوانیـن، بـر نحـوه اجرایـی و عملیاتی 
شـدن مصوبات شـورای عالی انقـلاب فرهنگـی در همه 
دسـتگاه ها نظـارت کند و نخسـت ایـن نظـارت ویـژه از 
قوه قضائیه ظـرف دو روز آتی آغاز شـود و نتایح بررسـی و 
نظـارت مزبور نیز بـه صورت عمومی اعلام شـود تـا مردم 

در جریـان قـرار گیرند.
رئیـس دسـتگاه قضـا در همیـن زمینـه گفت: سـازمان 
بازرسـی کل کشـور طـی دو روز آتـی )سه شـنبه و 
چهارشـنبه( بررسـی کند که بر اسـاس مصوبات شورای 
عالی انقلاب فرهنگی و سـایر قوانین و مقررات لازم الاجرا 
آیا قـوه قضائیـه به وظایـف و مسـئولیت های خـود عمل 
کـرده اسـت یـا خیـر؟ و از هفتـه آینـده پـس از انجـام 

بررسـی ها، نتایـج را اعـلام کنـد.
او ادامه داد: اینطور نیسـت که همه گزارش های سـازمان 
بازرسـی کل کشـور در همـه جهـات محرمانه باشـد؛ لذا 
سـازمان بازرسی بررسـی اجرایی شـدن مصوبات شورای 

عالی انقـلاب فرهنگـی را از خود قـوه قضائیه آغـاز کند.

 محسـنی اژه ای در پایـان بخـش نخسـت جلسـه امـروز 
شـورای عالی قوه قضائیه با تبریک و تسلیت شـهادت دو 
طلبه جهادگر در سومین روز از ماه مبارک رمضان در حرم 
مطهر رضوی از دسـتور هفته گذشـته خود به رئیس کل 
دادگسـتری اسـتان خراسـان رضوی برای رسـیدگی هر 
چه سـریعتر به جنبه های حقوقی این موضوع خبـر داد و 
همچنین به سیسـتم اطلاعاتی و امنیتی توصیه کرد این 
مسـئله  که می توانـد حلقـه ای از توطئه هـای ضدامنیت 
مردم باشـد و سـرنخ هایی به دسـت دهـد را از ابعـاد دیگر 

مورد تجزیـه و تحلیل قـرار دهند.
بخـش دوم جلسـه امـروز شـورای عالی قـوه قضائیـه به 
موضوع »سـهولت دسترسـی مردم به خدمـات قضایی و 
رایگان یـا ارزان تر شـدن این خدمات« اختصاص داشـت؛ 
حجت الاسـلام والمسـلمین محسـنی اژه ای در ایـن 
بخش با یـادآوری حکـم ابلاغ شـده از ناحیـه مقام معظم 
رهبری در دهـم تیرماه سـال ۱۴۰۰ و تاکیـد معظم له بر 
»گسـترش فناوری های نوین و تضمین دسـتیابی آسان 
و رایگان مردم بـه خدمات قضایـی«، به تشـریح و تبیین 
دسـتاوردهای فناورانه قوه قضائیه در راسـتای تسـهیل و 
تسریع دسترسـی مردم به عدالت پرداخت و همچنین بر 
لزوم انجـام اقدامات گسـترده تر در راسـتای ارائه خدمات 
الکترونیکـی بـه مـردم و مراجعان بـه دسـتگاه قضایی با 

هـدف کاهـش هزینه های آن هـا تاکیـد کرد.

سازمان بازرسی بررسی اجرای مصوبات شورای عالی 
انقلاب فرهنگی را آغاز کند

گزارش
ایسنا

سنا
  ای

س:
عک

عضو هیات رئیســه مجلس شــورای اســلامی از 
بررســی طرح حمایت از فضای مجازی موســوم 
به صیانت در کمیســیون جدید خبر داد و گفت: 
پس از تشکیل این کمیســیون، طرح مانند سایر 
طرح ها و لوایــح مجلس در صحن علنی بررســی 

خواهد شد.
به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا، حجت الاسلام 
علیرضا سلیمی در حاشیه نشست دیروز دوشنبه 

صحن علنی مجلس شورای اسلامی به خبرنگاران 
گفت: در جلســه دیروز صبح که بــه صورت غیر 
علنی برگزار شد، ابتدا رئیس کمیسیون مشترک 
و موافقان و مخالفان بررســی طرح در کمیسیون 
مشترک بر اساس اصل ۸۵ سخنرانی کردند و در 
ادامه متقاضیان برگشــت طرح بــه صحن علنی 

دیدگاه های خود را بیان داشتند.
عضــو هیات رییســه مجلــس افــزود: همچنین 

تعدادی از نمایندگان دیگــر نظرات خود را ایراد 
کردند و در نهایت رای اســتمزاجی گرفته شد که 
بر اســاس آن اکثریت نماینــدگان رای دادند که 
این طرح در کمیسیون مشــترک طبق اصل ۸۵ 

بررسی نشده و به صحن علنی بازگردد.
این عضو هیات رئیسه مجلس در توضیح چگونگی 
ادامه بررســی طرح صیانت در مجلــس گفت: با 
توجه به رای اســتمزاجی گرفته شــده دو نظر از 

لحاظ حقوقی مطرح اســت؛ یک نظــر می گوید 
کار تمام شــده و همیــن رای اســتمزاجی رای 
جلســه علنی تلقی می شــود، نظر دیگر آن است 
که بــر اســاس مــواد ۱۶۵ و ۱۶۷ آئین نامه باید 
دوباره موضوع بررســی نشدن طرح در کمیسیون 
مشــترک طبق اصــل ۸۵ و ارجــاع آن به صحن 
علنی، مجددا در یک جلسه علنی رای گیری شود. 
این دو نظر حقوقی به کنکاش حقوقی نیاز دارد و 
هر نتیجه ای حاصل شود قطعا نمایندگان در برابر 

آن تمکین خواهند کرد.
ســلیمی ادامه داد: بعــد از تصمیــم گیری، یک 
طرحــی تهیه می شــود و کمیســیون مشــترک 
جدید تشــکیل خواهد شــد که مصوبــات آن به 
عنوان گزارش کمیســیون به صحــن علنی آمده 
و نمایندگان ماده به مــاده آن را در صحن علنی 

مورد بررسی قرار خواهند داد. قاعده این است که 
ما یک کمیسیون مشترک جدید تشکیل دهیم.

او با بیــان اینکه به صورت قطعــی محتوای طرح  
تغییــر می کند، تصریح کرد: اما میــزان تغییر آن 
هنوز مشخص نیســت ولی به هر حال بررسی این 

طرح به صورت اصل ۸۵ منتفی شده است.
این عضو هیات رئیســه مجلس بــا تاکید بر اینکه 
همــه نماینــدگان از وضعیت رها شــده فضای 
مجازی گلایه مند هستند، گفت: همه نمایندگان 
اتفاق نظر دارند که فضای مجازی به یک قاعده و 
قانون احتیاج دارد و فضای مجازی به شکل فعلی 
رها شده است. به همین دلیل باید آن را قانونمند 
کرد. قاعده این اســت که محتوای جدیدی ارائه 
شود، اگر ســایر مراحل پیش رود محتوای جدید 

به کمیسیون جدید داده می شود. 

عضو هیات رئیسه مجلس:

طرح صیانت در کمیسیون جدید بررسی می شود

رئیس قوه قضائیه:
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موقعیت شغلی: مهندس عمران
شرایط احراز:

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت
سابقه کار مهم نیست

شرایط احراز
مدرک کارشناسی یا کارشناسی ارشد عمران

مسلط بر اصول طراحی معابر و سیویل و هیدرولوژی
ساکن شهر کرمان

اطلاعات تماس
ایمیل

garnault_cek@yahoo.com 

موقعیت شغلی: مهندس صنایع
 شرایط احراز

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

حداقل ۳ سال سابقه کار
آشنا به نرم افزار های مرتبط با برنامه ریزی و 

کنترل پروژه
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق 
سیستم ارسال رزومه »ای-استخدام« ارسال 

نمایند.

موقعیت شغلی:
 کارشناس فروش حضوری

نوع قرارداد: تمام وقت، پاره وقت
دارای سابقه کار 

شرایط احراز
حداکثر سن ۳۵ سال

تحصیلات: حداقل دیپلم
جهت فروش محصولات فروشگاه

با حداقل دو سال سابقه کار 
فروشندگی

بط عمومی موثر و روحیه مشتری  روا

مداری
کره و زبان  آشنا به اصول و فنون مذا

نگلیسی ا
داشتن کارت پایان خدمت برای آقایان 

لزامیست ا
یا تسهیلات و مزا

یای مناسبتی بیمه بیمه تکمیلی هدا
سایر مزایا

بسته ها و هدایای سازمانی
ارزیابی عملکرد

متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را 
ز طریق سیستم ارسال رزومه »ای- ا

استخدام« ارسال نمایند.

استخدام کیش بهیناستخدام صنایع کابل کرمانیك شرکت معتبر در کرمان

عکس نوشت

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه فهرج گفت: به 
مناسبت ماه مبارک رمضان توزیع ۲ هزار بسته 

کمک معیشتی در فهرج آغاز شد.
سرگرد ابراهیم آبادی گفت: به مناسبت ماه 
مبارک رمضان و به همت بسیج سازندگی 
استان توزیع ۲هزار بسته غذایی به همت گرو ه 
های جهادی و پایگاه های بسیج بین محرومان 

و نیازمندان منطقه آغاز شد.
او افزود:همچنین ۱۰هزار پرس غذای گرم در 
دهه دوم ماه مبارک رمضان برای افطاری بین 

نیازمندان و محرومان توزیع می شود.
به گفته سرگرد ابراهیم آبادی پارسال به همت 
گرو ه های جهادی ۳۵ واحد مسکونی تکمیل 
شده اند و ۶ واحد مسکونی به صورت کامل 
برای محرومان و نیازمندان احداث گردیده اند 
و همچنین ۴۵ چشمه سرویس بهداشتی برای 

محرومان و نیازمندان ساخته شده اند.
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه فهرج با اشاره 
به تکمیل و ساخت مساجد در روستا ها گفت: به 
کمک خیرین و واقفین ۶  مسجد نیمه ساز در 

روستاها ی شهرستان فهرج تکمیل شد.

کوثر نمک شناس/ رئیس کمیسیون عمران و 
شهرسازی شورای شهر کرمان گفت: در نشست 
تخصصی کارشناسان در کمیسیون عمرانی 
و شهرسازی شورای شهر پیشنهاد اکثریت 

متخصصان ساخت تقاطع غیر همسطح است.
منصور  شهر  شورای  عمومی  نشست  در 
ایرانمنش در خصوص سه راهی شرف آباد 
گفت:» کارشناسان معتقدند ۴ نوع برخورد با سه 
راهی شرف آباد ممکن است که بهترین آن اجرای 

توافق غیرهمسطح است.
ایرانمنش ادامه داد: اکثریت کارشناسان در این 
نشست تاکید داشتند با توجه به اینکه این تقاطع 
در طرح تفصیلی دیده شده و قبلا تجهیز کارگاه 
انجام شده است، هرچه زودتر باید تصمیم 

درخصوص این تقاطع گرفته شود.
برخی دوستان هم معتقدند طرح جامع ترافیکی 
شهر کرمان هنوز آماده نیست و این سوال مطرح 
می شود که این هزینه اولویت دارد یا بهتر است 
هزینه را در سایر بخش های خدماتی یا در نقاط 

دیگر شهر تقاطع غیرهمسطح تعریف کرد.
ایرانمنش از تصمیم گیری برای اجرای تقاطع 
غیرهمسطح شرف آباد در صحن شورای شهر تا 

هفته آینده خبر داد.
او گفت: سعی داریم نظر سایر صاحب نظران این 

حوزه را تا هفته آینده بگیریم

زدگی   سرما پی  در  گفت:  سیرجان  ورزی  کشا د  جها مدیر 
فروردین ماه امسال ۲۰ تا ۱۰۰ درصد محصولات باغی و زارعی 

شهرستان سیرجان خسارت دیده اند.
 ۱۱۲ محمودآبادی گفت:به محصول پسته در سطح ۳۶ هزارو
هکتار به میزان ۱۳ هزار تن خسارت ۲۰ الی ۱۰۰ درصدی وارد 
۱۸ میلیارد و ۸۵۰  لغ بر ین میزان خسارت با شده است که ا

میلیون ریال برآورد شده است.
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان سیرجان می گوید:در درختان 

به  زدگی  ، سرما ر ۶۷۵ هکتا ر و ۲هزا سردسیری در سطح 
۸۹۵ تن از محصولات، خسارت ۲۰ الی ۷۰ درصدی به  هزارو

مبلغ۹۵۸ هزارو ۵۰ میلیون ریال وارد کرده است.
زدگی های شهرستان  علام سرما ا مه  دا ا در  بادی  آ محمود 
لی ۱۰۰ درصدی به محصول گل  ز خسارت ۶۰ ا سیرجان ا
محمدی خبرداد و گفت:در سطح ۱۳۰ هکتار سطح زیر کشت 
گل محمدی در شهرستان، ۲۳۴ هزار میلیون ریال خسارت به 

کشاورزان  وارد شده است.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست کرمان از کشف ۵ قبضه اسلحه گلوله زنی 
و ۲ قبضه ساچمه زنی مجاز و غیرمجاز، از یک شکارچی غیر مجاز در کرمان 

خبر داد.
نادر سیدی، گفت: با چند روز کار اطلاعاتی به همت ماموران یگان حفاظت 
نتظامی کلانتری ۲۲ شهر کرمان موفق به  مل ا ستان و عوا محیط زیست ا
م  نجا ا ز  ا نات وحشی شدند که پس  ا ر و صید حیو یی متخلف شکا شناسا
ا  ه شناسایی شده ر نونی و اخذ دستور قضایی مخفیگا هماهنگی با مراجع قا

مورد بازرسی قرار دادند.
ز این مخفیگاه، تاکسیدرمی یک قلاده پلنگ، دو سر  و در بازرسی ا به گفته ا
تاکسیدرمی قوچ، مقداری گوشت حیات وحش، هشت قبضه اسلحه شکاری و 
جنگی مجاز و غیرمجاز و مقادیر زیادی مهمات کشف و ضبط و متخلف پس از 

تشکیل پرونده تحویل مرجع قضایی شد.
نده بین یگان  ز ا نتیجه تعامل سا مات ر قدا م چنین ا نجا سیدی می گوید: ا

حفاظت محیط زیست و نیروی انتظامی در سطح استان عنوان کرد.
ز صید و شکار هر قلاده پلنگ  رده به محیط زیست ناشی ا براساس آسیب وا
یکصد و بیست میلیون تومان و هر راس قوچ وحشی مبلغ بیست و پنج میلیون 

تومان است.

»مراسم »یکشنبه نخل

»یکشـنبه  مراسـم  ایرنـا-  تهـران- 
عصـر  شـعانین  عیـد  یـا  نخـل« 
در   )۱۴۰۱ فروردیـن   2۱ یکشـنبه)
تهـران  مقـدس  گریگـور  کلیسـای 
برگـزار شـد. »یکشـنبه نخـل« نمـاد 
ورود حضـرت عیسـی )ع( به اورشـلیم 
اسـت. عید شـعانین هر سـال یکشنبه 
قبـل از عیـد پـاک برگـزار مـی شـود 
و مسـیحیان در کشـورهای مختلـف 
جهـان، ایـن روز را گرامـی مـی دارند.
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توزیع 2هزار بسته کمک 
تصمیم گیری برای تقاطع معیشتی در فهرج

شرف آباد به هفته آینده 
موکول شد

محصولات باغی و زراعی سیرجان قربانی سرمازدگی شدند

کشف یک قلاده پلنگ تاکسیدرمی در کرمان

رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی 
شورای شهر کرمان:

خبر

معاون مدیر کل منابع طبیعی استان کرمان از اجرای 
۲۸۰کیلومتر تله رسوب گیر به منظور جلوگیری از هجوم 

شن های روان در استان خبر داد. 
باقری در سفر به شهرستان ریگان در دیدار با فرماندار 
این شهرستان گفت: شهرستان ریگان یکی از کانون های 
بحران فرسایش بادی در کشور است که هر روز شاهد 

گردوغبار شدید دراین شهرستان هستیم.
او گفت: در حوزه بیابان زدایی در شهرستان ریگان 
اقداماتی در حال انجام است از جمله تغذیه سفر های آب 

زیرزمینی در ۶هزار هکتار مرتع در حال اجرا می باشد.
باقری با اشاره به اینکه در حوزه مشاغل خانگی ودر قالب 
صندوق های خرد خانگی ۸۰۰مورد تسهیلات پرداخت 
شده است می گوید:این تسهیلات در قالب ۶۰کمیته 

روستایی برنامه ریزی شده است،این صندوق های خرد 
خانگی که در قالب طرح های منابع طبیعی می باشند 

۱۰۰۰نفر عضو دارند.
فرماندار ریگان هم با اشاره به اینکه در هر روستایی بازدید 
سرزده داریم اولین شکوائیه مردم هجوم شن های روان 
است گفت:هجوم شن های روان از دیوار و منازل مردم 
فراتر رفته است و مردم را دچار مشکل شده اند و داستان 
پر غصه هجوم شن های روان هر روز در ریگان داغ تر 

می شود.
فرماندار ریگان می گوید:مالچ پاشی و اجرای طرح های 

بادشکن زنده و غیرزنده از ضروریات در منطقه است.
به  بهمن  رودخانه گز  آبیار خواستار هدایت آب 

گوراب های بالا دست دشت گنبکی شد.

اجرای تله رسوب گیر برای جلوگیری از هجوم شن های روان

نویسنده: کازوئو ایشی گورو
مترجم: آرزو احمی

ناشر: انتشارات روزنه
غول مدفون، رمانی فانتزی است نوشته ی برنده ی جایزه ی نوبل 
ادبیات، کازوئو ایشی گورو، که در سال ۲۰۱۵ برای اولین بار به چاپ 
رسیده است. در بریتانیای پس از آرتور، جنگ هایی که زمانی میان 
ساکسون ها و بریتانیایی ها شعله ور بود، بالاخره پایان یافته است. 
زوجی سالخورده با نام های آکسل و بئاتریس، پس از چندین و چند 
سال به ملاقات پسرشان می روند و به خاطر مه عجیبی که باعث 
فراموشی دسته جمعی در سراسر سرزمین شده، چیز زیادی از او به 
خاطر نمی آورند. همزمان با پیشروی داستان و پیوستن جنگجویی 
از نژاد ساکسون و شوالیه ای برجسته و شناخته شده به آکسل و 
بئاتریس، این زوج به آرامی شروع به یادآوری گذشته ی تاریک و 

پرمشکل شان می کنند. 

فراخوان شصت و هشتمین 
رقابت بین المللی مجله خلاقیت 

CQ 2۰22 منتشر شد.
مهلت: ۹ اردیبهشت ۱۴۰۱

 )Creative Quarterly CQ( خلاقیت  مجله   *
شصت و هشتمین مسابقه بین المللی خود را اعلام می نماید 
و از تمامی هنرمندان حرفه ای و دانشجویان دعوت می کند 
تا در این رویداد شرکت نمایند. این رویداد به دنبال بهترین 
در  که  است  عکاسی  و  تصویرگری  طراحی،  تبلیغات،  هنر، 

شش ماه گذشته انجام شده است
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

عکاسان،  گرافیک،  طراحان  هنری،  مدیران  تمامی   *
شرکت  رویداد  این  در  توانند  می  هنرمندان  و  تصویرگران 

نمایند.
لینک ها و دانلود ها:

وبسایت رقابت

کتاب

فراخوان 

آب جارو نیست

مدیرعامـل جمعیـت هـلال احمـر اسـتان کرمـان از کمـک ۲۹ میلیـارد 
تومانـی بنگاه هـای اقتصـادی و خیریـن داوطلـب بـه ایـن جمعیـت در 

سـال گذشـته خبـر داد. 
رضا فـلاح با اشـاره بـه گسـتردگی و تعـداد روسـتاهای کـم برخـوردار و 
همچنیـن معضـلات ناشـی از خشکسـالی و  پیامدهـای ناشـی از بیمـاری 
کرونا در سـطح اسـتان بیـان کرد: در سـال گذشـته از سـوی بنـگاه های 
اقتصـادی و خیریـن ۲۹ میلیـارد تومـان بـه جمعیـت هلال احمـر کمک 

مالی شـده اسـت. 
او افـزود: تامیـن تجهیـزات آموزشـی و امدادی، احـداث مراکـز درمانی و 
توانبخشـی، تجهیـز بیمارسـتان صحرایـی، کمـک هزینه درمـان و کمک 
بـه سـیل زدگان اسـتان از جملـه اقداماتـی اسـت کـه از محـل اعتبارات 

اهدایـی مذکـور تامین شـده اسـت.

کمک 29 میلیارد تومانی بنگاه های اقتصادی و 
خیرین به هلال احمر کرمان 


